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رئیس نظام پزشکی استان قم هشدارداد :

وضعیت کرونایی قم 
شکننده است

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم:

ادارات در تامین امکانات تفریحی برای جوانان مشارکت کنند

رئیس نظام پزشکی استان قم گفت: امروز شرایط استان 
سهل  و اگر  است  شکننده  کرونا  بیماری  خصوص  در  قم 
اجتناب  کرونا  جدید  پیک  به  ورود  گیرد،  صورت  انگاری 

ناپذیر خواهد بود . دکتر سید حسن عادلی در گفتگویی 
اظهار داشت: چندین هفته متمادی است که شرایط استان 
قم از نظر ابتلاء به بیماری کرونا مناسب بوده و آمار مثبت 
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رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم مطرح کرد :

ورود دلالان و افراد فاقد صلاحیت مهمترین 
چالش حوزه ساخت و ساز 
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معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور :

سفر انفرادی به عتبات عالیات بلامانع است

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم  نیز در این 
قوه  فرارسیدن  به مناسبت هفته  این دیدار  اظهار داشت:  دیدار 

قضاییه و به جهت تقدیر از تلاش های دستگاه قضایی در استان 
قم صورت گرفته است و یاد و خاطره شهید دکتر بهشتی و یاران 

 سهل انگاری شود ورود به پیک جدید اجتناب ناپذیر است
 تزریق دز یادآور واکسن کرونا جدی گرفته شود 

  

آیین اختتامیه اولین جشنواره مطبوعات دینی  پیش از ظهر روز پنجشنبه با 
تقدیر از برگزیدگان بخش های مختلف با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
آیین  آین  در  خبرنگارما،  گزارش  به  شد.   برگزار  قم  شهر  مرکزی  تالار  در 
همچنین آیت الله سیدمحمدسعیدی تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه)س( و حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری و احمدامیرآبادی فراهانی 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  برخی مدیران شهری و استانی  
ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  داشتند.  حضور  قم  رسانه  و  هنر  و  فرهنگ  واصحاب 

فرماندار قم با تاکید بر ضرورت ساماندهی بوستان شهدای گمنام خضر نبی 
گفت: متاسفانه وضعیت این مکان در شان قم نیست، باید متناسب با جایگاه 
این شهر مقدس، مکان فاخر و آبرومندی را داشته باشیم.  عباس ذاکریان روز 
چهارشنبه در جلسه هیات امنای بوستان شهدای کوه خضر نبی )ع( در تالار 
شهید زین الدین فرمانداری قم افزود: حرم شهدای واقع در کوه خضر نبی از 
شاخص ترین اماکن مذهبی و تاریخی قم به شمار می آید، و هر زائر و مسافری که 
وارد این شهر شود، از این مکان بازدید می کند.  وی افزود: انصافا وضعیت این 

با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و با تجلیل از برترین ها؛
اختتامیه جشنواره ملی مطبوعات دینی درقم برگزارشد 

فرماندار قم تاکید کرد:
ضرورت ساماندهی بوستان شهدای گمنام خضر نبی 

طرح :علیرضا ستاری
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با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و با تجلیل از برترین ها؛

اختتامیه جشنواره ملی مطبوعات دینی درقم برگزارشد 
آیین اختتامیه اولین جشنواره مطبوعات دینی  پیش از ظهر روز پنجشنبه با تقدیر 
از برگزیدگان بخش های مختلف با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در تالار 

مرکزی شهر قم برگزار شد. 
به گزارش خبرنگار ما، در آین آیین همچنین آیت الله سیدمحمدسعیدی تولیت 
آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( و حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری و 
احمدامیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  برخی مدیران 

شهری و استانی  واصحاب فرهنگ و هنر و رسانه قم حضور داشتند.
رویکرد دولت حمایت از آزادی بیان و آزادی قلم است

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  دراین آیین گفت: رویکرد دولت انقلابی در حمایت 
از آزادی بیان و آزادی قلم شعار نیست بلکه عمل است. 

محمد مهدی اسماعیلی روز پنجشنبه در آیین اختتامیه نخستین جشنواره ملی 
مطبوعات دینی در تالار فرهنگ و هنر قم اظهار داشت: از ابتدای شکل گیری 
دولت تا امروز به صدها نشریه و پایگاه خبری مجوز فعالیت داده ایم و سعی خود را 
بر این موضوع متمرکز کرده ایم که از حیات مطبوعات و خبرگزاری ها حمایت کنیم.
وی ابراز داشت: در موضوع مطبوعات و نشریات مکتوب در حوزه جدیدی در 
بحث فناوری های نوین هستیم که مطبوعات در معرض کم فروغی قرار گرفته 

باشد.
وی ادامه داد: امروز هر چه جلوتر می رویم از زمان تولید و انتشار خبر فاصله کم تر 
شده و بخش مهمی از اطلاع رسانی در فضای نوین اتفاق می افتد و این مساله به 

معنای کنار گذاشتن رسانه های مکتوب نیست.
و  مکتوب  رسانه  بین  ای  شده  تعریف  همزیستی  به  امروز  افزود:  اسماعیلی 

الکترونیک می رسیم و بنای ما در دولت حمایت از هر دو بخش است.
وی گفت: در دهه های ۷۰ و ۸۰ برخی روزنامه ها تا ۶۰۰ هزار نسخه شمارگان 
داشتند اما امروز شمارگان آن ها به شدت پایین آمده است اما بنای ما حمایت از این 

موضوع است و در عین حال در دنیا هم وضعیت به همین منوال است.
حمایت از رسانه های مکتوب با دستور رییس جمهور 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: در موضوع حمایت از رسانه های مکتوب 
با فشار جدی برای تامین ارز مواجه شدیم که با دستور رئیس جمهوری، کاغذ با 
قیمت بسیار مناسب به کشور وارد می شود و می توانیم بخش مهمی از نیاز رسانه 

های مکتوب را تامین کنیم.
وی ابراز داشت: از همه رسانه ها می خواهیم  برای منافع ملی دلسوز عمل کنند و 

اصول مشترک برای منافع ملی هم راستا باشد.
اسماعیلی گفت: جمهوری اسلامی که همه قاعده های مرسوم در نظام بین 
المللی زر و زور را کنار زده و با نظام توحیدی کار می کند در داخل کشور هم باید 

جبهه رسانه ای هم راستا و هم افزا حرکت کند.
تلاش دشمنان برای القای ناامیدی در کشور 

وی اظهار داشت: دشمن دوست دارد از ایران سیاه نمایی، و نا امیدی را القا کند و 
دروغ می گوید تا ایران را جامعه ای نا امید و  بحران زده نمایش دهد.

اسماعیلی با اشاره به انتشار نتیجه یک افکار سنجی در روزهای قبل در جلسه 
شورای فرهنگ عمومی کشور گفت: مجموعه جهاد دانشگاهی مجموع نگرش 
های مردم نسبت به زندگی شخصی خانوادگی و اجتماعی را مورد تحقیق قرار داد 
و مشخص شد شادکامی مردم نزدیک به ۷۰ درصد است که بعد از این تحقیق، یک 

عده در رسانه های اجتماعی افتادند که دولت دروغ می گوید.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: رسانه های معاند اصرار دارند بگویند زندگی 
 مردم در سیاهی و بحران است و مردم در تعلقات دینی دچار ضعف شده اند این در 
حالیست که ۹۰ درصد مردم تعلقات دینی دارند و ۷۶ درصد در آیین های مذهبی 

شرکت می کنند.
وی بیان کرد: دشمن فضایی را حاکم می کند که ما از جامعه و نظام نا امید شویم  و 

القای نا امیدی مهمترین وظیفه رسانه های معاند و مزدوران داخلی است.
اسماعیلی در پایان برگزاری نخستین جشنواره مطبوعات دینی را منشا گسترش 

در حوزه فعالیت رسانه های دینی دانست.
ذوالنوری: »استاندارد دینی« معیار تولید محتوای مطبوعات باشد

 نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز در این آئین با بیان اینکه شایسته 
است مطبوعات و رسانه ها، »استاندارد دینی« را به عنوان معیار و ملاک تهیه اخبار 
خود قرار دهند، گفت: اصحاب رسانه در خصوص فعالیت های رسانه ای و آموزه 

های دینی و ارزشی رسالت سنگینی برعهده دارند. 
حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنوری طی سخنانی بیان کرد: هر نشریه 
به صرف اینکه یک رسانه یا بستر اطلاع رسانی است از نظر دینی و اخلاقی دارای 
ارزش ذاتی نیست و لازم است نشریات تعهداتی داشته باشند تا سبب گمراهی و 

ضلالت جامعه و مردم نشوند.
وی با اشاره به اهمیت خوراک فرهنگی و فکری به جامعه، ادامه داد: بر مبنای 
آموزه ها و تعالیم دینی گمراه کردن یک انسان در حکم قتل او و هدایت یک انسان 

در حکم زنده کردن فرد است.
ذوالنوری خاطرنشان کرد: امروز کنترلی بر روی خوارک فکری در فضای مجازی 
وجود ندارد و همین مشکل گاهی در مطبوعات نیز به خاطر حب و بغض های 
سیاسی و جناحی احساس می شود که مانع از رساندن خبر پاک به مخاطب 
می شود. وی با بیان اینکه برخی از اتفاقاتی که در عرصه مطبوعات رخ می دهد 
خوشایند نیست، اظهار داشت: حب و بغض های سیاسی و منافع حزبی و جناحی 
از عواملی است که سبب می شود تا اخبار و تحلیل درست و منطبق به واقع به 

جامعه منتقل نشود.
ارسال نزدیک هزاراثر به دبیرخانه جشنواره مطبوعات دینی

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم در این مراسم  با اشاره به ارسال نزدیک 
به یک هزار اثر به دبیرخانه این جشنواره گفت: آثار خوبی در حوزه های عفاف و 
حجاب، ایثار و شهادت، مسجد رکن محله محوری و مصاحبه های مرتبط با موضوع 
جشنواره به دبیرخانه ارسال شد که مورد ارزیابی داوران قرار گرفت و در نهایت ۳۰ 

نفر به عنوان برگزیده انتخاب شدند.
امیر علی عموزاده گسترش جشنواره به حوزه های منطقه ای و بین المللی را از 
اهداف جشنواره مطبوعات دینی برشمرد و افزود: مقدمات برگزاری منطقه ای این 

جشنواره در حال بررسی و انجام است.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی هم در این مراسم با اشاره به رویکرد دولت سیزدهم 
در حمایت از مطبوعات و آزادی بیان و قلم گفت: در جنگ روایت ها که رسانه های 
دشمن به دنبال القای ناامیدی در کشور هستند، اصحاب رسانه و قلم نقش مهمی 

در معرفی دستاورد ها و ایجاد انگیزه و امید در جامعه دارند.
عموزاده  افزود :اگر نگاه جامع و عامی به مساله خبررسانی داشته باشیم می 
توانیم ادعا کنیم که اصل خبرنگاری یک موضوع به قدمت خلقت و آفرینش انسان 

است.
گزارش دبیرعلمی اولین جشنواره مطبوعات دینی

طی  جلسه،  این  از  بخشی  در  دینی  مطبوعات  جشنواره  اولین  علمی  دبیر 
سخنانی بیان کرد: در این جشنواره ۱۹۵ نفر از خبرنگاران و روزنامه نگاران افزون بر 

۸۰۰ اثر را به دبیرخانه جشنواره ارسال کردند.
محمدجواد محرابی ادامه داد: انتقال غیرمستقیم ارزش ها و مفاهیم دینی، توجه 
به آسیب های اجتماعی، توجه به ارکان مقاله نویسی، استفاده از عملیات روانی در 
چهارچوب اخلاق اسلامی، استفاده از زیبایی شناسی در انتقال مفاهیم دینی، 
پرهیز از کلی گویی، رعایت تکنیک های اصولی روزنامه نگاری از ویژگی های آثار 

رسیده به این جشنواره بود.
رسانه ای  فضای  در  دینی  مطبوعات  توسعه  به  کمک  کرد:  خاطرنشان  وی 
کشور، تقویت فضای رسانه ای برای تولید محصولات دینی، تقدیر از خبرنگاران 
و روزنامه نگاران درحوزه رسانه، شناسایی ظرفیت مطبوعات دینی و تلاش جهت 
معرفی آنها، ساماندهی فعالیت مطبوعات دینی در راستای الگوهای حرفه ای، 
ترغیب فعالان رسانی برای مطالعه و تحقیق در خصوص مطبوعات دینی از اهداف 

این جشنواره بود.
اولین جشنواره مطبوعات در سه بخش حرفه ای،  محرابی خاطرنشان کرد: 
موضوعی و نشریات تخصصی حوزه دین با ارسال آثاری از سراسر کشور امروز به 

کار خود پایان داد.

رییس جمهور:
 روشنفکران آماده خطر کردن 

برای مردم باشند
 رییس جمهور گفت: روشنفکران 
جامعه کسانی نیستند که جامعه 
را بــه فرهنگ غربی فــرا بخوانند 
بلکه کسانی هســتند که جامعه و 
نیازهــای آن را خوب بشناســند و 
در این راه آمــاده خطر کردن برای 
مردم باشند.  آیت الله سیدابراهیم 
رئیســی روز جمعــه در دیــدار بــا 
2نخبگان، علما و خانواده شــهدا و 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیام به حجاج بیت الله الحرام: 

غرب مستکبر در همه جهان 
ضعیف تر شده است 

2 2

آیت الله سعیدی خطبه های نماز جمعه قم: 
مردم و مسئولان از عفاف و حجاب 

دفاع کنند
رهبر انقلاب در پیام به حجاج 
بیت اللــه الحــرام وحــدت و 
معنویت را دو پایه اساسی حج 
و دو عامل عزت و سعادت امت 
اســلامی خواندند و بــا تأکید 
بر پیامدهای درخشــان رشــد 
بیــداری خاطرنشــان کردند: 
غــرب مســتکبر در منطقــه 
حســاس ما و به تازگی در همه 

 امام جمعه قم گفت: همه اقشار 
مــردم و مســئولان از ارزش های 
انقلابی بــه ویژه عفــاف و حجاب 
دفــاع کننــد و بــا دســتور رئیس 
جمهور همه مســئولان موظف به 
رعایت این واجب الهی هســتند. 
بــه گــزارش نــدای قــم به نقــل از 
پایــگاه خبــری آســتان مقــدس 
حضرت معصومــه )س( ، آیت الله  2
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شهرداری ها و مشکلات 
حل نشده

شهرداری  به عنوان یک نهاد عمومی غیردولتی، مهم 
ترین سازمانی است که مدیریت شهری را در ساختار 

اداری ایران بر عهده دارد. این سازمان، هرچند از ظرفیت ها و قابلیت های مختلفی 
برخوردار است اما با پیوستاری از مشکلات و مخاطرات روبروست که تبیین آنها 
می تواند زمینه چاره اندیشی برای رفع و کاهش آنها را فراهم سازد. این یادداشت 

فهرستی اجمالی از این مشکلات ارائه می کند.
۱- یکی از مهم ترین مشکلات شهرداری ها، به حوزه قوانین و مقررات ارتباط می 
یابد.  قانون شهرداری ها به عنوان مهم ترین چارچوب تنظیم کننده عملیات اجرایی 
و ساختار مالی و اداری این سازمان، در سال ۱۳۳۴ تصویب و پس از آن در موارد 
گوناگون اصلاح شده است. آشکار است اداره شهرهای امروزی با قانون متناسب 
با شرایط هفت دهه قبل، نمی تواند به مدیریت بهینه امور منجر شود. همه تلاش ها 
برای تدوین قانون جدید شهرداری ها، تاکنون بی نتیجه بوده است. دیگر قوانین 
مربوط به مدیریت شهری مانند قانون نوسازی، قانون شوراهای اسلامی و قانون 
تشکیل شورای عالی معماری و شهرسازی- که به تناسب به بخشی از وظایف و 

اختیارات شهرداری اشاره می کنند- نیز باید بازبینی و روزآمد شوند
۲-افزایش هنگفت هزینه ها، به ویژه هزینه عملیات عمرانی،حقوق و دستمزد 
که  است  دیگری  مخاطره  درآمدها،  نبودن  کافی  و  نگهداری  و  تعمیر  هزینه  و 
شهرداری ها با آن روبرو هستند. امروزه هزینه اداره یک شهر، به ویژه با توجه به 
انسانی، بسیار  نیروی  از جمله فراوانی  یافته کنونی،  ساختارهای معیوب شکل 
بالاست، اصلاح این ساختارها و کاهش میزان درگیری شهرداری ها در امور اجرایی 
و واگذاری بخشی از وظایف به بخش خصوصی، باید بیش از گذشته مورد توجه قرار 
گیرد. نکته مهم دیگر آن است که برخی سازمانهای حکومتی به ویژه سازمانهای 
وابسته به قوه مجریه، در موارد گوناگون به شهرداری ها به عنوان دستگاه خودپرداز 
تأمین هزینه های خود می نگرند و شهرداران را مجبور می کنند بخشی از هزینه 
های سازمان های دیگر را بپردازند. این مشکل تا آنجا گسترش یافته است که بعضی 
نیروها، ساختمان ها و تجهیزات شهرداری ها، به شکل رایگان در اختیار دیگران قرار 
می گیرد. در چنین شرایطی  توجه به درآمدهای پایدار برای شهرداری ها ، ضرورتی 
گریزناپذیر است. دولت دوازدهم لایحه درآمدهای پایدار شهرداری ها را به مجلس 
فرستاد که تاکنون،بی نتیجه و معطل مانده است. دیوان عدالت اداری با صدور آرای 
پرشمار، مصوبات شورای اسلامی را درباره عوارض و بهای خدمات باطل کرده و بدین 
ترتیب، درآمد شهرداری ها، محدودتر شده است. موضوعی که تدوین لایحه عوارض 
و بهای خدمات شهرداری ها را  و تصویب آن در مجلس، با هدف تعیین تکلیف بخش 
مهمی از منابع درآمدی شهرداری و پایان ورود دیوان عدالت اداری را به موضوع مورد 

اشاره، گریزناپذیر می کند.
۳- یکی از مشکلات مهم شهرداری ها،  مناسبات آن با دیگر ارکان سیاسی و اداری 
به ویژه قوه مجریه است. هر چند یکی از اهداف تشکیل شوراها، واگذاری نظارت 
بر شهرداری ها به پارلمانی محلی بوده است. اما قوه مجریه به ویژه وزارت کشور، 
سازمان شهرداری ها و دهیاری ها و استانداری ها و فرمانداری ها  همچنان برای 
نظارت مداخله جویانه بر شهرداری ها، مصمم و پر اشتها هستند اشتهایی که قوانین 
و مقررات موجود نیز آن را تحریک می کند. به گونه ای که شهرداری نمی تواند به 
طور مستقل از قوه مجریه، درباره موضوعات مهم مانند نیروی انسانی، امور مالی، 
عملیات عمرانی و بودجه تصمیم بگیرد و درباره همه این موضوعات باید در چارچوب 

تصمیمات مکتوب و حتی شفاهی مقامات اجرایی عمل کند
۴-  مدیریت منابع انسانی، یکی دیگر از مشکلات شهرداری ها است. شهرداری ها 
به لحاظ قانونی ملزم هستند نیروهایی را جذب کنند که برای فعالیت اداری و 
عملیاتی شایسته نیستند. نمی توان انکار کرد که جذب بی ضابطه و رابطه مند 
شهرداری ها  امروز  مشکلات  از  بخشی  سبب  گذشته،  در  بویژه  انسانی،  نیروی 
است. موضوعی که علاوه بر آنکه بر کیفیت فعالیت این سازمان، تأثیر منفی داشته 
است موجب حجیم و فربه شدن آن شده است. تنوع رابطه استخدامی کارکنان با 
شهرداری، مشکل دیگری است که قابل مشاهده است.شهرداریها، رنگین کمانی از 
کارکنان رسمی،پیمانی،قراردادی و شرکتی را دربر می گیرند که هریک تابع قوانین و 

مقررات مختلف و با حقوق و دستمزدهای متفاوت هستند.
نقش  سازی  بهینه  اما  هستند.  شهری  مدیریت  رکن  ترین  ،مهم  شهرداری ها 
به طور  افزایش رضایتمندی شهروندان  و  آفرینی شهرداریها در مدیریت شهری 
اجتناب ناپذیری به اصلاح و روزآمد سازی قوانین و مقررات مدیریت شهری، پایان 
دخالت قوه مجریه در شهرداری ها و افزایش نظارت شهروندان و برگزیدگان آن بر 
شهرداری ها، اصلاح ساختار درآمد و هزینه و ساختار نیروی انسانی آنها بستگی دارد.

تحلیلگر مسائل شهری

به مناسبت عید سعید قربان؛

آثار مثبت قربانی برای جامعه 
قربانی کردن رسمی دیرینه بوده که اسلام آن را راهی 
برای تقرب و نزدیکی به خدا دانسته است، عملی که 

برای حاجیان واجب و جزء مناسک حج و برای دیگران مستحب مؤکد شمرده شده، 
حتی برخی از علماء این عمل را برای افرادی که توانایی دارند واجب دانسته اند.

در این سنت اسلامی آثار و نتایج شگفت انگیزی وجود دارد به طوری که حضرت 
محمد)ص( در روز عید قربان برای مردم خطبه خواندند و این روز را این گونه معرفی 
کردند: این روز ثجّ و عجّ است. ثجّ همان خون هایی است که شما قربانی می کنید و 
کسی که نیتش خالص باشد با خروج اولین قطره از خون قربانی، تمام گناهانش 

بخشیده می  شود. حجّ نیز همان دعاست پس در این روز زیاد خدا را بخوانید.
همچنین خداوند در سوره کوثر سخن از اعطای خیر کثیر به پیامبرش را مطرح 
کرده و از او می  خواهد در مقابل این نعمت قدردانی کرده و راه آن را نماز و قربانی 

کردن بیان داشته است و فرموده: پس برای پروردگارت نماز گزار و قربانی کن.«
امروزه نیز هرگاه به مؤمنین نعمت  هایی خاص و بزرگ می  رسد آنها این دستور الهی 
را به جا می  آورد و برای خداوند قربانی کرده و در حقیقت از او تشکر می  کنند؛ مثلًا 
هنگام تولد فرزند، خرید خانه یا ماشین، ساخت منزل، پیروزی و موفقیت در کارها 
و... در حال حاضر ۳۵ هزار نفر در استان قم تحت پوشش بهزیستی هستند و بیش 
از ۳۰ مرکز شبانه روزی در سطح استان متولی نگهداری ایتام، فرزندان بی سرپرست، 
سالمندان و معلولین، بیماران روانی مزمن و معتادین در حال درمان می باشند ، 
ایجاد رفاه عمومی و کمک به نیازمندان یکی دیگر از برکات قربانی کردن است و در 
کنار مواردی که بیان شد که همگی سبب صفای باطن و تقرب بنده به خالق خویش 
است، اما در پرتوی قربانی کردن یکسری آثار مثبت اجتماعی نیز ایجاد می شود و آن 
توسعه در رفاه عمومی است، قربانی کردن و اهدای بخشی از گوشت قربانی می تواند 
این افراد را بهره مند سازد، اهدای گوشت قربانی به نیازمندان از دستورات قرآنی نیز 
است همچنانکه خداوند فرموده: پس از آنها بخورید و به درمانده مستمند بخورانید.

قربانی کردن و اهدای گوشت آن به نیازمندان و همسایگان از سنت  های اهل بیت 
نیز بوده و در این رابطه امام صادق)ع( فرمودند: علی بن حسین و فرزندش محمد)ع( 
یک سوم قربانی را صدقه می دادند و یکم سوم آن را به همسایگان می  بخشیدند و یک 

سوم دیگر را برای خانواده خویش نگه می داشتند.
مومنین با هر میزان توان مالی حتی ۱۰ هزار تومان می توانند در این کار نیکو و 
توصیه شده مشارکت کنند در روایت داریم که ام سلمه به رسول خدا )ص( گفت: ای 
رسول خدا عید قربان شده و نزد من چیزی نیست که قربانی کنم. آیا برای قربانی 

قرض کنم؟ پیامبر فرمود: قرض کن که وام آن پرداخت شدنی است.
لازم به ذکر است: هموطنان نوع دوست و نیکوکار در روز عید سعید قربان و ایام 
دهه ولایت می توانند همانند سالهای گذشته گوشت قربانی و نذورات خود را علاوه 
بر تحویل به پایگاه مرکزی بهزیستی واقع در آسایشگاه معلولین و سالمندان انوار 
آفتاب واقع در میدان شهید محلاتی و مجتمع آیت الله گلپایگانی واقع در انتهای 
خیابان ۱۹ دی بلوار شهید ظریفیان از طریق مراکز بهزیستی سطح استان و یا 
تماس با شماره همراه ۰۹۱۰۹۰۷۳۲۰۵به دست نیازمندان برسانند همچنین برای 
پرداخت آسان و نقدی مبالغ اهدائی شماره کارت ۶۳۶۷-۹۵۷۰-۷۶۱۸-۲۵۸۸ 
مشارکتهای مردمی بهزیستی و درگاه پرداخت #۹۰۹۰*۷۲۴* در نظر گرفته شده 

است.
مشاور فرهنگی بهزیستی استان قم

اخبار

رییس جمهور:

 روشنفکران آماده خطر کردن
 برای مردم باشند

 رییس جمهور گفت: روشنفکران جامعه کسانی نیستند که جامعه را به فرهنگ غربی فرا 
بخوانند بلکه کسانی هستند که جامعه و نیازهای آن را خوب بشناسند و در این راه آماده 

خطر کردن برای مردم باشند. 
آیت الله سیدابراهیم رئیسی روز جمعه در دیدار با نخبگان، علما و خانواده شهدا و 
جانبازان شهرستان سقز اظهار داشت: روشنفکران جامعه باید همواره آماده خطر کردن 

برای مردم باشند و در کشور نقش آفرینی کنند.
وی اضافه کرد: شهیدان ما بهترین روشنفکران جامعه بودند، چرا که جامعه و نیازهای 
آن را خوب شناختند و درک کردند و حاضر شدند برای رفع نیاز مردم نقش آفرینی کنند، 
همچنانکه سرداران و بسیجیان عزیز در جای جای این شهرستان و کشور نقش آفرینی 

کردند.
رییس جمهور به هنرمندان و مستندسازان و صاحبان قلم پیشنهاد داد این رشادت ها و 
شجاعت ها را با ساختن فیلم و مستند به یادگار گذاشته و به تصویر بکشند و برای آیندگان 
بیان کنند که مردم این مرز و بوم چه رشادت ها و ایستادگی هایی در طول انقلاب اسلامی 

داشته اند.
آیت الله رئیسی ادامه داد: این افتخارات باید به تصویر کشیده شود و بماند و فرهنگ 

مردم این سامان و تمدن و مدنیت آن به عصرها و نسل های آینده منتقل شود.
وی اظهار داشت: سقز را دارای تاریخ و مدنیت و تمدن بوده و این شهرستان در قله های 

تاریخ این سرزمین و انقلاب و ارزش ها ایستاده است.
رییس جمهور با بیان اینکه از قله های حضور مردم سقز، جان فشانی ها و شجاعت و 
دلاوری و تدین و انقلابی بودن است، یادآور شد: دختران و پسران عزیز و گرامی بدانید که 
پدران و مادران شما در این شهرستان و در کردستان حماسه آفریدند و جانانه از انقلاب و 

وطن دفاع کردند و مرزبانان امنی برای کشور بودند.
مرزها تهدید نیستند بلکه  فرصتند 

الله رئیسی تاکید کرد: همواره باید پدران و مادران شما و دلاورانی که در این  آیت 
شهرستان و منطقه در برابر دشمنان ایستادند و افتخار آفریدند، عزیز باشند و شخصیت 

و حرمت و جایکاه آنها نه فقط برای کردستان بلکه برای وطن و ایران عزیز صیانت شود
رییس جمهور با اشاره به اینکه مرزها تهدید نیست بلکه مرزها فرصت است، تاکید کرد: 
باید بازارچه مرزی سیف سقز هرچه زودتر باید فعال شود تا علاوه بر رونق اقتصادی و 
تجاری، مسله کولبری نیز حل شود و کولبران بصو ت قانونی از این فرصت استفاده کنند.
آیت الله رئیسی با بیان اینکه : یکی دیگر از مسایل، مسله اقتصاد روستا است و بازدید 
بنده از حاشیه شهرها و روستاها اهمیت و توجه به اقتصاد روستاست، افزود: مسوولان 
باید تسهیلات و وام ها را به کشاورزان روستایی اختصاص دهند تا روستایان مورد حمایت 
قرار گیرد و به شهرها مهاجرت نکنند و ما مسمم به فعال شدن اقتصاد روستا هستیم و 

باید این کار انجام شود.

شمخانی در دیدار با نخست وزیر ارمنستان :

فوری ترین نیاز منطقه، همکاری  جمعی 
برای حفظ امنیت است 

دبیر شورای عالی امنیت ملی در دیدار با نخست وزیر ارمنستان گفت :هرگونه تنش در 
منطقه، بستر ساز حضور و ایفای نقش کشور های فرامنطقه ای خواهد بود که قطعا نفعی 

در آن نخواهد بود.
دریابان علی شمخانی نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی که در 
چارچوب سفر های برنامه ریزی شده به کشور های منطقه قفقاز، به جمهوری ارمنستان 
سفر کرده است؛ عصر امروز با نیکول پاشینیان نخست وزیر ارمنستان دیدار و پیرامون 

مسائل دوجانبه، منطقه ای و بین المللی با وی گفتگو کرد.
در این دیدار شمخانی با اشاره به روابط روبه توسعه دو کشور، کاهش تنش، حفظ امنیت 
منطقه ای و افزایش همکاری های دسته جمعی بدون ایفای نقش و دخالت قدرت های 

خارجی را از فوری ترین نیاز های منطقه برای نیل به ثبات وپیشرفت ذکر کرد.
دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان با تاکید بر ضرورت حل اختلافات موجود میان 
کشور های منطقه از طریق گفتگو و اجتناب از خشونت گفت: هرگونه تنش در منطقه، 
بستر ساز حضور و ایفای نقش کشور های فرامنطقه ای خواهد بود که قطعا نفعی در آن 

نخواهد بود.
دبیر شورای امنیت ملی کشورمان با ابراز رضایت از سطح مطلوب روابط سیاسی فی 
مابین، گفت: با توجه به اراده رهبران دو کشور در توسعه همه جانبه مناسبات، سطح 

همکاری های اقتصادی نیز باید به همین میزان بلکه بیشتر افزایش یابد.
شمخانی، اجرای کامل توافقات تهران - ایروان را حائز اهمیت خواند و بر اتمام هر چه 

سریعتر پروژ های مشترک میان دو کشور تاکید کرد.
وی فعال سازی ظرفیت های فراوان همکاری میان دو کشور را نیازمند اهتمام و توجه 
ویژه دانست و گفت: عملیاتی شدن این ظرفیت ها، پیوند های موجود میان دو کشور را 

مستحکم تر خواهد کرد.

رئیس شورای عالی استان ها ا:

امضاهای طلایی در فرایند صدور پروانه ها 
حذف می شود

 رئیس شورای عالی استان ها با بیان اینکه امضاهای طلایی در فرایند صدور پروانه ها 
حذف می شود از مردم خواست در سامانه ملی ثبت تخلفات مدیریت شهری ثبت نام 

کنند. 
پرویز سروری در سخنان پیش از خطبه  نماز جمعه این هفته تهران،  با بیان این که نظام 
جمهوری اسلامی بر اساس حضور مردم در همه عرصه ها تصمیم سازی و تصمیم گیری 
شکل گرفت، اظهارداشت : شورای عالی استان ها به عنوان نخ تسبیح جریان مدیریت 
شهری کشور وظیفه دارد که تلاش کند تا تمام فرآیندهای در زندگی مردم نقش آفرین 
است به بهترین شکل اصلاح شود اگر مردم برای صدور پروانه به شهرداری ها و مواجهه 

مراجعه کند با یک فرایند طولانی برای رسیدن به پروانه ساختمانی مواجه نشوند.
سروری ادامه داد: نکته دوم اینکه چون متقاضی پروانه با متصدی صدور پروانه به صورت 
مستقیم در ارتباط است احتمال وجود انحراف فساد رانت به شدت افزایش می یابد اگر 
فرایندها را اصلاح کنیم و  ارتباط متصدی و متقاضی پرونده قطع شود و متقاضی پرونده 

تنها از سیستم ارتباط برقرار کند این اتفاق انحراف در رانت و فساد به حداقل می رسد.
وی ادامه داد: در شورای عالی استان ها و شورای شهر تهران به شدت به دنبال این 
هستیم طول زمان صدور پروانه را کاهش داده شود  و در عین حال از کیفیت ایمنی 
ساختمان ها و موضوعات فنی ساختمان ها کاسته نشود تا الان به نتایج خوبی رسیدیم 
تا بتوانیم این موضوع را حل کنیم؛ اگر فرآیند ها اصلاح شوند امضاهای طلایی نیز 
حذف می شود این امضاهای طلایی موجب بروز فساد و مشکلات اساسی در کشور 

شده است.
سروری گفت: آن چیزی که مهم است که ما بتوانیم از یک طرف ارتباط مناسب با مردم 
در زمینه اشکالات در زمینه شهرداری ها و شوراها وجود دارد داشته باشیم. سامانه مردمی 
در این رابطه طراحی کردیم که مردم به صورت مستقیم بتوانند به این سامانه مراجعه کرده 
و تخلفات و مشکلاتی که وجود دارد منتقل و ما پیگیری کنیم و نتایج اقدام را به صورت 

مستقیم به خود فرد گزارش دهنده، منتقل کنیم.
وی افزود: از مردم می خواهیم در سامانه ملی ثبت تخلفات مدیریت شهری ثبت نام 

کنند و مطالب تخلف و گزارشات را به شهرداری ها منتقل کنند.
 

معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور :

سفر انفرادی به عتبات عالیات بلامانع است
معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور با نادرست دانستن اخبار الزام سفر کاروانی به 
عتبات عالیات گفت: پس از روز پر فضیلت عرفه هم امکان سفر انفرادی به عتبات عالیات 

در عراق فراهم شده است. 
سید مجید میر احمدی روز جمعه با اشاره به موضوع مطرح شده در ارتباط با سفر به 

عتبات عالیات به صورت فردی و کاروانی، این مطلب را مطرح کرد.
وی خاطر نشان کرد: با تلاش های مشترک وزارت کشور و سفارت جمهوری اسلامی 
ایران در عراق، پس از روز پرفضیلت عرفه هم حضور عاشقان حسینی برای زیارت عتبات 
عالیات در عراق به صورت انفرادی بلامانع است و الزاما نیازی به ثبت نام به صورت کاروانی 

نیست.
معاون وزیر کشور با نادرست دانستن اخباری که زوار حسینی نمی توانند به صورت 
انفرادی به عتبات عالیات سفر کنند،گفت: این اظهارات، برگرفته از یک برداشت اشتباه، 

مطرح شده است.

رهبر انقلاب در پیام به حجاج بیت الله الحرام وحدت و معنویت را دو پایه اساسی 
حج و دو عامل عزت و سعادت امت اسلامی خواندند و با تأکید بر پیامدهای 
درخشان رشد بیداری خاطرنشان کردند: غرب مستکبر در منطقه حساس ما 
و به تازگی در همه جهان روزبه روز ضعیف تر شده است البته از دشمن حتی یک 

لحظه نباید غفلت کرد. 
حضرت آیت الله خامنه ای روز جمعه در پیامی به حجاج بیت الله الحرام، 
وحدت و معنویت را دو پایه اساسی حج و دو عامل عزت و سعادت امت اسلامی 
خواندند و با تأکید بر پیامدهای درخشان رشد بیداری و خودآگاهی اسلامی و 
بروز پدیده شگرف مقاومت، خاطرنشان کردند: غرب مستکبر در منطقه حساس 
ما و به تازگی در همه جهان روزبه روز ضعیف تر شده است، البته از کید دشمن 
حتی یک لحظه نباید غفلت کرد و باید با تلاش و هشیاری، امید و اعتماد به نفس 
را که بزرگ ترین سرمایه برای ساختن آینده است، افزایش دهیم. متن پیام رهبر 
انقلاب اسلامی که صبح روز )جمعه( حجت الاسلام والمسلمین نواب )نماینده 
ولی فقیه در امور حج و زیارت و سرپرست حجاج ایرانی( آن را در صحرای عرفات 

قرائت کرد، به این شرح است:
بسم اللّه الرّحمن الرّحیم و للّه ربّ العالمین و صلّی اللّه علی محمّد المصطفی و 

آله الطّاهرین و صحبه المنتجبین
خدای عزیز و حکیم را سپاس می گوییم که موسم مبارک حج را بار دیگر میعاد 
ملّت های مسلمان قرار داد و این مسیر فضل و رحمت را به روی آنان گشود. 
امّت اسلامی اکنون بار دیگر می تواند وحدت و یکپارچگی خود را در این آئینه ی 

شفّاف و ابدی مشاهده کند و از انگیزه های تشتّت و تفرّق روی بگرداند.
وحدت مسلمانان یکی از دو پایه  اساسی حج است که چون با ذکر و معنویّت 
-که پایه  اساسی دیگر این فریضه  پُر راز و رمز است- همراه شود، می تواند امّت 
ةُ وَ لِرَسولِهِ وَ  هِ العِزَّ اسلامی را به اوج عزّت و سعادت برساند و آن را مصداق »وَ لِلَّ
لِلمُؤمِنین« قرار دهد. حج، ترکیبی از این دو عنصر سیاسی و معنوی است و دین 

مقدّس اسلام آمیزه  پُرشکوه و باعظمتی از سیاست و معنویّت است.
مقاومت، رژیم صهیونیستی را از حالت تهاجمی و عربده کشی به دفاع و انفعال 

کشانده است
دشمنان ملّت های مسلمان در تاریخ اخیر، کوشش انبوهی را برای سست 
کردن این دو اکسیر زندگی بخش، یعنی وحدت و معنویّت، در میان ملّت های 
ما به کار گرفته اند. معنویّت را با ترویج سبک زندگی غربی که تهی از روح معنوی 
و برآمده از کوته بینی مادّی است، کم رنگ و بی رمق می کنند، و وحدت را با 
گسترش و شدّت بخشیدن به انگیزه های موهوم تفرقه مانند زبان و رنگ و نژاد و 
جغرافیا به چالش می کشند. امّت اسلامی که اکنون نمونه  کوچک آن در مراسم 
نمادین حج دیده می شود، باید با همه  وجود، به مقابله برخیزد؛ یعنی از سویی 
یاد خدا، کار برای خدا، تدبّر در کلام خدا، اعتماد به وعده های خدا را در ذهنیّت 

همگانی خویش تقویت کند، و از سویی بر انگیزه های تفرّق و اختلاف فائق آید.
آنچه امروز با قاطعیّت می توان گفت، آن است که شرایط کنونی جهان و جهان 
اسلام برای این تلاش ارزشمند از همیشه مساعدتر است. زیرا اوّلًا امروز نخبگان 
و بسیاری از توده های مردم در کشورهای اسلامی به ثروت عظیم معرفتی و 
معنوی خود توجّه یافته و به اهمّیّت و ارزش آن پی برده اند. امروز دیگر لیبرالیسم 
و کمونیسم به عنوان مهم ترین ارمغان تمدّن غرب، جلوه گریِ صد سال پیش و 
پنجاه سال پیش را ندارد. آبروی دموکراسیِ پول محورِ غربی با علامت سؤال های 
جدّی روبه رو است و متفکّران غربی اعتراف می کنند که به سرگردانی معرفتی 
و عملی دچارند. در دنیای اسلام، جوانان، اندیشمندان، مردان علم و دین با 
مشاهده  این وضعیّت، به دیدگاهی نو درباره  ثروت معرفتی خود و نیز به خطوط 
سیاسی رایج در کشورهای خود دست می یابند، و این همان بیداری اسلامی 

است که همواره از آن یاد می کنیم.
ثانیاً این خودآگاهی اسلامی، پدیده ای شگرف و معجزآسا در قلب دنیای 
اسلام آفریده است که قدرت های استکباری در برابر آن به شدّت دچار مشکلند. 
نام این پدیده »مقاومت« و حقیقت آن، بُروز قدرت ایمان و جهاد و توکّل است. 

این پدیده همان است که درباره  نمونه ای از آن در صدر اسلام، این آیه  شریفه 
ذینَ قالَ لَهُمُ النّاسُ اِنَّ النّاسَ قَد جَمَعوا لَکُم فَاخشَوهُم فَزادَهُم ایمانًا  نازل شد: اَلَّ
هِ وَ فَضلٍ لَم یَمسَسهُم سوءٌ  هُ وَ نِعمَ الوَکیلُ* فَانقَلَبوا بِنِعمَةٍ مِنَ اللَّ وَ قالوا حَسبُنَا اللَّ
هُ ذو فَضلٍ عَظیم. صحنه  فلسطین یکی از جلوه گاه های  هِ وَ اللَّ بَعوا رِضوانَ اللَّ وَ اتَّ
این پدیده ی شگفت انگیز است که توانسته رژیم طغیانگر صهیونیست را از حالت 
تهاجمی و عربده کشی به وضعیّت دفاع و انفعال بکشاند و مشکلات سیاسی و 
امنیّتی و اقتصادی آشکار کنونی را بر آن تحمیل کند. نمونه های درخشان دیگر 
مقاومت را میتوان در لبنان و عراق و یمن و برخی نقاط دیگر به وضوح مشاهده 

کرد.
وظیفه همه افزایش امید و اعتماد به نفس برای ساختن آینده است

ثالثاً در کنار این همه، امروز دنیا شاهد یک الگوی موفّق و یک نمونه ی سرافراز 
از قدرت و حاکمیّت سیاسی اسلام در ایران اسلامی است. ثبات و استقلال و 
پیشرفت و عزّت جمهوری اسلامی، حادثه ای بس عظیم و پُرمعنی و جذّاب است 
که می تواند اندیشه و احساس هر مسلمان بیدار را به خود جلب کند. ناتوانی ها 
و عملکردهای بعضاً خطای ما کارگزاران این نظام که دستیابی کامل به همه ی 
پایه های  نتوانسته است  انداخته، هرگز  تأخیر  به  را  برکات حکومت اسلامی 
مستحکم و گام های استواری را که نشئت گرفته از اصول اساسی این نظام است 
متزلزل سازد و پیشرفت مادّی و معنوی را متوقّف کند. در صدر فهرست این اصول 
اساسی، حاکمیّت اسلام در قانونگذاری و اجرا، تکیه بر آراء مردمی در مهم ترین 
مسائل مدیریّتی کشور، استقلال سیاسی کامل، و عدم رکون به قدرتهای ستمگر 
قرار گرفته است؛ و همین اصول است که میتواند محلّ اجماع ملّت ها و دولت 
های مسلمان قرار گیرد و امّت اسلامی را در جهت گیری ها و همکاری ها یکپارچه 

و متّحد سازد.
اینها زمینه ها و عواملی است که اوضاع مساعد کنونی دنیای اسلام را برای 
حرکت یکپارچه و متّحد فراهم آورده است. دولت های مسلمان، و نخبگان 
دینی و علمی، و روشنفکران مستقل، و جوانان حقیقت جو بیش از همه باید به 

بهره گیری از این زمینه های مساعد بیندیشند.
چنین  از  آمریکا،  همه  از  بیش  و  استکباری  های  قدرت  که  است  طبیعی 
گرایشی در دنیای اسلام نگران باشند و همه ی امکانات خود را در رویارویی با 
آن به کار برند و اکنون چنین است. از امپراتوری رسانه ای و شیوه های جنگ 
نرم، تا جنگ افروزی و شعله ور ساختن جنگ های نیابتی، تا وسوسه گری و 
خبرچینی سیاسی، و تا تهدید و تطمیع و رشوه ... همه و همه از سوی آمریکا و 
دیگر مستکبران به کار گرفته می شود تا دنیای اسلام را از مسیر بیداری و سعادت 
خود جدا کنند. رژیم جنایتکار و سیه روی صهیونیست در این منطقه هم یکی از 

ابزارهای این تلاش همه جانبه است.
به فضل و اراده ی الهی این تلاش ها در بیشتر موارد ناکام مانده و غرب مستکبر 
در منطقه  حسّاس ما و اخیراً در همه ی جهان روزبه روز ضعیف تر شده است. 
پریشانی و ناکامی آمریکا و همدست جنایتکار او یعنی رژیم غاصب در منطقه را 
می توان در صحنه  حوادث فلسطین و لبنان و سوریه و عراق و یمن و افغانستان 

به وضوح تماشا کرد.
در نقطه  مقابل، جهان اسلام مملوّ از جوانان پُرانگیزه و بانشاط است. بزرگ ترین 
سرمایه برای ساختن آینده، امید و اعتماد به نفْس است که امروز در جهان اسلام 
به ویژه در کشورهای این منطقه موج می زند. همه وظیفه داریم این سرمایه را 

حفظ کنیم و افزایش دهیم.
و غفلت  از غرور  ورزید؛  نباید غفلت  از کید دشمن یک لحظه  این همه،  با 
بپرهیزیم و بر تلاش و هشیاری خود بیفزاییم و در همه حال، با توجّه و تضرّع 
از خدای قادر و حکیم کمک بخواهیم. حضور در مراسم و مناسک حج، فرصت 

بزرگی است برای توکّل و تضرّع، و نیز برای تفکّر و تصمیم.
برادران و خواهران مسلمان خود در سراسر جهان را دعا کنید و توفیق و پیروزی 
آنان را از خدا بخواهید. هدایت و کمک الهی به این برادرتان را هم در ادعیه  زاکیه  

خود بگنجانید.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در پیام به حجاج بیت الله الحرام: 

غرب مستکبر در همه جهان ضعیف تر شده است 
از کید دشمن حتی یک لحظه نباید غفلت کرد

 امام جمعه قم گفت: همه اقشار مردم و مسئولان از 
ارزش های انقلابی به ویژه عفاف و حجاب دفاع کنند و با 
دستور رئیس جمهور همه مسئولان موظف به رعایت این 

واجب الهی هستند. 
آستان  خبری  پایگاه  از  نقل  به  قم  ندای  گزارش  به 
الله سیدمحمد  آیت   ، مقدس حضرت معصومه )س( 
سعیدی در خطبه های این هفته نماز جمعه قم که در 
مصلای قدس برگزار شد با بیان اینکه شنبه روز عرفه و روز 
شهادت مسلم بن عقیل است اظهارداشت : درباره ارزش 
روز عرفه در روایتی از امام صادق نقل شده است کسی 
که در ماه رمضان مورد مغفرت قرار نگیرد دیگر فرصت 
مغفرت ندارد مگر اینکه روز عرفه را درک کند بنابراین عرفه 

فرصت استثنایی برای استغفار و تقرب الی الله است.
امام جمعه قم با بیان اینکه بهترین کار در روز عرفه دعا 
است، افزود: امام صادق علیه السلام فرمودند روز عرفه 
هر دعایی را دوست داری بخوان و در دعا کردن بکوش 
زیرا آن روز روز درخواست است و خداوند هم برای دعا 
ی شما وعده اجابت داده است؛ از طرف دیگر روز عرفه 
روز شهادت اولین شهید نهضت اباعبد الله علیه السلام 
یعنی حضرت مسلم بن عقیل است که با حیله ابن زیاد 
مردم کوفه پشت او را خالی کردند و او را به همراه هانی 
بن عروه به شهادت رساندند. وی با بیان اینکه یکشنبه 
دهم ذی الحجه روز عید سعید قربان و آغاز دهه امامت و 
ولایت است، گفت: عید قربان به همراه عید فطر در میان 
اعیاد اسلامی در میان همه مسلمانان مشترک است؛ 
عید قربان روزی است که حضرت ابراهیم علی نبینا و 
آله و علیه السلام با آمادگی، تسلیم و رضایت کامل طبق 

دستور الهی فرزند خود را برای قربانی به درگاه خداوند 
بردند و خداوند هم پذیرفت ولی اجازه ندادند که حضرت 
اسماعیل قربانی شوند و به جای ایشان ذبح عظیمی را 
قرار داد که به شهادت امام حسین علیه السلام تفسیر 

شده است.
امامت و ولایت محور وحدت امت اسلامی است

سعیدی با اشاره به اینکه عید قربان آغاز دهه امامت 
و ولایت است، گفت: امامت و ولایت محور وحدت امت 
اسلامی است و دین خدا با ابلاغ امامت و ولایت کامل 
شد و با توجه به اهمیت امامت در اندیشه شیعه، حکومت 
در مبنای تشیع تفاوت های فراونی با حکومت در اندیشه 
های دیگر دارد و اطاعت از امام در ردیف اطاعت از خدا 
و رسول آمده است. وی گفت: امامت در اندیشه شیعه 
منصبی الهی و فراتر از گزینش و انتخاب مردم است و 
هرگز فردی از طریق انتخاب مردم، انتخاب اهل حل و 
عقد و یا انتخاب شورا به مقام امامت و عصمت نمی رسد 
و همانطور که پیامبر را خداوند تعیین کرد امام را هم خدا 
تعیین می کند. امام جمعه قم تصریح کرد: اگر امامت از 
جامعه برداشته شود حرکت تکاملی جامعه مختل می 
شود و جامعه دچار پراکندگی می شود همانطور که امام 
علی علیه السلام فرمودند رهبر مانند ریسمان محکم 
است که مهره های تسبیح را به هم متصل می کند و اگر 
این ریسمان از هم جدا شود مهره ها پراکنده می شوند و 

هر کدام به سمتی می افتند.
وی در ادامه با اشاره به پیام ارزشمند رهبر معظم انقلاب 
برای روز عرفه که توسط نماینده ولی فقیه در حج قرائت 
شد، ابراز کرد: در این پیام مقام معظم رهبری به حجاج 

فرمودند وحدت مسلمانان یکی از دو پایه اساسی حج 
است که اگر با معنویت مؤمنان همراه شود باعث عزت 

مسلمین و ذلت و خواری دشمنان می شود.
دین اسلام آمیزه ای از سیاست و معنویت است

سعیدی افزود: ایشان فرمودند حج ترکیبی از دو عنصر 
سیاسی و معنوی است و دین اسلام آمیزه ای از سیاست 
و معنویت است و دشمنان امت های مسلمان کوشش 
انبوهی را برای از بین بردن وحدت و معنویت به کار گرفته 
اند. وی ادامه داد: امیدواریم که مسلمانان با شنیدن این 
پیام بصیرت بخش و استکبار ستیز رهبر انقلاب برای 
خدا قیام کنند و بت های کفر و ظلم و رژیم های متجاوز 
و غارتگری مانند رژمِ صهیونیستی را به ذلت و رسوایی 
کشانده و ساقط کنند. امام جمعه قم در ادامه با بیان 
اینکه سه شنبه ۲۱ تیر روزی است که دژخیمان رضاخان 
مردم معترض به کشف حجاب را در مسجد گوهر شاد 
مشهد به خاک و خون کشیدند، گفت: شهدای آن روز 
از حجاب و عفاف به شهادت رسیدند و  برای حمایت 
در این وسیله تدین، ولایت مداری و غیرت دینی خود 
را به اثبات رساندند. وی تصریح کرد: امروز که با عنایت 
خدا، امام زمان عجل الله فرجه الشریف، رهبری امام 
خمینی)ره( و امام خامنه ای، همراهی مردم و نثار خون 
شهدا ایران دارای نظامی مقتدر و بی نظیر شده است 
و بیش از ۴۰ سال ملت ما تهدیدها و تحریم های فراوان 
دشمنان را پشت سر گذاشتند، لازم است که همه اقشار 
مردم و مسئولان از ارزش های انقلابی به ویژه عفاف و 
حجاب دفاع کنند و با دستور رئیس جمهور همه مسئولان 

موظف به رعایت این واجب الهی هستند.

آیت الله سعیدی خطبه های نماز جمعه قم: 

مردم و مسئولان از عفاف و حجاب دفاع کنند

حسن بختیاری زاده*

حجت الاسلام اکرامی نژاد*

معاون قضایی نیروهای مسلح کشور گفت: در حال حاضر باید به عنوان یک موضوع 
مهم بحث امید آفرینی به آحاد جامعه در دستور کار مسوولان قرار گیرد. 

محمد شهبازی در مراسم تکریم و معارفه دادستان نظامی این استان که در سالن 
جلسات قرارگاه منطقه ای قدس نیروی زمینی سپاه برگزار شد اظهارداشت: در حال 
حاضر باید به عنوان یک موضوع مهم بحث امید آفرینی در دستور کار شما قرار گیرد، 
یک فهرست طولانی از فرصت ها در اختیار داریم ولی برخی از خود مدیران برای انجام  

آنها کاهلی می کنند. وی بیان کرد: ما رهبر بصیر داریم، مردم خوب داریم که از آنها 
بعضا غافلیم، مردم از همان ابتدا و هنگام جنگ آمدند و به وظیفه شان عمل کردند، در 
۹ دی آمدند،در عملیات مرصاد با دست خالی به کمک رزمندگان اسلام شتافتند و ما 
باید قدردان آنها باشیم، هر جا پای مردم وسط آمد،کار حل شد. معاون قضایی نیروهای 
مسلح کشور گفت: سازمان قضایی نیروهای مسلح کشور هیچگاه در تقابل با نیروهای 

مسلح نبوده و برعکس یک تعامل بسیار خوبی بین این دو برقرار است.

معاون قضایی نیروهای مسلح کشور:

امید آفرینی به مردم در اولویت کار مسوولان باشد
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چطور بعد از غذا، خواب آلود نباشیم؟

گاستریت عبارتی کلی است که برای گروهی از عوارض به کار می رود که یک وجه 
اشتراک دارند: التهاب بافت پوششی معده. التهاب بافت پوششی معده معمولا حاصل 

عفونت با همان باکتریومی است که موجب بیشتر زخم معده ها می شود.
علائم ورم معده

علائم ورم معده شامل موارد زیر می شود: . دردی دائم یا همراه با سوزش در بالای 
شکم که ممکن است با خوردن بهتر یا بدتر شود . تهوع . استفراغ . احساس پُری در 

بالای شکم بعد از خوردن
ورم معده همیشه هم علامت ندارد.

چه زمانی باید به پزشک مراجعه کرد؟
تقریبا همه ی افراد گاهی دچار بدهضمی و تحریک معده می شوند. بیشتر موارد 
بدهضمی، کوتاه مدت بوده و نیاز به درمان ندارند؛ اما اگر علائم ورم معده تان یک هفته 

یا بیشتر طول کشید به پزشک مراجعه کنید.
اگر درد شدیدی دارید، اگر استفراغ می کنید و نمی توانید هیچ غذایی را نگه دارید، 
یا اگر احساس سبُکی در سر یا سرگیجه می کنید فورا به پزشک مراجعه نمایید. به 
پزشک بگویید آیا ناراحتی معده تان بعد از مصرف داروی تجویزی یا داروی OTC مانند 
آسپیرین یا مسکن روی می دهد یا نه. اگر خون استفراغ می کنید، خون در مدفوع دارید 

یا مدفوعتان سیاه شده هر چه سریع تر به پزشک مراجعه کنید.
علت های ورم معده

عواملی که احتمال ورم معده را افزایش می دهند:
. عفونت باکتریایی

هرچند عفونت هلیکوباکتر پیلوری از شایع ترین عفونت های انسانی در تمام دنیاست، 
اما تنها برخی از افرادی که این عفونت را دارند دچار ورم معده یا دیگر اختلالات گوارشی 
باکتری می تواند  این  برابر  فوقانی می شوند. پزشکان عقیده دارند آسیب پذیری در 

ژنتیکی یا ناشی از انتخاب های سبک زندگی باشد، مثلا سیگار و رژیم غذایی.
. استفاده ی مکرر از داروهای مسکن

داروهای مسکن معمولا به داروهای ضدالتهاب غیراستروئیدی گفته می شوند، مانند 
ایبوپروفن و ناپروکسن که می توانند سبب گاستریت حاد یا مزمن شوند. استفاده ی مداوم 

یا زیاد از این داروها می تواند ماده ی محافظ بافت پوششی معده را کاهش دهد.
. سن بالا

افراد سنین بالا بیشتر در معرض ورم معده هستند، زیرا بافت پوششی معده با افزایش 
سن نازک تر می شود. ضمنا افراد سالمند بیشتر احتمال دارد دچار عفونت هلیکوباکتر یا 

اختلالات خودایمنی باشند.
. مصرف الکل

الکل می تواند پوشش معده را تحریک کرده و آن را تخریب نماید که باعث می شود 
معده در برابر اسیدهای گوارشی آسیب پذیرتر شود. مصرف زیاد الکل معمولا منجر به 

گاستریت حاد می شود.
. استرس

استرس زیاد ناشی از عمل جراحی، آسیب، سوختگی یا عفونت های شدید می تواند 
سبب گاستریت حاد شود.

. درمان سرطان
داروهای شیمی درمانی یا رادیوتراپی می توانند ریسک ورم معده را افزایش دهند.

. سلول های مهاجم خود بدن در معده
به این حالت، گاستریت خودایمنی گفته می شود که در آن بدن به سلول های بافت 
پوششی معده حمله می کند. این واکنش می تواند لایه ی محافظ معده را از بین ببرد. 
گاستریت خودایمنی در افرادی که دیگر اختلالات خودایمنی را دارند شایع تر است، 
مانند بیماری هاشیموتو و دیابت نوع اول. گاستریت خودایمنی می تواند با کمبود 

ویتامین B۱۲ نیز مرتبط باشد.
. دیگر عوارض و بیماری ها

گاستریت می تواند با عوارض دیگر نیز ارتباط داشته باشد، مثلا بیماری کرون، ایدز یا 
HIV، بیماری سلیاک، سارکوئیدوز و عفونت های انگلی.

پیامدهای ورم معده
ورم معده در صورت عدم درمان می تواند منجر به زخم معده و خونریزی معده شود. 
ندرتا برخی از انواع گاستریت مزمن می توانند احتمال سرطان معده را افزایش دهند، 
خصوصا اگر بافت پوششی معده بسیار نازک باشد و تغییراتی در سلول های این بافت 

روی دهد.
تشخیص ورم معده

پزشک معمولا بعد از شنیدن حرف های شما و دانستن سوابق پزشکی تان و انجام 
دقیق تر،  تشخیص  برای  است  ممکن  اما  می دهد؛  تشخیص  را  گاستریت  معاینه، 

تست های زیر نیز انجام شود: . آزمایش هلیکوباکترپیلوری . اندوسکوپی . عکس با اشعه 
ایکس از سیستم فوقانی گوارش

درمان ورم معده
درمان ورم معده بستگی به علت آن دارد. گاستریت حاد ناشی از مصرف داروهای 

ضدالتهاب یا مصرف الکل با توقف مصرف این مواد برطرف خواهد شد.
داروهایی که برای درمان ورم معده به کار می روند:

. داروهای آنتی بیوتیک برای از بین بردن هلیکوباکترپیلوری
 پزشک ممکن است ترکیبی از آنتی بیوتیک ها را تجویز کند، مثلا کلاریترومایسین و 
آموکسی سیلین یا مترونیدازول. حتما دوره ی درمان را طبق دستور پزشک کامل کنید 
که معمولا یک دوره ی ۷ تا ۱۴ روزه است. همچنین داروهای برای مهار تولید اسید معده 
تجویز می شود. بعد از درمان پزشک مجددا تست هلیکوباکترپیلوری را تجویز می کند تا 

مطمئن شود که از بین رفته است.
. داروهایی که تولید اسید معده را مهار کرده و به التیام معده کمک می کنند

مهارکننده های پروتون پمپ، فعالیت سلول های تولید کننده اسید معده را کاهش 
می دهند. این داروها شامل امپرازول، لانزوپرازول، پنتاپرازول و ... می شوند. استفاده ی 
طولانی مدت از مهارکننده های پروتون پمپ، خصوصا در دوزهای بالا، می تواند ریسک 
شکستگی های لگن، مچ دست و ستون فقرات را افزایش دهد. از پزشک در مورد مصرف 

مکمل کلسیم سوال کنید.
. داروهایی برای کاهش اسید معده

مهارکننده های اسید که به آنها مهارکننده های هیستامین )H-۲( نیز می گویند، 
مقدار اسید ترشح شده در سیستم گوارش را کاهش می دهند و موجب تسکین درد ورم 
معده شده و به بهبودی کمک می کنند. مهارکننده های اسید معده شامل فاموتیدین، 

سایمتیدین و نیزاتیدین می شوند.
. داروهایی که اسید معده را خنثی می کنند

پزشک ممکن است یک داروی ضداسید هم در رژیم دارویی تان قرار دهد. آنتی اسیدها، 
اسید موجود در معده را خنثی می کنند و می توانند درد را فورا تسکین دهند. عوارض 
جانبی این داروها شامل یبوست یا اسهال می شوند. آنتی اسیدها به عنوان تسکین فوری 
خوب عمل می کنند؛ اما به طور کل به عنوان درمان اصلی کاربرد ندارند. مهارکننده های 

پمپ پروتون و مهارکننده های اسید معده موثرتر بوده و عوارض جانبی کمتری دارند.
سبک زندگی و راهکارهای خانگی

به جای سه وعده غذایی بزرگ، شش وعده غذایی کوچک مصرف کنید
این الگوی غذایی از پُرشدن بیش از حد معده جلوگیری می کند و فشار معده را کاهش 

می دهد.
از پروبیوتیک ها کمک بگیرید

با این که پروبیوتیک ها ورم معده را درمان نمی کنند؛ اما برخی افراد به تجربه دریافته اند 
که پروبیوتیک های موجود در ماست یا مکمل ها به تسکین علائم گوارشی آن ها کمک 

می کند.
سیگار را ترک کنید

سیگار تولید اسید معده را تحریک می کند. اگر سیگار می کشید، آن را ترک کنید تا 
علائمتان بهتر شود. 

داروی مسکنتان را عوض کنید
از  می دهد  افزایش  را  معده  ورم  احتمال  که  می کنید  مصرف  مسکنی  داروی  اگر 
پزشکتان بپرسید آیا می توانید استامینوفن مصرف کنید یا نه. این دارو معمولا کمتر 

موجب مشکل معده می شود.
الکل ممنوع

الکل می تواند لایه ی مخاطی معده را تحریک کرده و باعث افزایش تولید اسید معده 
شود.

گاستریت؛ از علائم تا درمان؛

مدیر درمانگاه پوست و مو ایرانیان قم دریک نشست خبری مطرح کرد :مبتلایان به ورم معده بخوانند

انتقاد از رشد قارچ گونه مراکزدرمانی 
پوست و مو درقم

مدیر درمانگاه پوست و مو ایرانیان قم گفت: عمل های مربوط به پوست و زیبایی 
به  می کنند.  سوء استفاده  مردم  ناآگاهی  از  عده ای  اما  است  تخصصی  کارهای 
عنوان مثال بسیاری از آرایشگاه ها بوتاکس می زنند که این مساله ضعف دانشگاه 
علوم پزشکی را در نظارت نشان می دهد. سید محمد حسن طاهایی درگفتگو با 
خبرنگاران اظهار داشت :کارهای پوست و زیبایی کارهای تخصصی است اما عده ای 
از ناآگاهی مردم سوء استفاده می کنند. به عنوان مثال بسیاری از آرایشگاه ها بوتاکس 
می زنند که این مساله ضعف دانشگاه علوم پزشکی را در نظارت نشان می دهد. وی 
گفت:این مساله با سلامت جسم و روح شهروندان ارتباط دارد، اما در خلاء نظارت 
دانشگاه علوم پزشکی، این مراکز مثل قارچ رشد می کنند. طاهایی افزود:این خیلی 
غیر عادی است که مثلا جراح عمومی عمل زیبایی انجام می دهد. بسیاری از مردم 
این مساله را نمی دانند و در این زمینه دانشگاه علوم پزشکی کوتاهی کرده و انتظار 
داریم این مساله برای مردم تبیین شود. وی خاطر نشان کرد:در ۱۲سال فعالیت 
این درمانگاه ۲میلیون نفر بار مراجعه داشتیم. بیشتر بار جراحی پوست وکاشت مو 
در استان با ماست اما دریغ از یک ذره حمایت مسئولان. مدیر درمانگاه پوست و مو 
ایرانیان اظهار داشت:بسیاری ازمسافران خارجی برای دریافت خدمات درمانی به 
شهرهای دیگر مراجعه می کنند درصورتی که در قم ظرفیت های خوبی برای توسعه 
توریسم درمانی وجود دارد. ما امکاناتی داریم که حتی درتهران هم وجود ندارد. وی 
گفت: کلینیک ایرانیان از سال ۸۹ به عنوان نخستین مرکز تخصصی پوست و موی 
استان قم آغاز به کار کرده و سعی داریم خدمات ما همواره به روز باشد. وی افزود: 
تا پیش از این مردم ناچار بودند به تهران مراجعه کنند اما ما سعی کردیم این روند را 
برعکس کنیم لذا به غیر از مردم استان قم به دلیل هزینه مناسب، از تهران و شهرهای 

دیگر از جمله شهرستان های استان مرکزی مراجعه کننده های بسیاری داریم.
ارائه تسهیلات قرض الحسنه به بیماران

وی اظهارکرد: در یک سال ونیم اخیر یک ونیم میلیارد تومان تسهیلات قرض 
الحسنه بدون بهره به مراجعه کننده ها پرداخت کردیم که ظرف ۲۴ ساعت با یک بار 

مراجعه به بانک می توانند تسهیلات را دریافت کنند.
مدیر کلینیک تخصصی پوست وموی ایرانیان ادامه داد: ارائه تسهیلات قرض 
الحسنه در زمینه کاشت مو و امثال آن در کشور کم نظیر یا بی نظیر است؛ به نحوی 
که شاید تنها مرکز کشور باشیم که کاشت مو را بیمه کرده و دراین مدت یک مورد 
شکایت نداشته است. وی بیان کرد: برخی از مردم قم برای کاشت مو به شیراز می 
روند و حتی به مراکز سطح پایین و افراد غیرمتخصص در آن شهر رجوع می کنند 
زیرا بیمار به درمان قم اعتماد ندارد و این امر مایه سرافکندگی است که بیمار ما به 
شهرهای دیگر می رود در صورتی که همه پزشکان این مرکز متخصص هستند. وی 
گفت: از مردم می خواهم تحقیق کنند اگر کیفیت کاشت موی شیراز بهتر است به 

آنجا بروند اما در شیراز شاید یک شرکت بیمه گر کاشت مو را بیمه نکرده باشد.
دستگاه های منحصر به فرد کلینیک ایرانیان

طاهایی با بیان اینکه یکسری دستگاه های منحصر به فرد در کلینیک ایرانیان 
وجود دارد؛ گفت: در چند ماه اخیر مرکز مجهز به جدیدترین دستگاه جوان سازی 
برند معروف  فو  لیزر جوان سازی های  و  لیزر مخصوص جوان سازی  آندولیفت 
آمریکایی شده است. وی اظهارداشت: دستگاه لیزر موهای زائد در کلینیک ایرانیان 
با دستگاه آمریکایی پنج میلیارد تومانی که به سختی وارد ایران می شود صورت می 
گیرد درصورتی که بسیاری از مطب ها از دستگاه چینی استفاده می کنند که موها 
را بیشتر هم می کند. مدیر کلینیک تخصصی پوست وموی ایرانیان گفت: تنها مرکز 
دارای دستگاه تتو در قم هستیم که اخیرا بسیاری برای پاک کردن تتو مراجعه می 
کنند اما برخی مراکز دستگاه را آوردند و به صورت غیرمجاز فعالیت می کنند.وی 
اظهارکرد: ایرانیان تنها مرکز دارای نوردرمانی در قم است که بیمار یک روز در میان 
تا سه چهار ماه هر بار دو دقیقه باید زیر نور قرار بگیرند تا بیماری های پوستی وی 
مانند پیس از بین برود با این خدمت رفت وآمدهای زیاد به شهرهای دیگر برای این 
بیماران حذف شده است. وی بیان کرد: دراین مرکز از ساعت ۹ صبح تا ۹ شب در 

تمام روزهای هفته متخصص پوست و مو وجود دارد.
عمل های زیبایی کاملا تخصصی است

طاهایی تاکید کرد: مردم باید بدانند اقدامات و عمل های زیبایی کاملا تخصصی 
است با سلامت مردم سر وکار دارد اما متاسفانه حتی جراحی های سنگین و پیشرفته 
زیبایی توسط جراح عمومی انجام می شود که بسیار خطرناک است. وی افزود: به 
عنوان مثال پس از تزریق ژل در مکان های نامعتبر و آرایشگاه ها که سبب تخریب 
پوست آنان شده به ما مراجعه می کنند و هیچ کاری هم از دست شان برنمی آید و 
حتی به جایی هم نمی توانند شکایت کنند. وی گفت: ضعف و کوتاهی در نظارت 
دانشگاه علوم پزشکی قم سبب شده تا مراکز و پزشکانی از ناآگاهی مردم سوء 
استفاده و به نفع خودشان بهره برداری و با جسم و روح مردم بازی کنند؛ در خلاء 
نظارت دانشگاه علوم پزشکی این مراکز مانند قارچ در حال رشد هستند درحالی که 
قم چهار مرکز تخصصی پوست ومو بیشتر ندارد که ایرانیان اولین مرکز با ارائه خدمات 

ویژه است.
دو میلیون بار نفر مراجعه به کلینیک ایرانیان

موسس کلینیک پوست وموی ایرانیان ادامه داد: کلینیک تخصصی پوست و موی 
ایرانیان در ۱۲ سالی که از تاسیس آن می گذرد دو میلیون بار نفر مراجعه کننده 
داشته است. وی ادامه داد: بنده مشکل تعداد مراجعه کننده ندارم، کارآفرین نمونه 
استان و دارای رتبه برتر کنکور سراسری بودم و هم اکنون برای ۴۰-۵۰ نفر به صورت 
مستقیم اشتغال ایجاد کرده ام دراین مدت یک ریال از سازمان یا ارگانی دریافت 
نکردم توقع مادی هم ندارم؛ بیشترین بار درمان پوست و موی استان روی دوش این 
کلینیک بوده اما هیچ حمایتی از سوی دانشگاه علوم پزشکی و نظام پزشکی نمی 
شویم. وی افزود: تنها کار آنان نظارت های دوره ای است؛ ما را رها کرده اند؛ ما در 

دوران اوج کرونا له شدیم اما بحران را پشت سر گذاشتیم.

رئیس اداره سالمندان وزارت بهداشت مطرح کرد :

هشدار درباره تداخل دارویی سالمندان 
رئیس اداره سالمندان وزارت بهداشت با هشدار درباره خطرآفرین بودن مصرف 
خودسرانه و تداخل دارویی گفت: در این زمینه وجود یک نگاه حمایتی نسبت به 

سلامتی سالمندان ضرورت دارد.
دکتر محسن شفیعی با اشاره به اینکه جمعیت کشور به سمت سالمند شدن پیش 
می رود افزود: بحث مصرف همزمان بیش از دو دارو )پلیفارمسی( فقط مربوط به 

سالمندان نیست و گروه های سنی مختلف را شامل می شود.
دکتر شفیعی با بیان اینکه سازمان غذا و دارو به طور تخصصی پیگیر موضوع است 
گفت: متأسفانه برای این قضیه یک شبکه الکترونیکی خاصی وجود ندارد، اما در 
وزارت بهداشت در پی آن هستیم تا از طریق یک برنامه ساده و وارد کردن کد ملی از 

طرف پزشک، دارو های مورد استفاده بیمار شناسایی شود.
وی درباره خوددرمانی هم هشدار داد و گفت: یکی از مواردی که باید روی آموزش 
آن کار شود، بحث خود درمانی است. رئیس اداره سالمندان وزارت بهداشت با اعلام 
اینکه علاوه بر دارو های شیمیایی، دارو های گیاهی و گیاهان دارویی هم بر یکدیگر 
مؤثر هستند افزود: این دارو ها نیز اگر از طرف فرد غیر متخصص تجویز شوند، 
خطرناک هستند.  وی با بیان این طرز تفکر که گیاهان دارویی یا دارو های گیاهی 
اگر منفعت نداشته باشند ضرر هم ندارند، به هموطنان توصیه کرد: در صورت نیاز به 

مصرف باید با نظر پزشک و افراد متخصص تجویز شود.

سلامت

آدامس جویدن، یک مسواک مخفی است؟

فواید آدامس جویدن برای سلامتی
بیماری ریفلاکس معده به مری )GERD( زمانی است که اسید معده به لوله 
ای که دهان و معده شما را به هم متصل می کند، جریان می یابد. رفلاکس 

حنجره زمانی است که اسید معده از مری به سمت گلو می رود.
آدامس همچنین ممکن است حداقل برای مدت کوتاهی به خشکی دهان 

کمک کند. اما مانند رفلاکس، این یک درمان نیست.
سایر فواید سلامتی جویدن آدامس عبارتند از:

کالری سوزی
در هنگام آدامس جویدن می توانید ۱۱ کالری در ساعت بسوزانید و با گذشت 

زمان، این میزان کالری سوزی بیشتر می شود.
تقویت حافظه 

ویدن آدامس جریان خون را به مغز افزایش می دهد که می تواند به تقویت 
حافظه کمک کند.

مبارزه با خواب آلودگی
اگر احساس خستگی می کنید، مقداری آدامس بجوید تا هوشیار بمانید.

از بین بردن حالت تهوع
اگر احساس بیماری می کنید، تولید بزاق ناشی از جویدن آدامس می تواند به 
شما کمک کند تا احساس بهتری داشته باشید. این امر به ویژه در مورد بیماری 

حرکت و تهوع صبحگاهی در دوران بارداری صادق است.
جویدن آدامس بدون قند می تواند خطر پوسیدگی دندان را کاهش 

دهد
جویدن آدامس بدون قند می تواند به مکمل رژیم های بهداشت دهان و 
دندان مانند مسواک زدن دو بار در روز و نخ دندان کشیدن روزانه دندان کمک 

کند، زیرا جویدن آدامس اثری مشابه با آن عادت های مهم روزانه دارد.
با این حال، برخلاف مسواک زدن و نخ دندان کشیدن دندان کودکان که نیاز 
به کمک والدین دارد، جویدن آدامس نیازی به کمک یا نظارت والدین ندارد. 
بر اساس داده های جمع آوری شده در این مطالعه، محققان بر این باورند که 
جویدن آدامس بدون قند اکنون باید به عنوان روشی مؤثر برای کنترل ایجاد 

پوسیدگی در دندان بچه ها در نظر گرفته شود.
 Dental Research Clinical & مجله  در  اخیراً  مطالعه  این  نتایج 

Translational Research منتشر شده است.
از سوی دیگر مصرف یک رژیم غذایی متعادل، قند اضافی را کاهش می دهد 
که عامل اصلی ایجاد حفره ها و بیماری های دندانی است. در حال حاضر، یک 
مطالعه جدید ممکن است ابزار دیگری را که والدین در اختیار دارند برای کمک 
به کودکان خود به منظور جلوگیری از پوسیدگی دندان شناسایی کرده باشدکه 

آن جویدن آدامس بدون قند.
جویدن آدامس بدون قند می تواند به مکمل رژیم های بهداشت دهان و 
دندان مانند مسواک زدن دو بار در روز و نخ دندان کشیدن دندان روزانه کمک 

کند، زیرا جویدن آدامس اثری مشابه با آن عادت های مهم روزانه دارد.
آدامس جویدن، یک مسواک مخفی است؟

آن مواجه است  با  ما  بزرگترین تهدیدی که دندان های  به عنوان  پلاک 
رتبه بندی می شود. پلاک که در واقع یک بیوفیلم چسبنده است،به سطح 
دندان های ما می چسبد و از قندهایی که مصرف می کنیم برای تولید اسیدهای 

مضر استفاده می کند که به آرامی مینای دندان ما را از بین می برد.
جویدن آدامس باعث تحریک دهان برای تولید بزاق اضافی می شود. بزاق در 
واقع به خنثی کردن اسیدهای پلاک کمک می کند و آن را به یکی از بهترین 

سلاح های بدن در برابر پوسیدگی دندان تبدیل می کند.
هنگامی که بزاق با حرکت جویدن ترکیب می شود، پلاک ها را از سطح 
دندان های ما پاک می کند و از آسیب رساندن باکتری های مضر به مینای 

دندان جلوگیری می کند.
با اضافه کردن مواد ضد باکتری که معمولًا به عنوان جایگزین قند در آدامس 
های بدون قند استفاده می شود، گزینه فوق العاده موثری برای از بین بردن 

پلاک از دهان خواهید داشت.
علم پشت جویدن آدامس به عنوان وسیله ای برای کاهش خطر پوسیدگی 
در افراد، این عادت را به یک جایگزین قابل قبول برای بزرگسالان نیز تبدیل 

می کند.
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وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  :

کتابخانه آیت الله مرعشی گنجینه ای 
بی نظیر برای جامعه فرهنگی است

محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  روز پنجشنبه در آغاز سفر یک 
روزه خود به قم، ضمن زیارت مضجع شریف حرم حضرت معصومه)س(، از کتابخانه 

آیت الله مرعشی نجفی بازدید کرد. 
وزیر فرهنگ اسلامی در بدو ورود به قم مورد استقبال امیرعلی عموزاده مدیرکل 
حضرت  حرم  به  زیارت  برای  آن  از  پس  و  گرفت  قرار  قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 

معصومه)س( مشرف شد.
وی پس از زیارت، به بازدید از کتابخانه حضرت آیت الله مرعشی نجفی رفت و مورد 
استقبال حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمود مرعشی مدیر این کتابخانه قرار گرفت. 
اسماعیلی با همراهی احمد امیرآبادی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، 
حجت الاسلام والمسلمین مرعشی و عموزاده مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
قم از بخش های مختلف این کتابخانه بازدید و در جریان روند عملکرد این مرکز علمی 

تحقیقاتی قرار گرفت.
وی در حاشیه بازدید از این کتابخانه بیان کرد: کتابخانه آیت الله مرعشی نجفی 
گنجینه ای بی نظیر برای جامعه فرهنگ محسوب می شود و شخصیت خود مرحوم  
آیت الله مرعشی نجفی را می توان عالم برجسته ای دانست که برای خدمت به اسلام و 

جهان اسلام تلاش ها، برکات و ثمرات فراوان داشتند.
وزیر ارشاد با بیان اینکه به برکت انقلاب اسلامی به این جایگاه خطیر توجه شده است 
تصریح کرد: جای بسی خرسندی است که پس از ارتحال این مرجع فقید خانواده 

ایشان نسبت به گردآوری و حفظ این گنجینه عظیم اقدام کردند.
اسماعیلی خاطرنشان کرد: امیدواریم ما نیز بتوانیم به این مجموعه مهم علمی 

تحقیقاتی خدمت کنیم.
حل گره های فرهنگی و هنری با کمک گرفتن از نهاد های دینی 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  همچنین روزپنجشنبه  در جریان سفر به قم در جمع 
مدیران جامعه الزهراء گفت: بسیاری از گره های فرهنگی و هنری با کمک گرفتن از 

توان و پشتیبانی نهاد های علمی و دینی باز می شود.
محمد مهدی اسماعیلی گفت: استفاده از ظرفیت ها و پشتیبانی های نهاد های 

علمی و دینی در امور فرهنگی و هنری بسیار از مشکلات این حوزه ها را حل می کند.
اسماعیلی با تبیین ظرفیت های نهاد های علمی و حوزوی در تحقق اهداف والای 
نظام در مسائل مختلف گفت: سیاست دولت مردمی این است که در راه رسیدن به 
اهداف بلندبالای انقلاب و توسعه و پیشرفت و آبادانی کشور از توان و استعداد نخبگان 

علمی و حوزوی بهره بگیرد و پیوند میان نخبگان را محقق کند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: در مطالعات حوزه زنان، پژوهش های دینی و 

بازنمایی جایگاه زنان در انقلاب اسلامی نیاز به حمایت و کمک جامعه الزهراء داریم.
مدیر جامعه الزهراء هم در این نشست تصریح کرد: مجموعه جامعه الزهراء به عنوان 
بزرگترین مرکز آموزش حوزه های علمیه خواهران در هر زمینه ای که بتواند در خدمت 

دولت و اصحاب فرهنگ و هنر خواهد بود.
خانم برقعی بر لزوم تشکیل کمیته زن و خانواده و افزود: دشمن به دنبال ضربه زدن 
به کیان خانواده و تضعیف نقش بانوان در جامعه اسلامی است که این مسئله باید مورد 

توجه بیشتر نهاد های حوزوی و دینی قرار گیرد.
در پایان این نشست تفاهم نامه گسترش همکاری ها بین جامعه الزهراء و وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی به امضاء رسید.
در این تفاهم نامه بر گسترش فعالیت های مختلف فرهنگی و پژوهشی از جمله در 

حوزه عفاف و حجاب، دین و رسانه تاکید شده است.

با معرفی آثار برگزیده؛

جشنواره ملی »شهادت قلم« در قم
 به کار خود پایان داد

 نخستین جشنواره ملی »شهادت قلم« با موضوع فیلم نامه نویسی کوتاه در حوزه 
دفاع مقدس و مقاومت، عصر پنجشنبه با معرفی ۶ اثر برگزیده به کار خود پایان داد. 

دبیر این جشنواره با بیان اینکه ۳۰۰ فیلم نامه از سراسر کشور به دبیرخانه جشنواره 
شهادت قلم ارسال شده بود، خاطرنشان کرد: هیأت داوران در مرحله اول ۴۸ اثر را 

انتخاب کردند که در قالب کتاب جشنواره از آن رونمایی شده است.
رضا ابوذر با بیان اینکه ۶ اثر نیز برگزیده شده که از سه اثر تقدیر و سه اثر نیز مقام های 
اول تا سوم شده اند، تصریح کرد: ۴۸ اثر منتخب این جشنواره نباید آرشیو شوند و قطعا 
می توان آثار فاخر و ارزشمندی را در حوزه دفاع مقدس و مقاومت از میان آنها تولید کرد.
پیش از آغاز رسمی این مراسم، محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
با حضور در محل اختتامیه در تالار شهید آوینی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان قم از کتاب جشنواره شامل ۴۸ اثر منتخب هیأت داوران و همچنین پوستر 

دومین جشنواره بین المللی »شهادت قلم« رونمایی کرده بود.
در مراسم اختتامیه این جشنواره حجت الاسلام مجتبی ذوالنور نماینده مردم قم 
در مجلس شورای اسلامی، احمد حاجی زاده معاون سیاسی امنیتی استانداری قم 
و جمعی از فرماندهان نظامی و هنرمندان حضور یافته و مدیران بنیاد حفظ آثار و ارزش 

های دفاع مقدس سراسر کشور نیز به صورت وبینار در مراسم شرکت کرده بودند.
حضور چند دقیقه ای پیکر مطهر یک شهید گمنام تازه تفحص شده در این مراسم 
نیز حال و هوای خاصی به مراسم بخشیده بود و در پایان، بیانیه هیأت داوران برای 

حاضران قرائت شد.

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران خبر داد؛

اجرای طرح ملی »قربانی به نیت
 سلامتی امام زمان )عج( 

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران از اجرای طرح ملی قربانی به نیت 
سلامتی امام زمان )عج( در روز عید قربان با مشارکت کمیته امداد امام خمینی )ره( 

خبر داد.
ابراهیم صدوقی در گفتگویی، با اشاره به اینکه قرارگاه مردمی گامی به سوی جامعه 
مهدوی از دو سال گذشته و پس از فرمان رهبر معظم انقلاب مبنی بر اجرای رزمایش 
همدلی در سطح جامعه برای رسیدگی به آسیب دیدگان از کرونا، تشکیل شد، اظهار 
کرد: در این قرارگاه فعالیت های مختلفی برای حمایت از گروه های آسیب دیده از کرونا 

و نیازمندان به نام مبارک امام زمان )عج( انجام شده و همچنان نیز ادامه دارد.
وی با اشاره به پیش رو بودن عید سعید قربان، ابراز کرد: در این روز بزرگ طرح 
قربانی به نیت سلامتی امام زمان )عج( را با مشارکت کمیته امداد امام خمینی )ره( 
برای نخستین بار اجرا می کنیم و گوشت حاصل، از عید قربان تا عید بزرگ غدیر بین 
جامعه هدف کمیته امداد و قرارگاه گامی به سوی جامعه مهدوی با عنوان هدیه امام 
زمان)عج( توزیع خواهیم کرد. معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران، گفت: با 
هماهنگی های صورت گرفته توسط کمیته امداد این طرح همزمان با قم در تمام مراکز 
استان ها به اجرا خواهد رسید. صدوقی با اشاره به اینکه ویژه برنامه افتتاحیه این طرح 
در روز عید قربان از ساعت ۹ صبح با حضور جمعی از مسئولین کشوری و استانی در 
مسجد مقدس جمکران برگزار می شود، خاطرنشان کرد: مؤمنین و خیرین می توانند 
برای شرکت در این طرح با هر توان مالی مبالغ خود را در روز عید قربان به صورت 
حضوری با مراجعه به پارکینگ شماره پنج این مکان مقدس واقع در باب المعصومه 

)س( )درب شماره دو(، جنب بازارچه نرجس خاتون )س( در این طرح شرکت کنند.

 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم خبرداد:

اجرای طرح ذبح گوسفند در ایام
 عید قربان تا غدیر 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره(  استان قم از طرح ذبح گوسفند در ایام عید 
قربان تا غدیر برای توزیع گوشت قربانی بین نیازمندان خبر داد. 

محسن مسعودیان راداظهارداشت :تاکنون حدود ۱ میلیارد تومان کمک های نقدی 
مردم برای ذبح گوسفند در ایام عید برای نیازمندان جمع آوری شده است.

وی افزود : مردم خیر و نیکوکار استان می توانند کمک های خود را به شماره کارت 
حساب  ،شماره  راد  مسعودیان  محسن  به  کنند.  پرداخت  اعلام  حساب های  یا  و 
۰۱۰۱۳۴۱۳۳۰۰۰۹ و شماره کارت ۶۰۳۷۹۹۷۹۰۰۰۰۱۱۲۵ نزد بانک ملی به نام 
کمیته امداد امام خمینی )ره( برای دریافت کمک های نقدی مردم در نظر گرفته شده 
است. مسعودیان راد می گوید:کمک های مردمی در قالب ذبح گوسفند و توزیع گوشت 

بین نیازمندان در ایام عید انجام می شود.

فرماندار قم  تاکید کرد:

ضرورت ساماندهی بوستان 
شهدای گمنام خضر نبی 

فرماندار قم با تاکید بر ضرورت ساماندهی بوستان شهدای گمنام خضر نبی 
گفت: متاسفانه وضعیت این مکان در شان قم نیست، باید متناسب با جایگاه این 

شهر مقدس، مکان فاخر و آبرومندی را داشته باشیم. 
عباس ذاکریان روز چهارشنبه در جلسه هیات امنای بوستان شهدای کوه خضر 
نبی )ع( در تالار شهید زین الدین فرمانداری قم افزود: حرم شهدای واقع در کوه 
خضر نبی از شاخص ترین اماکن مذهبی و تاریخی قم به شمار می آید، و هر زائر و 

مسافری که وارد این شهر شود، از این مکان بازدید می کند.
وی افزود: انصافا وضعیت این مکان در شان شهر قم نیست، اما خوشبختانه 

اراده قوی برای سامان دهی آن ایجاد شده است.
فرماندار قم بیان داشت: باید دست به دست هم بدهیم، و این طرح همین طور 
که پیش می رود، به لحاظ فرهنگی و محتوایی و همچنین بوستان و ابنیه یک مکان 
آبرومندی شود. مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم 
نیز گفت: ما هماهنگی هایی را با شورای اسلامی شهر و شهرداری داشتیم که 
حاصل آن بوستان های  شهدای گمنام کوه خضر، شهدای پردیسان،  شهدای 
پارک کودک و بوستان شهدای آزادگان شده است. حجت الاسلام علی لقمان پور 
تصریح کرد: چون بنیاد حفظ آثار به لحاظ مالی با مشکل مواجه بود، شورای 
اسلامی شهر و شهرداری، یادمان شهدای گمنام را به عنوان بوستان شهدای 
گمنام نامگذاری کردند، که آن را از ردیف بودجه شهرداری مورد حمایت قرار 
دهند. وی گفت: با این اقدام سعی شد تا هم بوستان و هم یادمان های شهدای 
گمنامی که به اعتبار نیاز دارد از ردیف بودجه شهرداری احداث شود. مدیرکل بنیاد 
حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم با بیان اینکه مشکل ما ، ساخت و ساز 
و نگهداری و بهره برداری این بوستان بود گفت: ما یادمان شهدای کوه خضر را 
طبق تفاهم نامه ای به سپاه علی بن ابیطالب)ع( واگذار کردیم، و از زمانی که سپاه 

مستقر شد، هیچ آسیبی را شاهد نبودیم و مشکلات برطرف شد.
بوستان،  این  پیرامونی  محیط  ساز  و  ساخت  برای  داد:  ادامه  پور  لقمان 
زحمت های زیادی کشیده شده و در کمیته فنی عمرانی شهرداری نیز مصوب، 
و از سوی شورای اسلامی شهر نیز توجه ویژه ای صورت گرفت. وی با بیان اینکه 
این طرح  بیان کرد: سامان دهی  انجام شده  این طرح  و تسطیح  گودبرداری 
گرفتارهای زیادی دارد، مسئولیت دبیری کمیته فنی به سپاه محول شده شده، 
سپاه نیز صورت جلسه ها را ابلاغ کرده و باید با همدلی مشکل ها را برطرف کنیم.

 
در دیداراستاندار با رئیس پارک فناوری و ارتباطات کشور مطرح شد:

آمادگی قم برای تأسیس پارک فناوری 
اطلاعات و ارتباطات 

استاندار قم در دیدار با رئیس پارک فناوری و ارتباطات کشور با اشاره به وجود 
زیرساخت های مناسب فناوری در قم، از آمادگی برای تاسیس این پارک در استان 

خبر داد. 
سید محمدتقی شاهچراغی امروز در دیدار با محمدجعفر صدیق مشاور وزیر علوم 
و رئیس پارک فناوری اطلاعات و ارتباطات کشور، با اشاره به ظرفیت نخبگانی در قم 
به ویژه در علوم انسانی و علوم دینی با توجه به محوریت مرکز حوزه علمیه قم در کشور 
و جهان اسلام اظهار داشت: آمادگی و زیرساخت های لازم همراه با برنامه ریزی دقیق 
بر اساس نظام مسائل استان قم، برای ایجاد پارک  فناوری اطلاعات و ارتباطات در 
قم وجود دارد. استاندار قم در ادامه این دیدار با تأکید بر هدف گذاری صحیح در 
استفاده بهینه از متخصصین دانش بنیان و شرکت هایی که در این استان وجود داشته 
و درخواست هایی که برای مهاجرت شرکت های بزرگ فناوری از تهران به سمت قم 
وجود دارد گفت: در راستای تحقق بیانیه گام دوم انقلاب و منویات مقام معظم 
رهبری و تأکید بر توسعه اقتصاد دیجیتال در کشور، استان قم با توجه به استعداد 
لازم در حوزه ICT، جوانان تحصیل کرده حوزه IT و وجود شرکت های دانش بنیان و 
نوپا در این عرصه، آمادگی لازم در ارتقا رتبه فناوری قم در کشور وجود دارد و در حوزه 
تولید محتوا نیز مزیت های رقابتی بسیار خوبی داریم. مشاور وزیر علوم و رئیس پارک 
فناوری اطلاعات و ارتباطات کشور نیز در این دیدار خواستار ایجاد زمینه تأسیس 
پارک ICT  در استان قم و به واسطه آن حمایت از کسب وکارهای فناورانه در استان قم 
شد. محمدجعفر صدیق دامغانی در ادامه افزود: زیرساخت تبادل تفاهم نامه در زمینه 
ایجاد پارک فناوری اطلاعات و ارتباطات در قم وجود داشته و پتانسیل عظیم تولید 
محتوا، وجود شرکت های دانش بنیان، موقعیت جغرافیایی این استان در نزدیکی 
به پایتخت کشور و شاهراه ارتباطی جنوب به شمال و زیرساخت های فناوری قم 
می تواند موقعیت استان را به درجه مطلوبی در فناوری اطلاعات و ارتباطات برساند. 
وی با اشاره به مشکلات اقتصادی در کشور ابراز کرد: راه حل نجات کشور از گرداب 
بحران های اقتصادی شبکه ملی اطلاعات و حوزه ICT  است و نباید به شبکه ملی 
اطلاعات نگاه امنیتی داشته باشیم. مشاور وزیر علوم و رئیس پارک فناوری اطلاعات 
و ارتباطات کشور خاطرنشان کرد: قم برای کشور یک دارایی بزرگ تولید محتوا دینی، 
کاربردی و علوم انسانی محسوب می شود و ساماندهی آن در حوزه های فناورانه نقش 

این استان را در کشور و حتی جهان برجسته می کند.
 

سرپرست کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم خبرداد:

آغاز به کار نمایشگاه کتاب ویژه
 کودکان و نوجوانان قم 

سرپرست کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم گفت: نمایشگاه 
کتاب ویژه کودکان و نوجوانان قم با شعار »تابستان با طعم کتاب « از روز چهارشنبه 

پانزدهم تیرماه گشایش یافت. 
این  در   : اظهارداشت  و گویی  این مراسم در گفت  محمد غفاری درحاشیه 
نمایشگاه که به همت کانون پروش فکری کودکان و نوجوانان استان و با مشارکت 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم و سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم 
به مناسبت روز ملی ادبیات کودک و نوجوان گشایش یافت، کتاب و محصولات 

فرهنگی ویژه کودکان و نوجوانان در رده های سنی مختلف عرضه می شود.
وی بیان کرد: انتشارات کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، نشر جمال، 
نشر جامعه القرآن، نشر کتابک و نشر جمکران پنج انتشاراتی هستند که آثار 
خود را در این نمایشگاه عرضه خواهند کرد و غرفه مجلات و مطبوعات کودک 
و نوجوان با محوریت دفتر تبلیغات اسلامی نیز در نمایشگاه دایر خواهد بود. 
وی گفت: برگزاری نشست های ادبی، دیدار با نویسندگان و شاعران برجسته، 
جلسات کتابخوانی و معرفی و نقد و بررسی آثار از رویدادهای جنبی این نمایشگاه 
خواهد بود. غفاری یادآور شد: نمایشگاه کتاب کودک از روز ۱۵ تیرماه در مجتمع 
کانون پرورشی واقع در پردیسان، خیابان سبلان، سبلان ۱۹ تا عصر چهارشنبه 
۲۲ تیرماه )به جز روزهای تعطیل( دایر خواهد بود و از ساعت ۹ الی ۲۰ پذیرای 

علاقه مندان به کتاب و ادبیات کودک و نوجوان است.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم :

تزریق دز یادآور واکسن کرونا
 جدی گرفته شود 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با تاکید بر اینکه از بین رفتن ویروس 
کرونا یک تصور اشتباه است، گفت: ضمن رعایت نکات بهداشتی، تزریق دز 
یادآور کرونا نیز باید جدی گرفته شود.  سیامک محبی در گفت وگویی، با اشاره به 
مناسبت های پیش رو اظهار داشت: با توجه به بازگشت حجاج بیت الله الحرام، 
مراسم های محرم و صفر، گردهمایی عظیم اربعین حسینی، بازگشایی مدارس و 
دانشگاه ها، تزریق دز یادآور واکسن کرونا ضروری است.  وی افزود: تمامی افراد در 
گروههای سنی بالای ۱۸سال که ۶ ماه از تزریق دز سوم واکسن کرونا آنها گذشته 
است در اسرع وقت نسبت به تزریق دز چهارم اقدام نمایند. همشهریان گرامی می 
توانند با مراجعه به مراکز و پایگاههای سلامت و خانه های بهداشت در شهر و روستا 

واکسن خود را دریافت نمایند. 

رییس دادگستری استان قم گفت: موضوع تخلفات ساختمانی مسئله مهمی 
است که نیازمند هم افزایی تمامی دستگاه های مسئول این بخش است.

المسلمین علی مظفری رییس دادگستری استان قم  روز  و  حجت الاسلام 
چهارشنبه در دیدار اعضای هیات مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان استان 
قم که به مناسبت هفته قوه قضاییه صورت گرفت با گرامیداشت یاد و خاطره شهید 
دکتر بهشتی و ۷۲ تن از یارانش اظهار داشت: موضوع تخلفات ساختمانی مسئله 

مهمی است که نیازمند هم افزایی تمامی دستگاه های مسئول این بخش است.
رییس کل دادگستری قم گفت: وقوع حادثه متروپل آبادان تلنگری شد تا آحاد 
جامعه و مسئولین نسبت به موضوع ایمنی ساختمان ها و رعایت ضوابط ساخت و 
ساز حساسیت لازم را پیدا کنند و البته نباید با گذشت زمان از این حادثه، اهمیت 

این موضوع کمرنگ شود.
وی با تاکید بر امر پیشگیری از وقوع چنین حوادثی عنوان کرد: اینکه بعد از حادثه 
به دنبال مقصر بگیریم مطلوب نیست و اساساً باید تدابیر و پیش بینی های لازم برای 

جلوگیری از اینگونه حوادث قبل از وقوع آنها اندیشیده شود.
حجت الاسلام والمسلمین مظفری افزود: در حوزه تخلفات ساختمانی مقرر 
شد با برگزاری جلساتی با حضور تمامی دستگاه های مسئول در این حوزه، حیطه 

مسئولیت های قانونی هر نهاد مشخص و بر اجرای قانون تاکید شود.
رییس کل دادگستری قم عنوان کرد: دستگاه قضایی در استان قم حامی نهادها 

و دستگاه ها در راستای انجام وظایف قانونی آنان است.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم مطرح کرد :

ورود دلالان و افراد فاقد صلاحیت مهمترین چالش حوزه ساخت و ساز 
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم  نیز در این دیدار اظهار داشت: 
این دیدار به مناسبت هفته فرارسیدن قوه قضاییه و به جهت تقدیر از تلاش های 
دستگاه قضایی در استان قم صورت گرفته است و یاد و خاطره شهید دکتر بهشتی 
و یاران باوفایش که در حادثه هفتم تیرماه سال ۶۰ به شهادت رسیدند را گرامی می 

داریم.
امین مقومی با اشاره به موضوعات مختلف در حوزه کاری سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان قم بیان داشت: بعد از وقوع زلزله های مختلف در کشور و در این 
اواخر حادثه متروپل ، جامعه نسبت به موضوع ایمنی ساختمان و رعایت مقررات 
ملی ساختمان حساس شده و امیدواریم همه دستگاه های مسئول به وظایف خود 
در راستای اجرای قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان که موجبات سکونت 

ایمن برای ساکنان را فراهم می کند عمل کنند.
وی افزود: بعد از حادثه ریزش ساختمان متروپل در آبادان جلسات متعددی در 
سطح استان در راستای آسیب شناسی ساختمان های ناایمن استان قم برگزار شد 

تا از وقوع حوادث احتمالی جلوگیری شود و البته نباید این موضوع مهم در گذر 
زمان به فراموشی سپرده شود.

مقومی عنوان کرد: برخی از بناها در استان قم که دارای مشکلات ایمنی هستند 
همانند پاساژ های قدیمی، بر اساس قانون نظام مهندسی ساخته نشدند و مقاوم 

سازی برخی از آنان نیز فایده ای ندارد.
وی ادامه داد: ساختمانی هایی که تخلف کردند قبل از ارجاع به کمیسیون ماده 
۱۰۰ قانون شهرداری ها می بایست برخورد به موقع در راستای توقف تخلفات 

صورت گیرد که هم اکنون به صورت کلی اینگونه نیست.
وی با اشاره به الکترونیکی شدن ارسال گزارش های مرحله ای ناظران اظهار 
داشت: در این راستا هماهنگی های خوبی بین نظام مهندسی و شهرداری صورت 

گرفته و این امر موجب شده تا برخورد با تخلفات در زمان کمتری صورت گیرد.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم  با بیان اینکه در حال حاضر 
برخی از ساختمان ها در قم پایان کار ندارند بیان داشت: این امر نیز موجب نگرانی 
است و نمونه هایی در سالهای اخیر داشته ایم که به علت عدم دریافت پایان کار و 
رفع نواقص احتمالی، دچار حادثه شدند و برخی از آنها نیز چندین سال است که 

مراحل قضایی خود را طی می کنند.
نیازمند حمایت های دستگاه قضایی در جهت

 برخورد با متخلفین هستیم
وی با اشاره به اهمیت موضوع مجری ذیصلاح در ساخت و سازها گفت: این امر 
بسیار مهم است و دستگاه قضایی نیز می تواند در این زمینه دستورات لازم برای 
توقف ساختمان هایی که فاقد مجریان ذیصلاح هستند صادر کند که البته در 
سالهای اخیر شاهد همکاری های خوبی از سوی دستگاه قضایی استان در این 

زمینه بودیم.
مقومی همچنین عنوان کرد: برخی از پروژه های بزرگ به بهانه داشتن دفتر فنی 
ساخت و ساز انجام می دهند و امروز دارای مشکلاتی هستند و کسی مسئولیت 

پاسخگویی آن را نمی پذیرد.
وی در ادامه با بیان اینکه بحث داوری جز وظایف ذاتی سازمان نظام مهندسی 
ساختمان است افزود: از دستگاه قضایی استان  انتظار داریم در موضوعات مرتبط 
از داوری و نظرات کارشناسی سازمان استفاده کند و شعبه ویژه ای برای بررسی 

پرونده های حوادث ساختمانی ایجاد شود.
رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم عنوان کرد: ورود دلالان و افراد 
فاقد صلاحیت در امر ساخت و ساز از جمله چالش های عرصه ساختمان سازی قم 
است که در این خصوص نیازمند حمایت های دستگاه قضایی در جهت برخورد با 

متخلفین این حوزه هستیم.

رییس دادگستری استان در دیدار اعضای هیات مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان قم  تاکید کرد:

هم افزایی تمامی دستگاه های مسئول در موضوع تخلفات ساختمانی 

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم:

ادارات در تامین امکانات تفریحی برای جوانان مشارکت کنند
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم با تاکید بر مشارکت جدی همه دستگاه های 
اجرایی در فراهم آوردن امکانات رفاهی و تفریحی برای جوانان گفت: ما به دنبال ایجاد 

پاتوق های مفرح برای این قشر هستیم. 
ابراهیم سانی خانی روز چهارشنبه درجلسه ستاد ساماندهی امور جوانان شهرستان 
قم درتالارامام رضا )ع( فرمانداری افزود:  اگر ادارات استان، استخر یا اماکن رفاهی و 

تفریحی دارند، در اختیار جوانان قرار دهند.
وی گفت: ادارات باید اجازه استفاده از این امکانات را به جوانان بدهند، سه هزار نفر 
طی سه هفته اخیر از استخرهای اداره کل ورزش و جوانان استفاده کرده اند و هفته ای  

یک سانس نیز رایگان است.
مدیرکل ورزش و جوانان قم با بیان اینکه مطابق ابلاغیه استانداری، کلیه ادارات که 
استخر دارند باید یک سانس را در اختیار ورزش و جوانان قرار دهند بیان داشت: اگر 
می خواهیم جوانان به سمت ما گرایش داشته باشد، باید پاتوق هایی داشته باشیم، 
که علاوه بر ایجاد یک فضای مفرح و شاد برای نسل جوان به مشکلات آنان را نیز 

رسیدگی کنیم.
سانی خانی در بخشی از سخنان خود با بیان اینکه سال گذشته هشت هزار زوج 
جوان در استان ازدواج کردند گفت: برای سال جاری نیز برنامه هایی را برای حوزه 

ازدواج تدوین کرده ایم.
وی یادآور شد: این برنامه ها باید در نقاط مختلف استان به ویژه مناطق کم برخوردار 

اجرا شود که جوانان بیشتری بهره ببرند.
حوزه  این  در  گفت:  اشتغال  بخش  در  جوانان  و  ورزش  اقدام های  ذکر  با  وی 
سازمان های مردم نهاد خوبی را داریم، که می توانند به حوزه  علمیه، اداره کل تبلیغات 

اسلامی، بسیج و آموزش و پرورش کمک کنند.
سانی خانی تصریح کرد: سازمان های مردم نهاد ورزش و جوانان استان کارایی 
خیلی بالایی دارند ولی چون محدودیت هایی بوده و نتوانسیم از ظرفیت سمن ها 

استفاده کنیم، کار حاصلی را در پی است.
وی با اشاره به ۹ مرکز مشاوره ثبت شده در اداره کل ورزش و جونان استان گفت: 
این مراکز به صورت رایگان در زمینه های پیش، حین و بعد ازدواج و همچنین کودک 

و نوجوان مشاوره می دهند.
سانی خانی با بیان اینکه این خدمات را به صورت محدود فقط در شهرستان کهک 
داریم بیان کرد: این خدمات را می توانیم به بقیه نقاط استان نیز بدهیم به شرطی که 
اداره ها برای زیرمجموعه های خود برنامه ای داشته باشند و با ورزش و جوانان ارتباط 

دوسویه برقرار کنند.

رئیس کل دادگستری استان قم با ابراز تمجید از عملکرد 
شهرداری در توسعه و عمران شهری، عنوان کرد: عملکرد 
و اقدامات مجموعه مدیریت شهری در تغییر چهره قم با 
داشتن مجموعه ای منسجم، با برنامه و خبره کاملًا ملموس 

و مشخص است.
حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری روزچهارشنبه در 
دیدار با دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد و مدیران شهرداری 
در  گسترده  برنامه ریزی های  و  اقدامات  به  اشاره  با  قم، 
خصوص سفر اخیر رئیس قوه قضاییه به استان قم، اظهار 
داشت: شهرداری قم در ابعاد مختلف این سفر، عملکرد و 

اقدامات قابل توجه و رضایت بخشی را انجام داد.
وی با ابراز تمجید از عملکرد شهرداری در توسعه و عمران 
شهری، عنوان کرد: عملکرد و اقدامات مجموعه مدیریت 
شهری در تغییر چهره قم با داشتن مجموعه ای منسجم، با 

برنامه و خبره کاملًا ملموس و مشخص است.
رئیس کل دادگستری استان قم با تأکید بر روند روبه رشد 
تصدی گری  زمان  از  داد:  ادامه  قم،  شهری  آبادانی  نظام 
دکتر سقائیان نژاد در شهرداری، شاهد توسعه و عمران قم و 

رضایتمندی شهروندان از مجموعه شهرداری هستیم.
وی در پایان نسبت به ضرورت کاهش و استفاده حداقلی 
استفاده از آب شرب شهری در فضاهای سبز و بوستان های 

شهری تأکید کرد.
۹۵ درصد فضای سبز شهر قم با سیستم های 

قطره ای آبیاری می شود
 شهردار قم  نیز دراین دیدار گفت: مصرف 57 درصدی از 
آب شرب در فضاهای سبز شهری قم طی سال های گذشته 
به حدود 17 درصد کاهش یافته که در صورت واگذاری 8 
حلقه چاه شهرداری قم، استفاده از آب شرب در این مباحث 
نزدیک به صفر می رسد. دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد ، 

طی سخنانی از همراهی قوه قضاییه در پیشبرد اهداف 
مجموعه مدیریت شهری قم قدردانی کرد.

شهردار با تأکید بر ضرورت تأمین آب موردنیاز و توسعه 
کمی و کیفی عرصه های سبز شهری، ادامه داد: از ۱۳ چاه 
مورد توافق فقط ۵ چاه در اختیار شهرداری قرارگرفته است.

اقدامات  و  وضعیت  آخرین  از  گزارشی  همچنین  وی 
و  ساماندهی  خصوص  در  قم  شهری  مدیریت  مجموعه 

بازآفرینی بافت های فرسوده شهری ارائه نمود.

رئیس کل دادگستری استان قم دردیدار مدیران شهری:

روند توسعه و آبادانی قم ملموس و مشخص است

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی به همراه مدیرکل 
سرمایه انسانی از بخش های مختلف سازمان زیباسازی 

شهرداری قم بازدید کردند.
سید ابوالفضل اسماعیلی معاون برنامه ریزی و سرمایه 
و  انسانی  سرمایه  مدیرکل  مبینی  مهدی  انسانی، 
علیرضا کنگرانی فراهانی معاون مدیرکل سرمایه انسانی 
شهرداری قم ضمن بازدید از واحدهای مختلف سازمان 
زیباسازی شهرداری قم، در جلسه ای به بررسی وضعیت 

پرسنلی سازمان پرداختند.
این  پرسنل  رفاهی  و  جاری  مشکلات  بازدید  این  در 

معاون  بازدید  این  جریان  در  که  شد  بررسی  سازمان 
به تمامی  مراجعه  با  انسانی  سرمایه  و  برنامه ریزی 
پرسنل، شرح  با  گفت وگو  و  اداری سازمان  بخش های 
وظایف محوله، سطح کیفی و تعداد نیروی انسانی شاغل 

در هریک از بخش های سازمان را موردبررسی قرار داد.
با مسئولان سازمان، ضرورت  وی در جلسه مشترک 
را  سازمان  این  در  انسانی  نیروی  صحیح  به کارگیری 
مورد تأکید قرارداد و گفت: امروز سازمان زیباسازی با 
به کارگیری نیروهای متخصص و فنی کمک شایانی به 

زیبایی و آرامش بصری شهر انجام می دهند.

اسماعیلی خاطرنشان کرد: در شرایط امروز، ضرورت 
به  منجر  خلاق  و  خوش فکر  انسانی  منابع  بهره وری 
اتفاقات خلاقانه و جذاب در عرصه زیباسازی و نیروهای 
از  هم  قم،  شهر  اعتلای  و  رشد  به  کمک  متخصص 
لحاظ سیما و منظر و هم به لحاظ آرایش و پیرایش شهر 
زیباسازی  سازمان  سرپرست  جوادیان  پیام  می کنند. 
شهرداری قم نیز در این جلسه به فعالیت های سازمان 
در حوزه های معماری، اجرایی و هنری و فرهنگ سازی و 
گزارشی کامل از وضعیت سیما و منظر شهری و تبلیغات 

محیطی  ارائه کرد.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم تاکید کرد؛

لزوم به کارگیری نیروهای متخصص در عرصه آرامش بصری شهر
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مشاور وزیر اقتصاد در امور سیاست گذاری نان مطرح کرد:

صرفه جویی ۱.۵ میلیارد یورویی
 با اجرای طرح »یارانه نان« 

یارانه  اجرای طرح  با  نان گفت:  امور سیاست گذاری  اقتصاد در  وزیر  مشاور 
نان، علاوه بر اینکه افزایش قیمت نان نخواهیم داشت و نانوایان از طرح منتفع 

می شوند، سالانه ۱.۵ میلیارد یورو نیز صرفه جویی ارزی می شود.
محمد جلال در جلسه »بررسی روند اجرای طرح هوشمندسازی و مردمی سازی 
یارانه نان« در استان مازندران، با اشاره به تصمیم دولت در تخصیص هدفمند یارانه 
کالا های اساسی بیان کرد: در مورد نان سنتی، یارانه از گندم برداشته می شود و به 

آرد نانوایی ها اختصاص پیدا می کند.
وی با اشاره به حذف عرضه های خارج از شبکه در قالب قاچاق آرد یا مصارف نان 
در دامداری ها پس از اجرای این طرح، افزود: برآورد ما این است که بعد از اجرای 
طرح یارانه نان، حدود ۳۰ درصد مصرف گندم کشور )تحت عنوان نان مصرفی 
مردم( کاهش می یابد و این کاهش در مصرف، سالانه حدود یک و نیم میلیارد یورو 

صرفه جویی در پی دارد.
دستیار ویژه وزیر اقتصاد با بیان اینکه این طرح در دو سطح اجرا می شود، گفت: 
سطح اول فراگیری کارتخوان های هوشمند است و در آن به ثبت تراکنش های 
از طریق داده های صحیح، قابل  نانوایی ها  ارزیابی عملکرد  و  مقداری فروش 
اتکا و به هنگام اقدام می شود. در این سطح مقدار فروش نان و اختصاص آن به 
اقشار مختلف جامعه را در فرآیند متعارفی که مردم آن را با عنوان »خرید با کارت« 

می شناسند، اندازه گیری می کنیم.
وی اضافه کرد: در سطح دوم، قیمت گندم و آرد برای نانوایانی که تحت پوشش 
نانوایان  می کند.  پیدا  افزایش  اند،  گرفته  قرار  نان  مکانیزه  فروش  زیرساخت 
پرداختی انجام نمی دهند و مهلتی ۳۰ تا ۴۵ روزه به آن ها داده می شود، اما آن ها 

متعهد به پرداخت قیمت تمام شده آرد خواهند شد.
جلال ادامه داد: پس از آن با بررسی زیرساخت هوشمند نصب شده در نانوایی و 
اطمینان از اینکه که نان به خانوار ها واگذار شده، یارانه اختصاص یافته )نان قیمت 
تمام شده منهای نان قیمت فعلی( به حساب نانوا واریز می شود. در نتیجه مردم در 

این طرح با هیچ تغییری در قیمت و فرآیند خرید مواجه نمی شوند.
مشاور وزیر اقتصاد در امور سیاست گذاری نان در ادامه بیان کرد: با اجرای این 
طرح، برخی از محدودیت ها برای نانوایانی که فعالیت رسمی و واقعی آن ها تولید 
و پخت نان است، برداشته و مفاهیمی مانند سهیمه آرد به آرامی کمرنگ می شود. 
به این معنا که یک نانوایی در صورت صلاح خود حتی می تواند به صورت شبانه 
روزی فعالیت داشته باشد. نانوایانی که می خواهند آرد خرید کنند، به دلیل مهلت 
زمانی که داده می شود، مشکل سرمایه در گردش نخواهند داشت و در این بازه 
زمانی گرچه پول آرد خود را تسویه می کنند، اما روزانه مبلغ ما به تفاوت را دریافت 

خواهند کرد.
وی توضیح داد: این مبلغ ما به التفاوت شامل دو پارامتر است؛ افزایش قیمت 
آرد و افزایش هزینه های دستمزد و اجاره نانوایان که در سال ۱۴۰۱ اتفاق افتاده 
است. پس نانوایانی که قصدشان تولید نان و فروش آن به مردم است، در این طرح 
منتفع می شوند و مردم نیز هیچ تغییری را از منظر مقدار و مبلغ خرید نان متوجه 

نمی شوند.
جلال تاکید کرد: در اجرای طرح هوشمند سازی و مردمی سازی یارانه نان تا 
پایان سال ۱۴۰۱ افزایش قیمت نان سنتی نخواهیم داشت، در این الگو، مفهومی 
تحت عنوان سهمیه بندی نان نخواهیم داشت، نان کارتی و یا کارت نان نخواهیم 

داشت و سیاستگذاری قیمت نان بهبود خواهد یافت.
 

عضو اتاق بازرگانی ایران: 

پیوستن ایران، تاثیری بر اقتصاد بریکس ندارد
 عضو اتاق بازرگانی ایران اظهار داشت: پیوستن ایران به بریکس به عنوان یک 
کشور نوظهور صنعتی برای این گروه آورده ای نخواهد داشت چرا که ایران کمتر از 
یک درصد اقتصاد جهانی را در اختیار دارد و قطعاً نمی تواند تأثیر آنچنانی در بهبود 

اوضاع اقتصادی بریکس داشته باشد. 
جمشید عدالتیان  درباره میزان تأثیر پیوستن ایران به گروه بریکس گفت: 
بریکس برای کشور هایی که درگیر تحریم های آمریکا هستند می تواند راهکاری 
مناسب برای دستیابی به بازار های پولی مشترک باشد و بتواند مسائل مالی و ارزی 

میان کشور های عضو را تا حد زیادی مرتفع کند. 
این عضو اتاق بازرگانی در برررسی وضعیت کشورها ی عضو بریکس افزود: 
کشور های عضو بریکس از نظر سیاسی همسو نیستند ولی از نظر اقتصادی 
هدف های مشترکی دارند. پیوستن ایران به بریکس به عنوان یک کشور نوظهور 
صنعتی برای این گروه آورده ای نخواهد داشت چرا که ایران کمتر از یک درصد 
اقتصاد جهانی را در اختیار دارد و قطعاً نمی تواند تأثیر آنچنانی در بهبود اوضاع 

اقتصادی بریکس داشته باشد. 
وی در ادامه افزود: پیوستن ایران به بریکس در بلند مدت می تواند با ایجاد پول 
واحد و بانک مرکزی واحد برای کشورمنافعی داشته باشد قطعاً یکی از ضعف های 
پیوستن به بریکس این است که در کوتاه مدت تأثیری در اقتصادی ایران نخواهد 

داشت و شاید در آینده گشایش های اقتصادی برای ایران داشته باشد. 
عدالتیان در تحلیل این اقدام که از سوی کشور های تحریم شده از سوی آمریکا 
صورت گرفته گفت: کشور های عضوبریکس مانند چین، روسیه، برزیل، هند 
و آفریقا ی جنوبی از نظر اهداف سیاسی با یکدیگر همسو نیستند و پیش بینی 

می شود در آینده از نظر فرهنگی هم دچار اختلافاتی شوند. 
وی با اشاره به سرنوشت »سازمان کشور های غیر متعهد« که ۸۸ کشور از بلوک 
غرب و شرق در آن عضو بودند گفت: این سازمان به دلایل همسو نبودن اهداف 
سیاسی و اختلافات فرهنگی بسیاری که داشتند به فراموشی سپرده شد وبعد از 
مدت کوتاهی فعالیت نتوانستند اثرگذاری داشته باشند. به نظر می آید بریکس هم 

به سرنوشتی شبیه سرنوشت »سازمان کشور های غیر متعهد« دچار شود.
  

معاون وزیر صمت خبرداد:
صدورکد شناسه برای بیش از ۱۰۲ هزار قلم کالا 
و  اتحادیه ها  با همراهی  تاکنون  وزارت صمت گفت:  معاون صنایع عمومی 
مجموعه های صنفی و تولیدی بیش از ۱۰۲ هزار کالا دارای شناسه و کد رهگیری 

شده اند.
ویژه  گفتگوی  در  صمت  وزارت  عمومی  صنایع  معاون  برادران  محمدمهدی 
خبری با بیان اینکه مهلت یک هفته ای برای درج کد شناسایی روی کالاها به 
تولیدکنندگان، گفت: از زمان تولید کالا تا عرضه مقداری زمان می برد که برای 
همین ما تاریخ ۱۴ تیرماه را پایان مهلت درج شناسه کالا روی محصولات اعلام 
کردیم و یک ماه فرصت داده شد )تا ۱۵ مرداد( که با عرضه محصولات در سطح 
فروشندگان بتوانیم قانون اعلام شده را اجرایی کنیم. البته این قانون از ۴ ماه قبل 

روی ۵۵ قلم کالا آغاز شده است.
وی گفت: رویکرد ما در جلسات با ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا، رویکرد 
تعاملی، هم افزایی، آموزشی، فرهنگ سازی و حل مشکل است و در مجموع 
حرکتی جمعی و بین دستگاهی شکل گرفته است. با تولیدکننده ها نیز رویکردی 
علمی و ایجابی داریم و به این دلیل که تعدادی از آن ها در صف مرحله شناسه 
گیری هستند در مکاتبه انجام شده با درخواست آن ها برای تمدید یک هفته ای 

موافقت شد.

کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه روش ممیز مالیاتی نمی تواند فرار مالیاتی 
پایانه های  و  مودیان  سامانه  راه اندازی  گفت:  کند،  ایجاد  شفافیت  و  کشف  را 

فروشگاهی با فراهم سازی زیرساخت ها مانع فرار مالیاتی می شود. 
»احمد صالحی« با بیان اینکه سیستم مودی محور جلوی فرار مالیاتی را می گیرد، 
اظهار کرد: نظام مالیاتی ۲ کارکرد دارد. بعضی ها فکر می کنند تنها کارکرد مالیات 
این است که بودجه دولت را تأمین کند، ضمن اینکه این مهم ترین کارکرد است که 

در همه کشورهای دنیا از مالیات بودجه تهیه می شود.
وی با بیان اینکه نسبت مالیات بر ناخالص داخلی در ایران زیر ۱۰ درصد و در 

کشورهای دیگر ۲۵ درصد است، افزود: متاسفانه کسری بزرگ بودجه با چاپ پول 
رفع می شود که این امر نیز منجر به تورم و کوچک شدن سفره های طبقه پایین 

جامعه خواهد شد.
این کارشناس اقتصادی تاکید کرد: در نظام جامع مالیاتی توسعه یافته، هرزمان 
که بودجه دولت با مالیات تأمین می شود، از چاپ پول جلوگیری می کند که در همه 

جای دنیا بودجه و درآمد دنیا مطلق از منبع درآمدی مالیات است.
صالحی یکی دیگر از کارکردهای مالیات را حرکت جامعه به سمت عدالت محوری 
عنوان کرد و گفت: با ایجاد تورم، از سفره فقیرترین افراد جامعه زده می شود و به 

جیب غنی ترین افراد می رسد. تورم باعث می شود دارایی ها چند برابر و فاصله بین 
غنی و فقیر زیاد شود.

روش ممیز مالیاتی نمی تواند فرار مالیاتی را کشف ایجاد کند
وی با بیان اینکه نظام جامع مالیاتی توسعه یافته از قله ها می تراشد و به دره های 
می ریزد، گفت: با دریافت درست مالیات، شاهد کاهش فاصله طبقاتی در جامعه 

خواهیم بود.
این پژوهشگر اقتصادی با بیان اینکه روش ممیز مالیاتی نمی تواند فرار مالیاتی را 
کشف و شفافیت ایجاد کند، اضافه کرد: نظام مالیاتی ما ممیز محور است، یعنی 
ممیز مالیات در بنگاه اقتصادی و یا شرکت باشد و بر اساس اسناد، حساب و کتاب 
با روش هایی بدلی مالیات دریافتی را محاسبه می کند که این امر باعث می شود تا 

نصف افراد جامعه مالیات ندهند.
 صالحی گفت: نظام جامع مالیاتی باید مودی محور باشد، یعنی مردم به عنوان 
مودیان مالیاتی، درآمدهای خود را افشا می کنند، نه اینکه کارمندان آن را کشف 

کنند؛ در همین راستا نظام مالیاتی را مردم باید نظارت کنند.
وی با بیان اینکه تمام حساب های بانکی متصل به سامانه مالیاتی متصل شود، 
افزود: باید نسبت به همه افراد جامعه قانون مالیاتی اجرا شود، این در حالی است 

که اظهارنامه مالیاتی را فقط شرکت ها موظف هستند، ارائه دهند.
نظام مالیاتی باید هوشمند و داده محور باشد

کارشناس اقتصادی اضافه کرد: وقتی تمام تراکنش های بانکی مورد بررسی قرار 
گیرد و حساب ها به دو دسته تجاری و مدنی تقسیم بندی شود، از این طریق تمام 
سلول های یک جامعه به سامانه مالیاتی متصل می شوند و فرارهای مالیاتی از بین 

می رود.
صالحی خاطرنشان کرد: حساب بانکی مدنی به اندازه مخارج یک خانوار مورد 

محاسبه قرار می گیرد و حساب های تجاری به دادوستدها اختصاص می یابد.
وی با تاکید بر اینکه همه افراد دوست دارند درآمدهای خود را کم اظهار کنند، 
بیان کرد: در جامعه افراد سعی دارند تا هزینه ها را بیشتر اظهار کنند و درآمدها را 
افشا نکنند.بنابراین نمی توان جامعه ۸۵ میلیون نفری را با ۵ میلیون مودی مالیاتی 

اداره کرد؛ ازاین رو نظام مالیاتی باید هوشمند و داده محور باشد.

کارشناس اقتصادی:

سامانه مودیان و پایانه های فروشگاهی جلوی فرار مالیاتی را می گیرد

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در 

پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۲۷۴ شماره  رأی   -۱
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۰۰۰ مربوط به تقاضای آقای رسول 
نجفی فرزند سبز علی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۵۶/۳۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲۷۷/۲۵۷ اصلی واقع در قم بخش۲ حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از پروین 

یوسفی زاده زکی صفحه ۴۸۰ دفتر۶۹۴ )م الف۱۴۱۲۵(
پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۳۴۴ شماره  رأی   -۲
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۶۹ مربوط به تقاضای آقای اکبر 
شهریاری فرزند صفرعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت۷۵/۴۵ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از۲۳۰۵/۴۰ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از ابوالفضل سامانلو بمقدار 
۷۰ مترمربع طی سند قطعی شماره ۱۷۳۶۷۲ مورخ ۱۳۹۷/۱۰/۱ 
فرزند  هندیانی  محمد  از  الواسطه  مع  وخریداری  قم   ۴ دفترخانه 

محمدرضا بمقدار ۵/۴۵ مترمربع )م الف۱۴۱۲۶(
پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۸۸۶ شماره  رأی   -۳
آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۱۳ کلاسه 
محسن ناصری فر فرزند ناصر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از۲۰۹۳ اصلی واقع در قم بخش ۲حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی وخریداری مع الواسطه از اصغر جانی وحسین جانی واکبر 

جهانی صفهات ۲۵۱ و۲۴۸ و۲۴۵ دفتر ۴۲۷)م الف۱۴۱۲۷(
پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۹۳۷ شماره  رأی   -۴
خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۴۸ کلاسه 
فاطمه زلفی گل فرزند فضل اله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت۵۱/۶۰ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۱۷۷۰ اصلی واقع در قم بخش ۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسن رنجبر صفحه ۵۷۵ دفتر 
۳۸۹ )م الف۱۴۱۵۱(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر 
آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ 
ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
نوبت اول: 1401/04/18
نوبت دوم: 1401/0۵/02
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۶۱۳مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۳۲مربوط به تقاضای 
آقای سید باقر ابوالفتحی قمی فرزند سید علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۹۵/۰۶ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۶۷۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره۴۴۹۴۵ مورخ ۱۳۸۰/۰۴/۲۵دفترخانه 

۱۴ قم )م الف ۱۴۱۵۰(
به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۲۰مربوط  کلاسه  پرونده  به  ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۸۳۶مربوط  شماره  رای   -۲
تقاضای آقای سید محمد رضوی منش فرزند سید جواد در ششدانگ یک باب تجاری به مساحت ۴/۸۳۵ مترمربع پلاک 
شماره ۳۸۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 
مورخ  مورخ ۱۳۹۸/۱۰/۱۴و۲۲۸۷۶  های ۱۱۶۴۰۵  شماره  صلحی  اسناد  موجب  به   ۱۳۹۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۷۲۴۸

۱۳۹۸/۰۶/۰۳ دفترخانه ۷۴ قم )م الف ۱۴۱۵۲(
۳- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۷۵۳مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۸۹مربوط به تقاضای 
آقای بشیر احمد اسحاقی فرزند محمدزمان در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۲۰۱/۲۰ مترمربع پلاک شماره ۱فرعی از ۱۱۵۱۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره ۲۰۹۰۷ مورخ ۱۴۰۰/۰۸/۲۳ دفترخانه ۳۱ قم )م الف ۱۴۱۵۳(
۴- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۷۵۲مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۸۸مربوط به تقاضای 
آقای محمد مهدی نوری شیرزی فرزند محمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۲۰۱/۲۰ مترمربع پلاک شماره ۱فرعی از ۱۱۵۱۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی 

شماره ۲۰۴۲۶ مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۱۹ دفترخانه ۳۱ قم )م الف ۱۴۱۵۴(
۵- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۵۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۰۷مربوط به خانم 
صدیقه مرادی فرزند عبدالظاهر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۶۰مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۲۷۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا 
یزدی زادگان خریداری به موجب سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۷۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۶۷۹)م الف 

)۱۴۱۵۵
۶- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۵۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۷۶۰مربوط به آقای 
محمدمهدی نوری شیرزی فرزند محمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۶۰مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۲۷۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا 
یزدی زادگان خریداری به موجب سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۷۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۶۷۹)م الف 

)۱۴۱۵۶
۷- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۵۵مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۷۱مربوط به تقاضای 
آقای حسین بمانی فرزند ابوالقاسم در ۱۰/۸۲ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۴/۳۷ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۴۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۴۷۵ صفحه ۶۵ وبه موجب حصر وراثت شماره ۱۴۰۰۲۳۹۰۰۰۰۷۲۲۲۷۹ مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۷ واقرار نامه 

۵۲۱۷۱ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۴ دفترخانه ۲۶ قم )م الف ۱۴۱۵۷(
۸- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۵۶مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۷۲مربوط به تقاضای 
آقای ناصر بمانی فرزند ابوالقاسم در ۱۰/۸۲ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۴/۳۷ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۴۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۴۷۵ صفحه ۶۵ بنام مرحوم ابوالقاسم بمانی وبه موجب حصر وراثت شماره ۱۴۰۰۲۳۹۰۰۰۰۷۲۲۲۷۹ 

مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۷ واقرار نامه ۵۲۱۷۱ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۴ دفترخانه ۲۶ قم )م الف ۱۴۱۵۸(
۹- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۵۷مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۷۳مربوط به تقاضای 

خانم نرگس بمانی فرزند ابوالقاسم در ۵/۴۱ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۴/۳۷ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۴۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۴۷۵ صفحه ۶۵ بنام مرحوم ابوالقاسم بمانی وبه موجب حصر وراثت شماره ۱۴۰۰۲۳۹۰۰۰۰۷۲۲۲۷۹ 

مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۷ واقرار نامه ۵۲۱۷۱ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۴ دفترخانه ۲۶ قم )م الف ۱۴۱۵۹(
۱۰- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۵۸مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۷۴مربوط به تقاضای 
آقای علی بمانی فرزند ابوالقاسم در ۱۰/۸۲ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۴/۳۷ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۴۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۴۷۵ صفحه ۶۵ بنام مرحوم ابوالقاسم بمانی وبه موجب حصر وراثت شماره ۱۴۰۰۲۳۹۰۰۰۰۷۲۲۲۷۹ 

مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۷ واقرار نامه ۵۲۱۷۱ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۴ دفترخانه ۲۶ قم )م الف ۱۴۱۶۰(
۱۱- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۵۹مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۷۵مربوط به تقاضای 
آقای مجید بمانی فرزند ابوالقاسم در ۱۰/۸۲ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۴/۳۷ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۴۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۴۷۵ صفحه ۶۵ بنام مرحوم ابوالقاسم بمانی وبه موجب حصر وراثت شماره ۱۴۰۰۲۳۹۰۰۰۰۷۲۲۲۷۹ 

مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۷ واقرار نامه ۵۲۱۷۱ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۴ دفترخانه ۲۶ قم )م الف ۱۴۱۶۱(
۱۲- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۶۰مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۷۶مربوط به تقاضای 
آقای سعید بمانی فرزند ابوالقاسم در ۱۰/۸۲ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۴/۳۷ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۴۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۴۷۵ صفحه ۶۵ بنام مرحوم ابوالقاسم بمانی وبه موجب حصر وراثت شماره ۱۴۰۰۲۳۹۰۰۰۰۷۲۲۲۷۹ 

مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۷ واقرار نامه ۵۲۱۷۱ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۴ دفترخانه ۲۶ قم )م الف ۱۴۱۶۲(
۱۳- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۶۱مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۷۷مربوط به تقاضای 
آقای حسن بمانی فرزند ابوالقاسم در ۱۰/۸۲ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۴/۳۷ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۴۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۴۷۵ صفحه ۶۵ بنام مرحوم ابوالقاسم بمانی وبه موجب حصر وراثت شماره ۱۴۰۰۲۳۹۰۰۰۰۷۲۲۲۷۹ 

مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۷ واقرار نامه ۵۲۱۷۱ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۴ دفترخانه ۲۶ قم )م الف ۱۴۱۶۳(
۱۴- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۶۲مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۷۸مربوط به تقاضای 
آقای وحید بمانی فرزند ابوالقاسم در ۲۳/۱ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۴/۳۷ 
مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۰۴۳۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱-سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر ۴۷۵ صفحه ۶۵ بنام مرحوم ابوالقاسم بمانی وبه موجب حصر وراثت شماره ۱۴۰۰۲۳۹۰۰۰۰۷۲۲۲۷۹ 
مورخ ۱۴۰۰/۰۳/۲۷ واقرار نامه ۵۲۱۷۱ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۴ دفترخانه ۲۶ قم ۲-به موجب سند رسمی۱۷۸۰۸ مورخ 

۱۴۰۰/۱۱/۲۸ دفترخانه ۱۱۰ قم نسبت به ۱۲/۲۸ سهم)م الف ۱۴۱۶۴(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
نوبت اول: 1401/04/18
نوبت دوم: 1401/0۵/02
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

قائم مقام مدیر عامل گروه صنعتی زر ماکارون گفت: جواز تولید 
زر خودرو برای گروه صنعتی زرماکارون از سوی وزارت صمت 
صادر شده است. زرخودرو ساختمان مرکزی و زمینی به مساحت 
تقریبی ۴۴۰ هکتار در استان البرز – اتوبان کرج خریداری و جواز 
تاسیس ساخت یک میلیون دستگاه انواع خودروهای مختلف، از 
خودروی اقتصادی تا خودروی سواری و انواع کامیون و کامیونت 
را گرفته است.  مهدی امینی ، در پاسخ به این پرسش که گروه 

صنعتی زر به عنوان تولیدکننده ماکارونی و محصولات مشابه در 
کشور شناخته شده است اما در روزهای اخیر خبرهایی مبنی بر 
اینکه این شرکت قصد دارد به جمع خودروسازان بپیوندد رسانه ای 
شده است آیا آمادگی های اولیه برای ورود به صنعت برای گروه زر 
فراهم شده است؟ گفت: گروه صنعتی زر مطالعات و مذاکرات 
اولیه در زمینه طراحی، تولید و مهندسی در زمینه تولید خودرو را 
آغاز کرده است و در آینده نزدیک جزییات بیشتری از روند فعالیت 

ما در زمینه خودروسازی رسانه ای خواهد شد.
و  تولید  افزایش  به دنبال  زر  اینکه گروه صنعتی  بیان  با  وی 
کیفیت خودرو در ایران است، افزود: امیدواریم که در این راستا 
موثر و مفید باشیم و بتوانیم به تغییر در میزان تولید و بهره وری در 

صنعت خودرو کمک کنیم.
امینی در پاسخ به این پرسش که توافق های اولیه برای تولید 
مدل خودرو صورت گرفته است؟ خاطر نشان کرد: گزینه های 

مختلف در مجموعه در حال بررسی شدن است ما به دنبال تولید 
خودروهای با کیفیت و با قیمت مناسب برای مردم هستیم.

معاون شرکت زر ماکارون با بیان اینکه فعالیت گروه صنعتی 
زر به تولید غذا ختم نمی شود، افزود: گروه صنعتی زر اولین 
تولیدکننده میل لنگ خودرو در ایران است پس مجموعه صنعتی 
و  هستیم  صنعتگر  ما  دارد.  صنعت  این  در  لازم  تخصص  زر 

صنعت گران می توانند اتفاق های بزرگی در کشور رقم بزنند.

در گفت وگو با قائم مقام مدیر عامل گروه صنعتی زر ماکارون مطرح شد: 

جزییات تولید خودرو توسط شرکت ماکارونی
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معاون آموزش وپرورش  استان قم:

پنج هزار دانش آموز قمی آموزش شنا
 را فرا می گیرند

معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش پرورش استان قم گفت: در تابستان 
جاری حدود پنج هزار دانش آموز قمی تحت تعلیم آموزش های اولیه در رشته ورزشی 

شنا قرار می گیرند. 
مجتبی رمضان بیگی افزود: از این تعداد دانش آموز، سه هزار نفر دختر و ۲ هزار نفر 

پسر هستند و درصد بالایی از آن ها دانش آموز مقطع ابتدایی می باشند.
وی اضافه کرد: به دلیل ظرفیت محدود استخرها، در هر ماه بین یک هزار تا یک هزار 

و ۵۰۰ دانش آموز آموزش شنا را در طول تابستان امسال دریافت می کنند.
وی با بیان این که مرحله نخست طرح از اول تیرماه آغاز شده، ادامه داد: در این 
دوره ۵۰۰ دانش آموز دختر و ۵۰۰ دانش آموز پسر در استخر شهدای فرهنگیان و سایر 
استخرهای سطح شهر آموزش می بینند. رمضان بیگی با بیان این که رشته ورزشی 
شنا ابزار توسعه سلامت و نشاط است، خاطرنشان کرد: شنا جزو ورزش هایی است 
که در آموزش های دینی تاکید شده و نیاز همیشگی مردم است، اگر فردی فن شنا را 
آموزش ببیند می تواند در ضرورت از آن استفاده کند. وی با اشاره به برنامه ریزی برای 
اوقات فراغت دانش آموزان در تابستان جاری، بیان کرد: دانش آموزان مبتدی و پیشرفته 
در حال  و  کرده اند  ثبت نام  رشته های مختلف  در  ورزشی  و سالن های  کانون ها  در 
آموزش هستند. وی افزود: در حال حاضر حدود ۵۰ سالن ورزشی تحت دستورالعمل 
کانون های ورزش دانش آموزی قرار گرفته که هر کدام روزانه سه رشته ورزشی و سه 
کلاس را پوشش می دهند. به گفته معاون آموزش و پرورش قم، دانش آموزان در هر 
هفته سه جلسه در رشته های مورد علاقه شرکت می کنند و بعد از ۱۲ جلسه می توانند 
آموزش پیشرفته را نیز در همان سالن دریافت کنند. وی ادامه داد: ۵۳ کانون برای 
ورزش صبحگاهی و عصرگاهی و ۵۰ کانون برای فعالیت ورزش دانش آموزی در استان 
قم فعال است. در سال تحصیلی گذشته ۲۷۵ هزار دانش آموز در سه مقطع ابتدایی، 

متوسطه اول و دوم در استان قم تحصیل کردند.

دبیر فدراسیون قایقرانی در مجمع سالیانه هیات قایقرانی استان قم :

 کارهای خوبی برای شناساندن
 رشته قایقرانی درقم انجام شده است 

دبیرفدراسیون قایقرانی جمهوری اسلامی ایران گفت: آیین نامه باشگاه داری در این 
رشته در ایران نداشتیم که این آیین نامه برای نخستین بار در کشور تدوین و تصویب 

شده است.  
رضا صابونچی روز چهارشنبه در مجمع سالیانه هیات قایقرانی استان قم اظهار 
داشت: مشکل اصلی در رشته قایقرانی عدم آشنایی تخصصی نسبت به این رشته 

است و در تلاش برای شناساندن این رشته به مردم هستیم. 
وی با اشاره به این که قایقرانی سومین رشته پر مدال المپیک است گفت: کار کردن 

در رشته قایقرانی برای بانوان کار آسانی است و نیاز به کار بیشتر در این زمینه داریم. 
وی ابراز داشت: قایقرانی رشته ای است که در بحث عمومی شاهد کمک ورزشکاران 
به مردم سیل زده هستیم و توجه به این رشته در ارتش هم بسیار مهم است.  دبیر 
فدراسیون قایقرانی اظهار داشت: با تاسیس کارگاه های تولیدی قایق می توانیم در 
اقتصاد نیز راه گشایی داشته باشیم. وی عنوان کرد: در قم با توجه به شرایط و امکاناتش 
در چند سال گذشته روی قایقرانی خوب کار شده است و مشکل ما در هیات های 
استانی قایقرانی، نبود ساختار است. وی افزود: کارهای خوبی برای شناساندن رشته 
قایقرانی به مردم در قم انجام شده است این در حالیست که بودجه ما در فدراسیون 
بسیار محدود بوده و نتوانسته ایم آنطور که ایده آل است حمایت لازم را از هیات قم انجام 
دهیم.  دبیر فدراسیون قایقرانی گفت: لیگ های کشوری طبق آیین نامه تشکیل شده و 

در رشته های مختلف شاهد طرح ریزی و برگزاری مسابقات هستیم. 
نگاه خوبی از سوی فدراسیون قایقرانی به استان قم بوده است 

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم نیز در این مجمع گفت: نگاه خوبی از سوی 
فدراسیون قایقرانی به استان قم بوده است. ابراهیم سانی خانی افزود: ورود روحیه 
جهادی در ورزش قم باعث جهش در تمامی زمینه  های این عرصه خواهد شد. مدیر 
کل ورزش و جوانان استان قم گفت: افزایش مربی چه در بخش آقایان و چه در بخش 
بانوان در رشته قایقرانی باید در دستور کار باشد. سانی خانی خاطرنشان کرد: رصد 
امکانات موجود در عرصه ورزش در سطح استان را در دستور کار داریم تا هر چه زودتر 
اهداف ما در  ورزش عملیاتی شود.  وی در پایان تصریح کرد: ورود آموزش و پرورش 

برای ترویج ورزش قایقرانی می تواند راه گشا باشد.

رییس سازمان لیگ فوتسال:

 فردوس قم تا شنبه برای تکمیل مدارک 
فرصت دارد

رییس سازمان لیگ فوتسال می گوید نماینده قم اگر قصد شرکت در لیگ فوتسال را 
دارد، تا شنبه فرصت دارد که مدارک را برای سازمان لیگ ارسال کند. 

آرش جابری در گفت وگویی درباره وضعیت بلاتکلیف فردوس قم برای شرکت در 
فصل آتی لیگ برتر فوتسال و صحبت های او مبنی بر آمادگی این تیم اظهار کرد: پیش 
از این هیات فوتبال قم و آقای رادپور، مدیرعامل باشگاه به من گفته بودند که فردوس 
با قدرت در لیگ برتر حاضر می شود و مشکلی ندارد و حتی تا سه شنبه شب ، ساعت 

۱۰:۳۰ نیز دکتر باقری به شرکت کردن فردوس در لیگ برتر تاکید کرد.
وی ادامه داد: حالا اگر این وسط آن ها مشکلی دارند، من نمی دانم. این تیم تا شنبه، 
هجدهم تیر فرصت دارند که مدارک را براس سازمان لیگ ارسال کنند و اگر این اتفاق 
رخ ندهد، از حفاری اهواز که تیم سیزدهم فصل گذشته است می خواهیم که با ارسال 
مدارکش دوباره در لیگ برتر شرکت کند. نه تنها فردوس بلکه همه تیم ها تا روز شنبه 
باید مدارک شان را ارسال کنند و متاسفانه ما ایرانی ها این مشکل را داریم که همیشه 

همه چیز را برای دقیقه ۹۰ می گذاریم.
جابری درباره نظر هیات رییسه مبنی بر انتقال امتیاز تیم فوتسال سپاهان به تهران 
عنوان کرد: هیات رییسه دستور انتقال امتیاز سپاهان را نداد بلکه با توجه به این که 
امتیاز سپاهان در استان اصفهان مشتری یا داوطلبی نداشت، هیات رییسه سازمان 

لیگ فوتسال با انتقال آن به خارج استان مواقفت کرد.

رئیس هیات کشتی استان قم :

کشتی گیر قمی قهرمان آسیا شد
 رئیس هیات کشتی استان قم گفت: امیر عبدی فرنگی کار قم قهرمان وزن ۷۲ 

کیلوگرم رقابت های قهرمانی جوانان آسیا شد. 
به گزارش ندای قم ،هادی علیایی در گفت و گویی اظهار داشت: عبدی بعد از 
استراحت در دور اول، در دور دوم با نتیجه هشت بر صفر از سد حریفی از چین تایپه 
گذشت و در دور سوم با حریفی از کشور قزاقستان روبرو شد که توانست این کشتی را با 

نتیجه ۹ بر صفر پیروز شده و راهی دیدار پایانی و فینال این مسابقات شود.
وی گفت: عبدی عصررو چهارشنبه ز در دیدار فینال مقابل حریف خود از قرقیزستان 
به میدان رفت و با برتری مقابل این کشتی گیر بر بام آسیا ایستاد و صاحب گردن آویز 
طلا شد. وی اظهار داشت: مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی جوانان آسیا، روزهای سه 

شنبه و چهارشنبه هفته جاری در شهر منامه پایتخت کشور بحرین برگزار شد.
علیایی یادآور شد: مهدی علیزاده پورنیا مربی سازنده کشتی فرنگی استان قم نیز 
به عنوان مربی،  تیم ملی کشتی فرنگی جوانان ایران را در مسابقات قهرمانی آسیا 

همراهی کرد.

ستاره سال های گذشته فوتبال ایران با بیان اینکه تغییر دراگان اسکوچیچ 
اوج بی معرفتی است گفت: بروید کی روش را بیاورید تا دوباره به هه زور بگوید و 

فوتبال ایران را مستعمره خود کند. 
خداداد عزیزی روز جمعه در گفت وگویی تلویزیونی درباره تغییر یا تثبیت 
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران، اظهار داشت: اوج نامردی و بی معرفتی است 
وقتی یک مربی که بهترین نتایج را برای صعود به جام جهانی کسب کرده را 
پیش از آغاز این رویداد کنار بگذاریم. البته ما فوتبال عجیب و غریبی داریم و 
اتفاقات خاصی در آن می افتد. انگار دوست داریم که عده ای مثل کی روش 
به ما زور بگویند و مقابل افرادی مثل اسکوچیچ که حرفی از پول نمی زنند، دور 
برمی داریم. نباید هر روز به روحیه اسکوچیچ حمله کنیم و پیشنهاد جدیدی را 

برای جایگزینی بر سر زبان ها بیاوریم.
وی ادامه داد: فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش از یاد برده اند که کی روش 
چه بلایی بر سر ما آورد؟ ما نباید بگذاریم شخصی ما را مسخره کند و به منافع 
خودش برسد. مثلا قبل از جام جهانی ۲۰۱۸، تیم ملی ما برای اردو به روسیه 
رفت و سه میلیون دلار هزینه کرد. اگر برای تمام وعده ها به جای غذا اسکناس 

۱۰۰ دلاری هم می خوردند، باز هم هزینه ها انقدر بالا نمی رفت. 
پیشکسوت تیم ملی فوتبال ایران درخصوص مسائل فنی در این تیم بیان 
کرد: اصلا مسائل فنی مطرح نیست و تنها حواشی است که با آن درگیریم. 
زمانی مستعمره کی روش بودیم و قرارداد ترکمنچای با او بستیم اما نتایج با 
قبل و بعد از او فرقی نمی کند و در همه زمان ها از رقابت ها حذف شدیم. اگر 

بهترین مربی دنیا را هم بیاورند، بدون بازی های تدارکاتی مناسب نمی توانیم 
هیچ نتیجه ای بگیریم و با این شرایط اصلا فرقی نمی کند چه کسی سرمربی 
تیم باشد. به نظرم اینکه مدام درحال شنیدن پیشنهادات جدید برای مربی تیم 
ملی هستیم، بازی دلالان است و بسیار تعجب می کنم اگر میرشاد ماجدی هم 

در این بازی قرار بگیرد.
وی افزود: تیم های قدرتمند جهان یا با ما بازی نمی کنند یا طلب هزینه 
سنگین  دارند. مگر در جام جهانی های گذشته با چه تیم های بازی کردیم که 

حالا توقع کار خاصی داریم؟ 
مقصر بالا رفتن قیمت قراردادها، دلالان و مدیران باشگاه  هستند

با  بازیکنان  احتمالی  مخالفت های  به  اشاره  با  کشورمان  فوتبال  مربی   
اسکوچیچ گفت: اگر بازیکنانی مخالف او هستند، اصلا مهم نیست. اسکوچیچ 
نفر اول فنی ماست و هر فردی موافق او نیست می تواند برود. ما که نمی خواهیم 
قهرمان جام جهانی شویم که اینطور نگرانیم و مسائل را اینگونه مطرح می کنیم.
رئیسه  هیئت  مورد  در  ایران،  در  ماجدی  میرشاد  فقدان  به  اشاره  با  وی 
فدراسیون فوتبال تاکید کرد: اگر دلالان به دنبال بازگشت کی روش هستند، 
باید آماده شویم که دوباره تا کمر جلوی او خم بشویم. هیئت رئیسه ای داریم که 
بین خودشان هم جنگ است و حتی از فقدان میرشاد ماجدی اظهار بی خبری 
می کنند. اگر آن ها هم از زمان و مکان ماجدی بی اطلاع هستند، دیگر چه 

کسی از این موارد اطلاع دارد؟
ماجدی در پایان خاطر نشان کرد: دلال ها به جان فوتبال کشور ما افتادند 

در لیگ به هر روش دلخواهی، هرچقدر که می خواهند قیمت بازیکنان را بالا 
می برند. زمانی باید برای یک بازیکن ۲۰ میلیارد خرج کنیم که یک نفره بتواند 
۱۵ بازی را برای ما دربیاورد. مقصر بالا رفتن قیمت قراردادها اول دلالان و بعد 

مدیران باشگاه های دولتی هستند.

خداداد عزیزی :

تغییر دراگان اسکوچیچ اوج بی معرفتی است 

سهراب انتظاری :
پرسپولیس برای موفقیت باید یک مهاجم تراز اول جذب نماید

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: در فوتبال ایران 
مهاجمانی سر تر از مهدی عبدی و حامد پاکدل نداریم اما 

واقعا برای موفقیت باید یک مهاجم تراز اول جذب کنیم.. 
سهراب انتظاری در مورد عملکرد تیم فوتبال پرسپولیس 
در نقل و انتقالات اظهار داشت: بازیکنانی که جذب شده 
همه نفرات خوب و امتحان پس داده ای هستند و با این 

نفرات امیدواریم بهترین اتفاقات رخ دهد و با این نفرات 
منتظر روزهای خوب هستیم.

وی افزود: همیشه در نقل و انتقالات یا پول نبود، یا پنجره 
بسته بود، یا مدیرعامل نداشتیم و یا مربی معلوم نبود که 
یارگیری صورت بگیرد، خلاصه همیشه یک مشکلی بود. 
امسال خدا را شکر کار را خوب استارت زدند و نفرات خوبی 
هم داریم تا دوباره تیم به صدر جدول بازگردد.  برخی اوقات 
اول فصل مشکلات بود اما امسال بر خلاف همیشه همه 
چیز سر جایش است و منتظر هستیم تا نتایج این کار خوبی 

که تا الان صورت گرفته را در تیم ببینیم.
پیشکسوت سرخپوشان در مورد اینکه نفرات جذب شده،  
می توانند در تیم موفق شوند، تاکید کرد: علیرضا بیرانوند 
که در سال های اخیر ثابت کرده بهترین ایران است و الان 
هم در حالی بازگشته که یک تجربه اروپایی هم به او اضافه 
شده است. سروش رفیعی و مرتضی پورعلی گنجی هم 
همین شرایط را دارد. دانیال اسماعیلی فر و گلسیانی و 

سعید صادقی هم از بهترین های لیگ قبل بودند.
وی تاکید: پیش از این نفراتی بودند که در تیم هایشان 
جزو بهترین ها بودند اما در پرسپولیس نتوانستند به روزهای 
خوبشان بازگردند. برای مثال همین رضا اسدی که آخرین 

این گزینه ها بود. روی صحبت من با بازیکنی مثل سعید 
صادقی است. پرسپولیس با گل گهر و یا پدیده فرق دارد و 
بازیکن باید تمام توانش را در راستای موفقیت تیم بگذارد تا 

هواداران را راضی کند.
از مشکلات  ادامه داد: در سال گذشته یکی  انتظاری 
ثبات  اوضاعشان  که  بود  دروازه بان ها  شرایط  تیم  اصلی 
نداشت. یک بازی خوب بودند سه بازی بد. همین مساله 
باعث شد قهرمان نشویم. مشکل دیگر خط حمله تیم بود. 
هنوز به یک مهاجم شش دانگ نیاز داریم. به نظر من به 
جای اینکه سه بازیکن ۲۰۰ هزار دلاری بگیریم یک بازیکن 

یک میلیون دلاری بگیریم که برایمان کار در بیاورد.
انتظاری تاکید کرد: در فوتبال ایران مهاجمانی سر تر از 
مهدی عبدی و حامد پاکدل نداریم اما واقعا برای موفقیت 

باید یک مهاجم تراز اول جذب کنیم.
بازگشت تمیروف یک اشتباه بزرگ است 

پیشکسوت سرخپوشان در رابطه با جذب کاسیانو که 
باشگاه  رضایتنامه  پول  باید  او  پول  بر  علاوه  پرسپولیس 
به یک مهاجم  تاکید کرد:  پرداخت کند،  را هم  پرتغالی 
در  هندوانه  که  بازیکنی  نه  اما  داریم  نیاز  خوب  خارجی 
بسته است. من رزومه او و تعداد گل های او را دیدم. چندان 

چنگی به دل نزد. نمی شود روی بازیکن اینچنینی ریسک 
کرد.

وی گفت: باید واقع بین باشیم. با ۳۰۰ هزار دلار بازیکن 
تراز اول را که نمی توانیم جذب کنیم. بهتر است به جای 
اینکه بازیکنی مثل تمیروف و کاسیانو بگیریم ، یک بازیکن 
خوب بیاوریم. کاری که استقلال کرد. آنها دیاباته، یامگا، 
تیام و چنین نفراتی را آوردند که برایشان خوب کار دراوردند. 
به بازیکنی مانند ابراهیم توره نیازمندیم که هر وقت در زمین 

باشد گل بزند.
کرد:  تاکید  تمیروف  بازگشت  با  رابطه  در  انتظاری 
 شوخی اش هم خوب نیست. وقتی او نتوانسته خوب باشد 
چرا دوباره باید به او فرصت بدهیم. نگاه کنید ما چند وقت 
پیش یک بازیکن مانند استوکس آوردیم که الان نامش را 
می آورم مو به تنم سیخ می شوم. او آمد و ۱۰ روز در تهران 
ماند و رفت آخر سر هم پنجره را بست. واقعا چرا به جذب 
چنین بازیکنانی تاکید داریم؟ در این شرایط از بازیکنان 

امید بیاوریم که بهتر است.ریسکش هم کمتر است.
وی تاکید کرد: الان زمان هست . چرا باید عجله کرد؟باید 
ببینیم و سر فرصت مهاجمی بیاوریم که برای ما موفق ظاهر 

شوند و گل بزنند.

متن آگهی مزایده 
آگهی مزایده تمامی 2/1148 دانگ مشاع ازششدانگ پلاک 
2476/6۵-اصلی  واقع در بخش دو قم مربوط به پرونده کلاسه 

 13۹۹04030011000633
شماره  ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۶۳۳)با  کلاسه  اجرائی  پرونده  بموجب 
بایگانی ۹۹۰۰۶۷۹( ،متعهد:داود سلطانی شایان ترابی،متعهد له:اکرم شریکی 
صادر  سند:۱۳۸۶/۱۰/۲۲،دفترخانه  سند:۸۷۸۱،تاریخ  ازدواج:شماره  سند 
دانگ  تمامی ۲/۱۱۴۸  قم  شهر  شماره ۱۲وطلاق ۲  ازدواج  کننده:دفترخانه 
مشاع ازششدانگ پلاک ۲۴۷۶/۶۵-اصلی  واقع در بخش دو قم)شصت وپنج 
از دوهزار وچهارصد وهفتاد وشش اصلی واقع درناحیه بخش دو قم-به  فرعی 
مساحت یکصدو سی وچهار متر وچهل دسیمتر مربع( به مساحت ششدانگ 
۱۳۴/۴مترمربع به آدرس: ۴۵ متری مدرس،۲۴ متری میثم جنوبی،مابین کوی 
۳۱ و۳۳،قنادی سی گل،پلاک ۲۱۵ متعلق به آقای داود سلطانی شایان ترابی که 
در قبال طلب خانم اکرم شریکی بازداشت شده است و از طریق مزایده به فروش 

میرسد:
حدود و مشخصات، ششدانگ پلاک ۲۴۷۶/۶۵-اصلی  واقع در بخش دو قم:

احداثی  ساختمان  به  ودومتر  بیست  بطول)۲۲/۰۰(  دیوار  به  دیوار  شمالا: 
درپلاک شماره شصت فرعی از دوهزار وچهارصد وهفتاد وشش اصلی شرقا: درب و 
دیواراست بطول)۵/۹۲( پنج مترو نود و دو سانتیمتر به شارع به عرض بیست وچهار 
مترجنوبا : در سه قسمت اول دیوار به دیوار بطول)۱۲/۰۰( دوازده متر به ساختمان 
احداثی در قسمتی از پلاک شماره یک فرعی از دوهزار وچهارصد وهفتاد وشش 
اصلی دوم دیوار به دیوار بطول)۸/۰۰( هشت متر به ساختمان احداثی در قسمتی 
از پلاک شماره یک فرعی از دوهزار وچهارصد وهفتاد وشش اصلی سوم دیوار به 
دیوار بطول)۰/۴۰( چهل سانتیمتر به ساختمان احداثی در قسمتی از پلاک 
شماره یک فرعی از دوهزار وچهارصد وهفتاد وشش اصلی غربا: دیوار به دیوار 
بطول)۶/۹۰( شش متر و نود سانتیمتر به ساختمان احداثی درقسمتی از پلاک 

شماره شانزده فرعی از دوهزار وچهارصد وهفتاد وشش اصلی
پلاک  ازششدانگ  مشاع  دانگ   ۲/۱۱۴۸ تمامی  مزایده:  مورد  مشخصات 

۲۴۷۶/۶۵-اصلی واقع دربخش دو قم:
ملک مزبور ساختمان تجاری ومسکونی وجنوبی ساز بوده واعیانی آن در ۵ طبقه 
مورد  وملک  است  احداث گردیده  تا سوم  اول  شامل:زیرزمین،همکف،طبقات 
نظر دارای کد نوسازی به شماره ۳۳۰۳/۱۰۱/۲۵ صادره از شهرداری منطقه ۳ 
قم می باشد براساس گزارش بازدید ساختمان شهرداری منطقه ۳ قم به شماره 
درخواست ۸۶۴۱۴۲ مورخ ۱۳۹۸/۱۱/۱۴،مساحت اعیانی زیرزمین ۱۳۴/۴ 
متر مربع،همکف ۱۰۳/۴ متر مربع،مساحت راه پله همکف ۳۱ متر مربع ومساحت 
طبقات اول ودوم وسوم)هرکدام ۱۱۶ متر مربع به انضمام مقدار ۶ مترمربع درهریک 
از طبقات اول تا سوم(ودرمجموع،مساحت کل اعیانی ملک ۶۱۶/۸ مترمربع می 
باشد وکل طبقات درسال ۱۳۹۴ احداث گردیده است.طبقه همکف بجز قسمت 

راه پله بصورت تجاری)مغازه(بعنوان قنادی سی گل مورد استفاده قرار دارد.
شهرداری   ۱۴۰۰/۱۱/۱۱ مورخ   ۰۰/۳۰۳/۲/۵۸۵۸۳ شماره  نامه  مطابق 
شماره  به  ساختمان  ناظر  مهندس  گزارش  دارای  شده  یاد  پلاک   ۳ منطقه 
۱۴۵۲۲۰-۱۳۹۸/۱۰/۰۵ مبنی بر تایید بنای احداثی درمرحله پایان اسکلت 
بوده وبا توجه به رای تجدید نظر کمیسیون ماده ۱۰۰ به شماره ۲۶۱۲۰۶۵-
درطبقات  کاربری  کاربری  وتغییر  وتبدیل  تعطیل  بر  مبنی   ۱۳۹۸/۱۱/۰۶
وهمچنین جریمه مازاد تراکم وکسر پارکینگ می باشد.براساس گزارش شماره 
۰۴۶۸۵۲. ۳/۱۰-۱۳۹۸/۰۹/۰۶ این ملک در وضع مجاز دارای ۱۹ متر مربع 
تجاری در طبقه همکف میباشد.همچنین با عنایت به پاسخ شهرداری منطقه ۳ قم 
در خصوص استعلام اداره اجرای اسناد رسمی قم به شماره ۱/۳۰۳/۲/۸/۷۳۸-
۱۴۰۱/۰۲/۲۶ ملک مورد نظر با کد نوسازی۲۵. ۱۰۱. ۳۰۳. ۳ طبقه زیرزمین 
فاقد تجاری بوده وفقط در طبقه همکف دارای ۱۹ متر مربع مجوز تجاری می باشد.
پوشش کف ودیوار مغازه که در طبقه همکف می باشد سرامیک ونوع سقف آن 
کاذب پنلی است ودرب ورودی سکویت می باشد.کف وبدنه حیاط سنگ شده 
است.زیرزمین که دسترسی آن از انتهای طبقه همکف می باشد وبه صورت کارگاه 
قنادی مورد استفاده قرار دارد.کف آن سنگ وبدنه سرامیک شده است.پوشش کف 
سرویس پله سنگ شده وفاقد نرده می باشد.فضای آسانسور احداث گردیده لیکن 

بصورت کامل اجرا نشده وکابین آسانسور نیز نصب نشده است.
طبقات اول تا سوم هرکدام بصورت یک واحد مسکونی می باشند که اعیانی 
هرکدام شامل:پذیرایی ودواتاق خواب وآشپزخانه وسرویس بهداشتی می باشد.

پوشش کف پذیرایی واتاق خوابها هریک از طبقات سنگ بدنه۱/۱ متر سرامیک 
مابقی وسقف سفید شده است.کف آشپزخانه ها سنگ دیوار ها کاشی وکابینت ام 
دی اف می باشد.پوشش کف سرویس بهداشتی سرامیک وبدنه از کاشی می باشد 

وکف ودیوارهای حیاط سنگ شده است.
نوع سازه ساختمان:اسکلت بتنی با سقف تیرچه بلوک پلی استایرن است.سیستم 
گرمایش ساختمان پکیج ورادیاتور ونوع سرمایش کولر گازی است.درمجموع ملک 
مورد نظر دارای ۵ انشعاب آب،و۵ انشعاب برق و ۴ انشعاب گاز است.هرطبقه نیز 
دارای انشعابات آب وبرق وگاز مجزا می باشد.پوشش کف پشت بام سنگ ودارای 
دورچینی می باشد.نمای ساختمان نیز سنگ)نما رومی(می باشد.طبق اظهارات 
بدهکار پرونده آقای داود سلطانی شایان ترابی طبقه دوم فروخته شده لیکن هیچ 
گونه مدارک ومستنداتی از جانب ایشان دراین خصوص ارائه نگردیده است ولذا 
کارشناسی درخصوص مبلغ کل ملک صورت پذیرفته است.طبق مبایعه نامه ارائه 
شده با کد رهگیری ۱۱۸۱۰۱۱۵۸۵۸۸۴-۱۳۹۵/۰۱/۱۹ طبقه دوم از آقای داود 
سلطانی شایان ترابی به آقای غلامرضا دادوند فروخته و واگذار شده است.همچنین 
براساس اجاره نامه ارائه شده بصورت دستی تنظیم گردیده است واحد مسکونی 
واقع در طبقه دوم نیز از آقای غلامرضا دادوند به مستاجر آقای ابوالفضل سلطانی 
شایان ترابی ۱۴۰۱ اجاره داده شده است.ملک مورد نظر دارای پروانه تجدید بنا به 

شماره ۳/۱۰/۶۰۶۲۹-۱۳۹۴/۰۸/۰۷ میباشد.
ب:نظریه کارشناسی:

با عنایت به قدمت بنا،نوع مصالح بکار رفته موقعیت ملک ونهایتا درنظر گرفتن 
کمیت وکیفیت ان وکلیه عوامل موثر در ارزیابی ملک درصورت صحت مدارک 
ابزاری واصالت سند بلامعارض بودن ونداشتن هرگونه منع قانونی وشرعی برای نقل 
وانتقال مالکیت وبدون درنظر دیون وتعهدات به نظر ابنجانبان ارزش ملک مزبور به 

شرح ذیل اعلام می گردد:
متر  هر  مربع  متر   ۱۳۴/۴ مساحت  به  عرصه  ۱-ارزش 

مربع۱۶۰/۰۰۰/۰۰۰ریال...........جمعا به مبلغ ۲۱/۵۰۴/۰۰۰/۰۰۰ریال 
متر  هر  مربع  ۱۳۴/۴متر  مساحت  به  ها  زیرزمین  اعیانی  ارزش   -۲

۴۰/۰۰۰/۰۰۰ریال...........جمعا به مبلغ ۵/۳۷۶/۰۰۰/۰۰۰ریال
متر  هر  مربع  متر   ۱۳۴/۴ مساحت  به  همکف  اعیانی   -۳

مربع۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال...........جمعا ۶/۷۲۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
۴- مجموع اعیانی طبقات اول ودوم وسوم: به مساحت کل ۳۴۸ متر مربع هر متر 

مربع۴۵/۰۰۰/۰۰۰ریال...........جمعا ۱۵/۶۶۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
مبلغ  مربع  مترمربع،هرمتر   ۱۹ مساحت  تجاری)مغازه(به  ۵-ارزش 

۲۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال.....جمعا ۴/۷۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
مبلغ  به  وانشعابات:............................جمعا  سرپله  سازی  ۶-حیاط 

۶۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
دو  دربخش  واقع  ۲۴۷۶/۶۵-اصلی  پلاک  ششدانگ  تمامی  میزان  ارزش 
وده  ششصد  میلیاردو  وچهار  ۵۴/۶۱۰/۰۰۰/۰۰۰ریال)پنجاه  مبلغ  به  قم 
تومان(و  میلیون  ویک  شصت  چهارصدو  میلیاردو  پنج  معادل  ریال  میلیون 
)مورد مزایده( تمامی ۲/۱۱۴۸ دانگ مشاع ازششدانگ پلاک مذکور به مبلغ 
۱۹/۲۴۸/۹۰۰/۰۰۰ریال)نوزده میلیاردو دویست وچهل وهشت میلیون و نهصد 
هزار ریال معادل یک میلیاردو نهصدو بیست وچهار میلیون وهشتصد ونود هزار 

تومان( ارزیابی گردیده است.
مزایده مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز سه شنبه ۱۴۰۱/۰۵/۰۴ اداره 
اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی 
اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.

مزایده مذکوراز مبلغ ۱۹/۲۴۸/۹۰۰/۰۰۰ریال)نوزده میلیاردو دویست وچهل 
وهشت میلیون و نهصد هزار ریال معادل یک میلیاردو نهصدو بیست وچهار میلیون 
وهشتصد ونود هزار تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد 
شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب 
سپرده ثبت به شماره شبا ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳IR با شناسه 
واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد )حتی بستانکار 
پرونده هم اگر قصد شرکت ورقابت در مزایده را دارد می بایست ۱۰ درصد را پرداخت 
نمائید.(و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده 
مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری 
مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور 
قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات 

فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ 
ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود.در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات 
و عوارض شهرداری وغیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده 
یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود.و در صورت وجود مبلغ مازاد بر 
طلب بستانکار،وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به 
خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده ۱۲۵ 
آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به 
مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و حقوق دولتی و حق مزایده 
طبق مقررات وصول خواهد شد.ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا 
حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد.لازم به ذکر 

است که فیش واریزی می بایست بنام شرکت کننده در مزایده باشد.
-۱۴۰۱۰۲۹۹۰۰۰۲۱۳۶۷۴۹ شماره  دستور  بموجب  ))درضمن 
۱۴۰۱/۰۳/۳۱ صادره از شعبه یازدهم اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان 

قم بازداشت که مسئولیت رفع آن به عهده برنده مزایده می باشد((
) م الف 1۵446(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک: 1401/04/18

--------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
شماره ۱۸۳۵/۷/۸۳ اصلی واقع در بخش دو ثبت قم)آدرس:نیروگاه،۲۰ متری 
سواران،کوچه ۶ پلاک ۳۷(که بنام اکبر گلشنی دلیر فرزند علیقلی با وکالت یحیی 
علی حیدری فرزند صوت علی با شماره وکالت ۶۶۵۴۶ مورخ ۹۹/۱۰/۲۹ دفتر 
۲۳ قم میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی 
تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل 
نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به شماره وارده ۱۴۰۱/۰۲/۱۸-۲/۳۵۷۵ 
تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۱۸ 
ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به 
اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت 
مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ 
و اعتراضات مالکین  بود  تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد 
ومجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق 
تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی 

را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف 1۵43۹(
تاریخ انتشار آگهی:شنبه 1401/04/18
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

--------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان به  پلاک ۱۹ فرعی از ۱۱۱۰۰ 
اصلی واقع در بخش ۱  ثبت قم اراضی ۳۰متری هنرستان باغ کرباسی کوچه شهید 
ابراهیمی ۱۲- پلاک ۲۴ که به نام مجتبی خاوری مقدم فرزند محمد می باشد،  
در جریان ثبت است که اشتباه در محل وقوع ملک بند ۳۸۷)ج( بخش نامه های 
ثبتی نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به 
تقاضای کتبی نامبرده ۱/۱۳۵۱۳ - ۱۴۰۰/۱۰/۵ تحدیدحدود پلاک مذکور در 
روزیکشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۹  ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲ صبح در محل وقوع ملک 
انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده 
قانونی آن ها اعلام می دارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم 
برسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یک ماه خواهد بود و 
اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا 
تبصره ماده مصوب ۷۳/۲/۲۵ متعرض ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض 
با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به 

این اداره ارائه نماید./ع )م الف ۱۵۴۴۷( 
تاریخ انتشار: 1401/04/18 
مهدی زارع شحنه - سرپرست ثبت منطقه یک قم
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یک کارشناس مسائل شمال آفریقا: 

مصر به دنبال سیاست موازنه ای با ایران است
ایمان بررسی می کند؛

تداوم تلاش قطر برای تسهیل گری در مسیر احیای برجام 
کارشناس مسائل شمال آفریقا گفت: ما نباید در بحث روابط 
ایران و مصر خیلی خوشبین باشیم زیرا مصر به طور تاریخی و کلی 
طرفدار محافظه کاری عربی مقابل ایران بود. ایران هم می داند 
مصری ها میزانی از عقلانیت را در بحث سیاست خارجی دارند. 
بحث برقراری روابط نیز در این راستا است که مصری ها کنش گری 
خود را در حدی می دیدند که افزایش تماس ها و افزایش سطح 
روابط با کشورهای منطقه برای جلوگیری از سوتفاهمات و مسائل 

پیش بینی نشده است. 
این  به  پاسخ  در  آفریقا  شمال  مسائل  کارشناس  بروایه  احمد 
سوال که بعد از ۴۲ سال ایران به دنبال برقراری ارتباط با مصر 
است و به همین منظور چه عواملی باعث این اتفاق شده است 
و آیا شکل گیری ناتوی عربی - اسرائیلی در منطقه باعث چنین 
ارتباطی شده است یا خیر گفت: ما نباید در بحث روابط ایران و 
مصر خیلی خوشبین باشیم زیرا مصر به طور تاریخی و کلی )بعد از 
روی کار آمدن سادات در بلوک طرفدار غرب( طرفدار محافظه کاری 
عربی مقابل ایران بود. از طرفی دیگر مصر طرفدار جریان های 
آزادی بخش و انقلابی بوده و بنابراین ایران و مصر نمی توانند در 
یک بلوک باشند. بعد از ترور سادات و حضور مبارک این سیاست 
کم وبیش ادامه داشت. در دوران سیسی این سیاست، سوگیری و 

جهت گیری تقویت شد.
وی افزود: ما در ادامه شاهد برقراری روابط امنیتی، سیاسی و 
اقتصادی میان مصر و اسرائیل در دوران سیسی هستیم. مثلا در 
بحث انتقال گاز این فروم گازی شرق مدیترانه که مقر آن در مصر 
قرار دارد، این با حضور اسرائیل و مصر بوده و دبیر کلی آن در قاهره 
قرار دارد. بعد از آن همکاری های امنیتی این دو را در صحرای 
سینا داریم که به ویژه با هم در برابر محور مقاومت مبارزه می کنند. 
حوزه  در  یمن  به  مربوط  که  عربی  ائتلاف  در  مصر  همچنین 
نیروی دریایی است، حضور دارد. بنابراین مصر کشوری است که 
رویکردهای آن با رویکردهای ایران متفاوت است اما مصر در حوزه 

سیاست خارجی رویکرد عقلانی دارد و به خاطر همین رویکرد 
عقلانی، خواهان ایجاد نوعی موازنه هستند. سیاست حذفی را 
دنبال نمی کنند و دوست دارند رقابت چارچوب مندی در این حوزه 

وجود داشته باشد. 
بروایه ت در گفت و گو با ایلنا اکید کرد: در حال حاضر باید این 
نکته را در نظر گرفت که اگر سطح روابط بالا برود ما خوشبین 
نیستیم که ایران و مصر به دو کشور همسو تبدیل شوند یا تبدیل 
به دوکشوری شوند که روابط گسترده ای با هم داشته باشند. زیرا 
ایجاد رابطه میان مصر و ایران که عربستان سعودی با مصر ارتباط 
دارد برای این کشور هم خیلی مهم است. چرا که میلیون ها نیروی 
مصری در عربستان و کشورهای شورای همکاری خلیج فارس کار 
می کنند. از لحاظ تعاملات اقتصادی و سرمایه گذاری وابستگی 
زیادی به عربستان و کشورهای شورای همکاری دارند. پس رابطه 
مصر با عربستان و غرب و اینکه این کشورها در بلوک بندی جدایی 
از ما قرار دارند را باید در نظر بگیریم.  وی افزود: از لحاظ مالی 
مصری ها امروز در وضعیت مناسبی قرار ندارند. ۱۵۰ میلیارد دلار 
بدهی خارجی دارند. سود وام هایی که پرداخت  می کنند از میزان 
درآمد دولت بالاتر است و مصر عملا وام می گیرد که بهره وام های 
قبلی را پرداخت کند. جنگ اوکراین مزید بر علت شده و دولت 
مجبور است به طور مداوم واردات گندم داشته باشد. اما نمی تواند 
به راحتی منابع مالی آن را فراهم کند. با افزایش مالیات و کاهش 
واردات ما به زودی شاهد پایین آمدن ارزش پول ملی مصر خواهیم 
بود. چراکه دولت می خواهد بدهی های داخلی را تسویه کند و این 
بدهی های خارجی بیشتر است و اگر ارزش پول پایین بیاید دولت 

مقداری از آن را پرداخت کرده و نفسی خواهد کشید. 
بروایه تصریح کرد: از طرف دیگر، مصری ها تحت فشار آمریکا 
هستند؛ زیرا آمریکا می خواهد یک سیستم یکپارچه دفاع هوایی 
را در برابر حمله هوایی ایجاد کند. این کار با همکاری اسرائیل و 
عربستان اتفاق خواهد افتاد. مسئله این است که آمریکا، عربستان 

و اسرائیل به مصر فشار می آورند تا مصر نقش بزرگترین ارتش عربی 
در منطقه را بیشتر کند. ممکن است مصری ها به خاطر بحث های 
مالی وارد این مسائل شوند اما می دانند که چنین چیزهایی برای 
آن ها تبعات دارد. خواهان این نیستند که با ایران وارد مواجهه 
مستقیم شوند. حتی اگر مجبور به ورود به این ائتلافات شوند، 
و  تنش  با سیاست کاهش  دارند  نیاز  که  این مصری ها هستند 
افزایش سطح روابط با ایران کمی از جهت گیری ها را متوازن کنند 
و مجبورند به علت مشکلات مالی به سمت آن ها رفته و در ادامه 
ممکن است به بی ثباتی های سیاسی دامن بزند.  وی گفت: مصر 
انتخاب ها را متعادل سازی کند و توازنی بین بیشتر  می خواهد 
چرا  کنند.  ایجاد  ایران  و  منطقه ای  ائتلاف های  سمت  به  رفتن 
که می خواهند سیاست گذاری های متوازن خود را حفظ کنند.  
احمد بروایه در پاسخ به این سوال که ایران و مصر برای همکاری 
در نوار غزه و سوریه به توافق رسیدند آیا فکر می کنید این توافق 
در مسیر محور مقاومت است یا خیر، گفت: چند سالی است که 
مصر در حال گسترش نقش خود در منطقه است. من نمی دانم 
تحقق ناتوی عربی – اسرائیلی چه قدر امکان پذیر است اما آمریکا، 
غرب و عربستان سعودی از مصر می خواهند که حضور خود را از 
نظر جنبه های سیاسی و امنیتی به عنوان یک عامل موازنه بخش 
در برابر ایران گسترش دهد. بنابراین مصری ها در چند سال اخیر 
سعی کردند در عراق حضور پیدا کنند. حتی سعی می کنند در 
سوریه نیز تماس ها را بیشتر کنند و تحرکات زیادی هم در لبنان و 

حتی یمن هم داشتند.
وی تصریح کرد: بحث گسترش روابط مصر و ایران را در این حوزه 
می بینم. البته ایران هم می داند مصری ها میزانی از عقلانیت را 
در بحث سیاست خارجی دارند. بحث برقراری روابط نیز در این 
راستا است که مصری ها کنش گری خود را  در حدی می دیدند که 
افزایش تماس ها و افزایش سطح روابط با کشورهای منطقه برای 

جلوگیری از سوتفاهمات و مسائل پیش بینی نشده است.

عدم موفقیت مذاکرات دو روزه انجام شده در دوحه مجددا وزیر امور 
خارجه قطر را راهی تهران کرد تا این کشور بار دیگر شانس خود را برای 

تسهیل گری در مسیر احیای برجام امتحان کند. 
معاون نخست وزیر و وزیر امور خارجه قطر روز چهارشنبه در حالی در 
تهران با حسین امیرعبداللهیان و علی شمخانی دیدار کرد که این کشور 
هفتم و هشتم میزبانی رویدادی را به عهده داشت که پس از سه ماه و نیم 

وقفه مذاکره کنندگان ایران و آمریکا را پای میز مذاکره بازگرداند. 
محمد بن عبدالرحمن آل ثانی در نشست خبری رو با وزیر امور خارجه 
کشورمان در خصوص این مذاکرات گفت:  از ایران به خاطر اعتمادی 
که به قطر برای میزبانی دور اخیر گفت وگوها در دوحه داشت، تشکر 
می کنیم. تأکید می کنیم ما در قطر همیشه تلاش می کنیم که از این 
گفت وگوها برای رسیدن به توافقی که نگرانی همه طرف ها را از بین ببرد 
و زمینه بازگشت همه طرف ها را به تعهداتشان فراهم کند، حمایت کنیم.
روز ۴تیرماه و در جریان سفر مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا و 
هماهنگ کننده برجام به ایران، امیرعبداللهیان و بوررل در پایان نزدیک 
به ۴ ساعت مذاکره در نشست خبری مشترکی از توافق برای ازسرگیری 
مذاکرات خبر دادند. نکته قابل توجه در این خبر تغییر چهارچوب 
و مکان مذاکرات بود. در جریان این سفر مقرر شد تا مذاکرات در دور 
ایالات متحده و معاون مسئول سیاست  ایران،  با حضور  تنها  جدید 
خارجی اتحادیه اروپا برگزار شود. جوزپ بوررل در بیان جزئیات توافق 
صورت گرفته گفت این مذاکرات در یکی از کشورهای حاشیه خلیج 

فارس برگزار خواهد شد. 
در همین راستا علی باقری روز سه شنبه ۷ تیرماه در رأس هیأتی وارد 
پایتخت قطر شد. سخنگوی وزارت امور خارجه قطر در همان روز در 
مصاحبه با شبکه »الجزیره« با بیان اینکه نقش این کشور تنها به میزبانی 
از مذاکرات غیرمستقیم میان آمریکا و ایران خلاصه می شود، گفت: 
تاکید می کنیم که ما طرفدار هیچ کدام از طرف ها در این مذاکرات 

نیستیم و ایجاد اعتماد میان دو طرف، چالش بزرگی به شمار می آید. 
نزدیک  برای  زیادی  دیپلماتیک  تلاش های  قطر  داد:  ادامه  وی 

کردن دیدگاه ها و مبادله کردن پیام ها میان دو طرف ایفا کرده است. 
تلاش داریم که نقش مثبتی را ایفا کرده و در آمادگی کامل برای ادامه 

تلاش های دیپلماتیک قرار داریم.
این مذاکرات اما روز بعد بی نتیجه به پایان رسید و علیرغم آنکه در ابتدا 
هیچ صحبتی از مدت زمان مذاکرات از سوی هیچ یک از طرفین مطرح 
نشده بود اما تهران اعلام کرد که این دور از گفت وگوها از ابتدا دو روزه 

برنامه ریزی شده بود. 
پس از پایان مذاکرات، سخنگوی وزارت خارجه در اظهاراتی با بیان 
این که نظرات و پیشنهادهای عملیاتی ایران درباره موارد باقیمانده طرح 
و طرف مقابل نیز ملاحظاتش را ارائه کرد، گفت: در مورد ادامه مسیر و 

مرحله بعدی گفت وگوها، باقری و مورا در تماس خواهند بود.
کشورمان  ارشد  مذاکره کننده  و  خارجه  امور  وزیر  سیاسی  معاون 
روز یکشنبه و در نخستین اظهارنظر در رابطه با مذاکرات دوحه گفت: 
مذاکرات در دوحه در چارچوبی که قبلا مشخص شده بود شکل گرفت.
وی افزود: ادامه گفت وگوها براساس توافقی است که بین ما و طرف 
مقابل و به صورت مشخص آقای مورا در حال رایزنی است که بر آن 
اساس زمان و مکان آن در تبادلی که بین ما و آقای موراست، در حال 

نهایی سازی است.
علی باقری در حالی روز یکشنبه از نهایی سازی زمان و مکان دور 
جدید مذاکرات سخن گفت که سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا 
بامداد چهارشنبه اعلام کرد که کشورش در حال حاضر برنامه ای برای 
برگزاری دور جدیدی از مذاکرات با ایران ندارد. ند پرایس با اعلام این که 
در مرحله  فعلی عدم پیشرفت به مثابه عقب گرد است، گفت که زمان در 
شرایط فعلی از اهمیت بالایی برخوردار است، چرا که توافق برای همیشه 

روی میز قرار نخواهد داشت.
اظهارات  این  با  بی ارتباط  نمی تواند  قطر  خارجه  امور  وزیر  سفر 
واشنگتن باشد و احتمالا در چند روز آینده مشخص خواهد شد که 
محمد بن عبدالرحمن آل ثانی با چه پیام یا پیشنهادی به ایران سفر کرده 

و البته چه پاسخی از تهران دریافت کرده است. 

کارشناس مسائل خاورمیانه گفت: عراق در وضعیتی قرار دارد که اگر ایران و 
عربستان یا حتی در سطح دیگر، ایران و آمریکا چالش نداشته باشند، آنجا به 
ثبات نسبی دست پیدا می کند. در آن صورت عراق بیشترین نفع را خواهد برد. 
الکاظمی جدا از بحث انتخاباتی و تلاش هایی که برای آن انجام می دهد، هر چه 
قدر سعی کند ایران با عربستان و ایران و آمریکا تنش نداشته باشند، به ثبات عراق 

کمک کرده است 
جواد حیرانی نیا کارشناس مسائل خاورمیانه در گفت وگو با  ایلنا، در پاسخ به این 
سوال که قرار است به زودی بعد از پنج دور مذاکره در سطح اطلاعاتی و امنیتی 
بین ایران و عربستان سعودی، دور ششم در سطح دیپلماتیک انجام شود تحلیل 
شما از آغاز روابط میان ایران و عربستان سعودی چیست، گفت: ابتدا باید ببینیم 
دلایل مذاکره یا گفت وگوهایی که با وساطت عراق انجام می شود، چیست؟ چرا 
در دوره ترامپ طرف سعودی علاقه ای به مذاکره نداشت در حالی که ایران از خود 
تمایل نشان می داد و حالا چرا عربستان برای مذاکره استقبال نشان داده و تا به 
حال چند دور گفت وگو هم انجام شده است. اولین دلیل، ساختاری است. نظمی 
که ترامپ برای منطقه تعریف کرده بود به این شکل قرار گرفت که در آن عربستان 
و اسرائیل نقش موثری ایفا می کردند و ترامپ از ماجراجویی های عربستان در 
منطقه حمایت می کرد. تمام تلاششان این بود که ایران را به صورت جدی محدود 

کنند و حتی بحث تغییر نظام جمهوری اسلامی را هم در نظر داشتند. 
وی افزود: با تحریم هایی که ترامپ ایجاد کرد و با ماجراجویی هایی که در منطقه 
خلیج فارس انجام شد، ناامنی هایی که اتفاق افتاد، اسرائیل و عربستان سعودی 
قصد داشتند ناامنی را تا جایی پیش ببرند که تغییر نظام جمهوری اسلامی اتفاق 
بیافتد. در آن نظم منطقه ای که ترامپ تعریف کرده بود آن دو نقش بسیار مهمی  
داشتند.  یکی از اتفاقایی که در دوره اوباما در خاورمیانه رخ داد نظم موازنه از راه 
دور بود. در آن نظم، سعی بر دیپلماسی و محدود کردن ایران وجود داشت. یعنی 

محدود کردن کشوری که به ادعای آمریکا مخل نظم منطقه است.
توسط  ثباتی  یک  که  است  شکل  این  به  نظم  آن  کرد:  تصریح  حیرانی نیا 
قدرت های منطقه ای ایجاد می شود و آمریکا منافع حیاتی خودش را در آن منطقه 
دنبال می کند و زمانی مداخله نظامی انجام می شود که منافع حیاتی آمریکا به 
خطر بیافتد. آن موقعی که حملاتی به آرامکو صورت گرفت و عربستان تمایل 
داشت که ترامپ به ایران حمله کند، ترامپ حمله نمی کند زیرا منافع حیاتی 
آمریکا به خطر نیافتاده است. پس آمریکا نمی خواهد خود را درگیر جنگی با ایران 
کند.  وی در ادامه گفت: ترامپ در آمریکا به پادشاه عربستان اعلام کرد اگر تبعات 
آن حمله را عربستان سعودی برعهده می گیرد و هزینه نظامی آن را می دهد، در 
آن صورت حمله خواهد کرد که عربستان این موضوع را نپذیرفت و آمریکا حمله 
نکرد. زیرا منافع حیاتی آمریکا با آن منافع حیاتی  که عربستان تعریف می کرد، 
هم پوشانی ندارد. امروز بحث بر سر همین موضوع است. یعنی معنای اینکه 
عربستان به دیپلماسی روی می آورد این است که آن منافع حیاتی که آمریکا قبلا 

با استراتژی خود تعریف می کرد، با منافع کشورهای منطقه همسو نیست. 
منافع حیاتی آمریکا در شرق و مهار چین تعریف می شود 

این کارشناس مسائل خاورمیانه گفت: منافع حیاتی آمریکا در شرق و مهار 
چین تعریف می شود. آن چیزی که استراتژیست های آمریکایی سال های سال 
تعریف می کردند، آن است که شما رویکرد رئالیستی را دنبال کنید و متوجه چین 
باشید و آن را مهار کنید. باید از هزینه های بیش از حدی که در منطقه و خاورمیانه 
انجام می دهید که باعث غفلت از چین شده کم کرده و متوجه تهدید اصلی یعنی 
رفتارهای چین باشید. بنابراین در این ساختار موازنه از راه دور، کشورهای منطقه 
متوجه می شوند که منافع حیاتی آمریکا مانند زمان ریگان هم پوشانی ندارد. 

مانند زمانی که آمریکا از هر حربه ای استفاده می کرد تا حضور نظامی خود در 
منطقه را قوی کرده، پایگاه نظامی تاسیس کند و موازنه ای علیه ایران ایجاد کند 

نیست. 
حیرانی نیا گفت: امروز وضعیت به این شکل نیست. در مذاکرات میان ایران 
و آمریکا، دو کشور به این نتیجه رسیدند که نمی توانند مسائل منطقه ای را روی 
یک میز بگذارند تا واشنگتن متقاعد شود که مسائل منطقه ای با ایران را در قالب 
برجام حل کند. به همین دلیل قبل از آغاز گفت وگوهای برجامی، گفت وگوهای 
میان ایران و عربستان آغاز شده بود. عربستان به این نتیجه رسیده است که این 
گفت وگوها در قالب برجام نخواهد گنجید. بنابراین باید به صورت مستقل با ایران 
به یک نتیجه برسد. در خصوص منطقه ای که کسی نمی تواند به او کمک کند. 
اسرائیل نمی تواند در مورد یمن کمک کند. آمریکا هم نمی تواند بیاید. اگر آنها یک 
موشک انصارلله را بزنند، تهدید مستقیم متوجه خود ریاض است و هزینه هایی که 

عربستان می دهد هزینه های گزافی خواهد بود. 
ناتوی خاورمیانه تاثیری در روند دیپلماسی ایران و عربستان ندارد 

 وی افزود: به همین دلیل، چشم اندازهایی که بن سلمان در قالب ۲۰۳۰ دنبال 
می کند، نتیجه نمی دهد و آمریکا و اسرائیل هم نمی توانند موازنه ای در برابر ایران 
و متحدان منطقه ای ایجاد کنند تا مانع حملات به عربستان شوند. تنها چاره اش 

آن است که از مسیر دیپلماسی توافقاتی حاصل شود. 
حیرانی نیا در پاسخ به این سوال که سطح روابط میان ایران و عربستان در چه 
حوزه ای خواهد بود آیا در همه حوزه ها این روابط ادامه پیدا خواهد کرد، گفت: 
به نظر می رسد ایجاد روابط در یک پکیج در دستور کار قرار گرفته است. این طور 
نیست که ایران امتیازات زیادی در مورد یمن به عربستان بدهد و در مقابل هیچ 
امتیازی دریافت نکند. به نظر می رسد یک پکیج از حیث موضوعاتی که در سطح 
منطقه ای مطرح می شود، از ابعادی  مورد بررسی قرار بگیرد که احتمالا سیاسی 
و اقتصادی خواهد بود. یعنی کلیت ایجاد روابط میان عربستان سعودی و ایران به 
این صورت خواهد بود که ملاحظات استراتژیک طرفین حفظ شده و نه امتیازاتی 

بدهند که آن ترجیهات استراتژیکشان تحت تاثیر قرار بگیرد. 
وی افزود: یعنی دو طرف به شکلی امتیازات را می دهند که در ازای آن چیزی که 
می گیرند به صرفه باشد. به طور مثال یعنی به شکلی نیست که ایران بخواهد تمام 
امتیاز یمن را تقدیم عربستان کرده و در مقابل هیچ امتیاز قابل توجهی دریافت 
نکند. چون بحث یمن حتی در برابر برجام برای ایران خیلی مهم و کلیدی است. 
به طور مثال بحث عادی سازی روابط پیمان ابراهیم که برای این است تا اسرائیل 
از منطقه دریای سرخ و خلیج فارس نفع ببرد  و تهدیدی از جانب یمن متوجه 
آن منطقه نشود، در عین حال با موقعیت استراتژیکی که یمن دارد ایران حاضر 
نخواهد بود که امنیت این منطقه از دست برود ایران می خواهد درباره امنیت آن 
منطقه توافق کرده و به نتیجه برسند.  حیرانی نیا در پاسخ به این سوال که با توجه 
به برقراری رابطه میان ایران و عربستان سعودی در آینده این رابطه چه تاثیری 
می تواند روی تشکیل ناتوی عربی - عبری بگذارد، گفت: در بحث ناتوی عبری 
- عربی، ملک عبدالله دوم در مصاحبه ای گفته بود ما به این ناتو می پیوندیم و بعد 
از آن وزیر خارجه اردن و مصر نظر مخالف پادشاه عربستان را اعلام کردند. دلیل 

اصلی آن اظهارات این است که طرفین در حال دیالوگ کردن هستند. 
وی افزود: یعنی ایران با میانجگری عمان در حال مذاکره با اردن و مصر است. 
اسلامی  ناتوی  آن  به  ترامپ  دوره  در  نیست.  جدید  خاورمیانه  ناتوی  مسئله 
می گفتند. یعنی تلاشی از طرف عربستان و کشورهای منطقه که روزی تحت 
عنوان شورای همکاری خلیج فارس مطرح بود و قبل تر از آن بحث بیانیه دمشق 
که نام آن را ۶+۲ که اعضای شورای خلیج فارس به همراه مصر و سوریه در زمان 
حافظ اسد گذاشتتد، مطرح شد. در ادامه ایران با بیانیه دمشق مخالفت کرد و 

حافظ اسد کنار کشید و ناتوی اسلامی هم به نتیجه نرسید. 
این کارشناس مسائل بین الملل در ادامه گفت: اما این اتفاق به این منظور نبود 
که سایر کشورها تلاشی نکردند. الان یک کاراکتر مهمی در بحث دشمنی و تهدید 
کردن در مقابل ایران است که از آن کشورها دو قدم جلوتر بوده و نام آن اسرائیل 
است. یعنی اگر آمریکا حاضر نمی شود در موضوع آرامکو به ایران حمله کند، اگر 

اسرائیل در جایگاه آمریکا بوده و آن موقعیت را داشته باشد حمله به ایران را انجام 
خواهد داد. آن هم به دلیل نوع تهدیدی که بین ایران و اسرائیل تعریف می شود. 

وی افزود: بنابراین آمریکا می خواهد در منطقه به شکلی حضور داشتند که هم 
بر چین تمرکز کند و هم از حملات احتمالی اسرائیل در منطقه بعد از خروج خود 
که خلا ایجاد خواهد شد، جلوگیری کند. هیچ کدام از این ها به تنهایی توانایی 
مقابله با ایران را ندارند مگر آنکه یک همکاری امنیتی بین آن ها شکل بگیرد. به 
لحاظ همکاری امنیتی این کشورها باهم تفاوت دیدگاه زیادی دارند. یکی از نکات 
مهم در همگرایی این است که چگونه تهدید را تعریف می کنند و مسئله دوم این 

است که راه مقابله با تهدید چگونه باشد. 
حیرانی نیا افزود: همه کشورهای خلیج فارس نگاهی مانند امارات و عربستان به 
ایران نداشته یا حتی امارات و عربستان هم مانند یکدیگر به ایران نگاه نمی کنند. 
بنابراین این همگرائی امنیتی با حضور اسرائیل یک همگرائی از جنس سیستم 
متضاد است. بنابراین آمریکا می آید و خود را ناظر ناتوی عبری - عربی معرفی 
می کند. بعد از آن باید بپرسیم این همکاری ذیل چه موضوعی اتفاق می افتد؟ 
یعنی می خواهند مقابل ایران ایجاد موازنه کنند؟ ایران امروز در چه موضوعاتی 
قوی است؟ امروز ایران در بحث موشک بالستیک، کروز و پهباد قوی رفتار کرده 
است و امروز آن کشورها می خواهند از طریق همکاری های اطلاعاتی، راداری و 

سامانه های لیزری تهدیدات موشکی ایران را خنثی کنند.
وی افزود: بنابراین، تصور نمی کنم ناتوی خاورمیانه روی بحث ایجاد روابط ایران 
و عربستان سعودی تاثیر بگذارد. زیرا ناتوی عبری - عربی ذیل پیمان ابراهیم است 
و از این موضوع هم مسئله عادی سازی روابط فلسطین و اسرائیل را تحت عنوان 
دو دولتی و صلح عربی که ملک عبدالله تعریف کرده بود، پیاده کنند. بنابراین 
مسئله دیپلماسی خیلی تاثیری در بحث ناتوی عبری - عربی ندارد زیرا مسئله 
دیپلماسی برای آن است که بتوانند در نقاطی که ضعف وجود دارد، امتیازاتی 

بدهند و در مقابل امتیازاتی دریافت کنند. 
نفع عراق  در نبود چالش بین ایران  با عربستان و آمریکا است

حیرانی نیا در پاسخ به این سوال که عراق که نقش میانجی در ایجاد رابطه ایران 
و عربستان را ایفا کرده چه سودی از این رابطه خواهد برد، گفت: چند سال پیش 
گروه بین المللی بحران یک گزارشی منتشر کرده بود و در آنجا به سعودی ها 
توصیه کرده بود رویکردشان در عراق اقتصادی باشد و آن ها را از داشتن رویکرد 
سیاسی و امنیتی در آن کشور نهی کرده بود. چراکه ایران در آنجا نفوذ طبیعی 
دارد و این به نفع سعودی ها نیست که بخواهند در عراق وارد بازی های سیاسی، 
امنیتی و اطلاعاتی شوند. بنابراین به  عربستان سعودی گفته بود که باید در عراق 
رویکرد اقتصادی داشته باشند و باید عراق را از لحاظ اقتصادی وابسته به خود 

بکنید چراکه عراق در زمین بازی شما نیست. 
وی افزود: واقعیت مطلب آن است که ایران در عراق نفوذ دارد و گروه های 
شیعی تحت نفوذ ایران هستند. البته نیروهای دیگری هم هستند که طرفدار 
ایران نیستند و طرفدار عربستان هستند. از رهگذر تنش بین این گروه ها عراق 
وضعیت بی ثباتی پیدا کرده است و شاهد این موضوع هم هستیم که تا چه حد 
عراق بی ثبات شده است. بنابراین عراق وضعیتی دارد که اگر ایران و عربستان 
یا حتی در سطح دیگر، ایران و آمریکا چالش نداشته باشند، آنجا به ثبات نسبی 
دست پیدا می کند. در آن صورت عراق بیشترین نفع را خواهد برد. الکاظمی جدا 
از بحث های انتخاباتی و تلاش هایی که برای آن انجام می دهد، هر چه قدر سعی 
کند ایران با عربستان و ایران و آمریکا تنش نداشته باشند، به ثبات عراق کمک 
کرده است. در این صورت گروه های سیاسی به ثبات و سازشی می رسند که 

مسائل داخلی خود را حل کنند.

یک کارشناس مسائل خاورمیانه :

حل چالش تهران و ریاض به ثبات نسبی بغداد کمک می کند 

فرمانده کل سپاه: 
تلاش دشمن برای انزوای سیاسی ایران شکست خورده است

فرمانده کل سپاه با اشاره به تلاش دشمنان برای جلوگیری از 
پیشرفت انقلاب اسلامی و انزوای سیاسی ایران گفت: تمام توطئه 

های دشمنان با شکست کامل رو به رو شده است. 
سپاه  کل  فرمانده  سلامی  حسین  پاسدار  سرلشکر  سردار 
پاسداران انقلاب اسلامی در همایش سراسری روسای استانی 
شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی که با حضور حجت الاسلام 
والمسلمین موسی پور نماینده ولی فقیه و رئیس شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی  روز پنجشنبه در دفتر مرکزی این شورا برگزار 
شد، با بیان اینکه دشمنان با محوریت استکبار و رژیم تروریستی و 
مافیایی ایالت متحده آمریکا یک جنگ اقتصادی جهانی را بر علیه 
ایران اسلامیبه راه انداخته اند، اظهار داشت: جمهوری اسلامی 
ایران به برکت هوشمندی و آگاهی مردم و توانمندی های درونی با 
مقابله با تحریم ها نقشه های آنان را خنثی کرده است و انقلاب و 

نظام ما هر روز قوی تر می شود.
سرلشکر سلامی خطاب به مسئولین شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی،  گفت: دشمنان ایران برای از بین بردن اسلام و انقلاب 
تلاش گسترده و مستمری می کنند که با یاری خداوند متعال و 
مسئولیت خطیر و نبوی شما جهادگران عرصه مراسم و مناسبت ها 

در سراسر کشور به اهداف خود نمی رسید.
فرمانده کل سپاه افزود: با اتکا به خداوند متعال و هدایت های 

رهبر فرزانه و حکیم انقلاب اسلامی توانسته ایم  برغم تمامی 
مشکلات که به یاری خدا و همراهی ملت قابل حل است، تمامی 
توطئه ها علیه جمهوری اسلامی ایران را خنثی کنیم و کشور 

اسلامی ما در حال رشد و ساخته شدن است.
خصوصا  ایران  دشمنان  کرد:  نشان  خاطر  سلامی  سرلشکر 
آمریکایی ها به دو ضعف بزرگ خودشان یکی نداشتن رهبری 
روحانی و کاریزما و دیگری فقدان حکمت در دستگاه رهبری غرب 

اعتراف کردند.
وی با تاکید بر اینکه از مرد بزرگی هر کشور به رهبری آن است 
تصریح کرد: آمریکایی ها معتقدند بزرگترین ضعفشان نداشتن 

یک رهبری روحانی و دارای کاریزما است.
فرمانده کل سپاه فقدان حکمت در دستگاه رهبری را از ضعف 
های اساسی غرب و هیات حاکمه امریکا دانست و افزود: یک نکته 
تفاضل وبرتری برای کشور ایران داشتن رهبری شجاع، با فضیلت 
و ساده زیست است که جهانیان شاهد آن هستند و سکان هدایت 

انقلاب اسلامی را با آگاهی بخشی عهده دار است.
سرلشکر سلامی گفت: امروزه داشتن قدرت در سلاح جنگی 
نیست، قدرت اصلی هر کشوری آگاهی و ایمان مردم آن کشور 
است که منشاء اصلی بقای جمهوری اسلامی ایران هم این مهم 

است.

وی تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران در صحنه جهانی از خود 
سه عنصر قدرت، اراده برای اعمال قدرت و اعمال قدرت نشان 
داد که از جمله می توان به ساقط کردن پهپاد جاسوسی متجاوز 
حضور  متجاوز،  دریایی  تفنگداران  بازداشت  دشمن،  راهبردی 
اسلامی  مقاومت  از  حمایت  جهان،  مختلف  نقاط  در  پرقدرت 
منطقه ، پاسخگویی به شرارت های رژیم اشغالگر قدس و اعلام 

رسمی و آشکار آن با شجاعت و قاطعیت اشاره کرد.
سرلشکر سلامی با اشاره به ایام الله و فلسفه آن، گفت: این 
که جمهوری اسلامی ایران با رهبری و هدایت های مقام معظم 
رهبری توانسته است در برهه های مختلف تمامی توطئه ها را 
علیه کشور عزیزمان خنثی کند، باید بگوییم هر روز این ایام یوم الله 

است.
فرمانده کل سپاه در بخش دیگری از سخنان خود گفت: کشور 
با یک جنگ تمام عیار رسانه ای، فرهنگی،  ما  برغم مواجهه 
اقتصادی، اطلاعاتی و روانی که مستمر و بدون انقطاع در جریان 
است، در حال سازندگی است و مقاومت مردم ما نشان می دهد 
که  قدرت حقیقی در قلب های ما است. سرلشکر سلامی افزود: 
قدرت های بزرگ و عظیمی در یمن، سوریه و لبنان در امتداد 
انقلاب اسلامی شکل گرفته است و ما باید مانند دیوار حایل بین 
آگاهی مردم و تلاش دشمنان قرار گرفته و اجازه ندهیم دشمن 

ذهن مردم را با نشر اکاذیب و سیاه نمایی پر کند.
وی گفت: دشمن خیلی تلاش می کند  اعتماد به نفس را از مردم 
بگیرند ، ولی جوانان ما در اکثر صحنه ها و عرصه ها با آگاهی، 
نشاط و همت جهادی و انقلابی در صحنه هستند و پیروزی را از 

دشمن سلب کرده اند.
فرمانده کل سپاه در پایان با اشاره به رسالت و مسئولیت های 

کرد:  نشان  خاطر  اسلامی  تبلیغات  هماهنگی  شورای  خطیر 
هماهنگی  شورای  ایران،  علیه  دشمنان  توطئه های  وجود  با 
تبلیغات اسلامی در سراسر کشور با روشنگری، جهاد تبیین و 
آگاهی بخشی در تداوم نقش آفرینی های درخشان و افتخارآمیز 
گذشته بایستی همچنان کمک کنند تا انقلاب اسلامی از تمامی 

توطئه های دشمنان مصون بماند.
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. کتاب من لایحضره الفقیه

 رئیس نظام پزشکی استان قم گفت: امروز شرایط استان قم در خصوص بیماری 
کرونا شکننده است و اگر سهل انگاری صورت گیرد، ورود به پیک جدید کرونا 

اجتناب ناپذیر خواهد بود .
دکتر سید حسن عادلی در گفتگویی اظهار داشت: چندین هفته متمادی است 
که شرایط استان قم از نظر ابتلاء به بیماری کرونا مناسب بوده و آمار مثبت شدن 
تست ها یک رقمی و آمار فوتی ها نیز صفر بود که باید از تلاش های کادر درمان در 

استان قم تقدیر کرد و برایشان آرزوی توفیق داریم.
و  اورژانس ها  تخصصی،  کلینیک های  در  گذشته  هفته  از  داشت:  ابراز  وی 
بیمارستان ها شاهد افزایش مراجعه بیماران مبتلا به کرونا هستیم و آمار تست های 

مثبت افزایش یافته و این زنگ خطری برای کادر درمان و شهروندان قمی است.
رئیس نظام پزشکی استان قم افزود: باید با هوشیاری و رعایت دستورالعمل های 

بهداشتی به خصوص زدن ماسک در مناطق بسته و تجمع ها و با مراجعه زودهنگام 
در صورت بیماری به پزشک مانع از شیوع این بیماری و وقوع پیک جدید کرونا 
به پیک جدید  ورود  انگاری صورت گیرد،  اگر سهل  شویم. عادلی اضافه کرد: 
کرونا اجتناب ناپذیر خواهد بود و امروز شرایط استان قم در خصوص بیماری کرونا 

شکننده است و اگر وارد پیک جدید شویم شرایطی بحرانی خواهیم داشت.
رئیس نظام پزشکی استان قم عنوان داشت: امروز بیمارستان ها شرایط عادی 
خود را دارند و مشغول خدمت رسانی به سایر بیماران غیرکرونایی هستند و اقدامات 
لازم تشخیصی و عمل های جراحی برای بیماران مختلف در حال انجام است که 
اگر وارد پیک جدید شویم این امر موجب خواهد شد که شرایط فعالیت کادر درمان 
متفاوت و اوضاع بیمارستان ها نامناسب شود و در این صورت هزینه ها هم افزایش 

می یابد.

رئیس نظام پزشکی استان قم هشدارداد :

وضعیت کرونایی قم شکننده است

خدمت سربازی نباید حذف شود 
 عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به اینکه ما در حوزه کادر نظامی 
مشکل نداریم، گفت: باید به این نکته توجه کرد که بین ۳۰ تا ۴۰ درصد از منابع انسانی نیروهای 
اینکه  یا  را حذف کنیم  به کل خدمت سربازی  ما  اگر  تأمین می شود.  از طریق سربازان  مسلح 
معافیت های سربازی را بیش از اندازه افزایش دهیم، دست نیروهای نظامی برای تأمین نیروی انسانی 
خود و دفاع از کشور خالی می شود. شهریار حیدری اظهار داشت: معافیت های سربازی باید در 
اصلاح لایحه قانون خدمت وظیفه عمومی مشخص شود. همچنین باید تعیین شود که معافیت های 
سربازی به چه تعداد و به چه علتی داده می شود تا خللی در انجام وظایف نیروهای نظامی وارد نشود. 

با وجود این، حتماً باید مشمولان غایب سربازی تعیین تکلیف شوند. 

برخورد فیزیکی با یک فعال صنفی توسط رییس اتحادیه درقم !
درپی اختلاف یک فعال صنفی درقم بارییس  اتحادیه مربوطه ، پرونده برای رسیدگی به  اتاق 
اصناف و کمیسیون رسیدگی به شکایات ارجاع می شود.یک منبع  آگاه دراین خصوص گفت 
:درزمان رسیدگی به این پرونده  که اواخرهفته گذشته  دراتاق اصناف برگزارگردیده است  ،گویا دراین  
جلسه  شاکی پرونده مورد  برخورد فیزیکی رییس اتحادیه قرار گرفته است  و دندان وی  آسیب دیده 
است.بنابراخبار واصله  کاربه شکایت در دستگاه قضایی نیزکشیده شده است با این حال برخی 
مسئولان مرتبط درصد حل فصل موضوع بصورت کدخدامنشی  هستند. حال باید دید  آیا کمیسیون 

نظارت استان قم با رییس اتحادیه خاطی  برخوردقاطع و قانونی خواهد کرد؟

آبه شینزو جان باخت 
» آبه شینزو« نخست وزیر سابق این کشور که صبح روزجمعه به ضرب گلوله به شدت زخمی شده 
بود، ظهر جمعه جان باخت شبکه »اِن اِچ کِی« ژاپن رسماً تایید کرد که »شینزو آبه« نخست وزیر سابق 
این کشور بر اثر شدت جراحات وارده در حین سخنرانی در شهر نارا، جان خود را از دست داده است.
شینزو آبه، نخست وزیر سابق ژاپن، روز جمعه ۸ ژوئیه )۱۷ تیر( در شهر »نارا« این کشور هدف شلیک 
گلوله قرار گرفت. فردی که به سوی آبه تیراندازی کرده است، ملوان سابق نیروهای دفاع از خود)ارتش 
ژاپن(، چهل ساله و از ساکنان شهر نارا است.هنوز علت و انگیزه وی از دست زدن به چنین اقدامی 

یعنی هدف قرار دادن آبه، مشخص نشده است.

زمان برگزاری مرحله دوم قرعه کشی خودرو
امید قالیباف سخنگوی وزارت صمت اظهار داشت: بنا بر برنامه ریزی صورت گرفته مرحله دوم 
قرعه کشی خودرو ۲۵ تیرماه و  حداکثر تا پایان تیر برگزار می شود.  تا کنون عرضه ۸۲ هزار خودرو 
در مرحله دوم قطعی شده است، اما احتمال افزایش آن تا ۱۰۰ هزار دستگاه وجود دارد. سخنگوی 
وزارت صمت تاکید کرد: قرعه کشی خودرو با همان سامانه مرحله اول قرعه کشی  )مگا( و یکپارچه 

عرضه خودرو انجام می شود؛ البته اقداماتی برای بهبود ضرایب فنی و ایمنی آن انجام خواهد شد. 

غیرفعال سازی 1.4 میلیون کارتخوان در ماه آینده 
 رئیس کل سازمان امور مالیاتی گفت: یک میلیون و ۴۰۰ هزار کارتخوان بلاتکلیف هستند و تاکنون 
نه به پرونده مالیاتی متصل و نه غیرفعال شده اند که بانک مرکزی تا یک ماه آینده آن ها را غیرفعال 
می کند. داوودمنظور با بیان اینکه مالیات مشاغل را با مبلغ و عدالت بیشتر اخذ کردیم، گفت: تعداد 
اظهارنامه مالیاتی دریافتی از مشاغل نسبت به سال گذشته ۲.۵ برابر شده و از ۴ میلیون مؤدی، 
یک میلیون و ۴۰۰ هزار صنف، مالیاتشان صفر شد. مالیات ۸۰۰ هزار اظهارنامه زیر ۵ میلیون تومان 

است. 

هوشنگ ابتهاج در بیمارستان بستری شد 
 ـبا تایید این خبر گفت که پدرش مدت سه الی چهار روز است که   ـفرزند این شاعر  یلدا ابتهاج 
به دلیل نارسایی کلیوی در بیمارستانی در آلمان )محل زندگی اش( بستری است.امیر هوشنگ 
ابتهاج، متخلص به »سایه« متولد ۶ اسفند ۱۳۰۶ در رشت است. این شاعر نخستین اثرش به نام 
»نخستین نغمه ها« را در سال ۱۳۲۵ منتشر کرد. از دیگر آثار او می توان به »سراب«، »سیاه مشق«، 
»شبگیر«، »زمین«، »چند برگ از یلدا«، »تا صبح شب یلدا«، »یادگار خون سرو« و... اشاره کرد. یکی 

از معروف ترین سروده های او، »ارغوان« توسط علیرضا قربانی خوانده شده است.

رئیس پلیس آگاهی استان قم هشدارداد:

کلاهبرداری با ترفند درج آگهی فروش خودرو 
رئیس پلیس آگاهی استان از شناسایی و دستگیری فردی که با درج آگهی کذب در سایت دیوار، از شهروندان 
به بهانه فروش خودرو کلاهبرداری می کرد، خبر داد  .سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهارداشت: فردی به این 
پلیس مراجعه و مدعی کلاهبرداری از وی به مبلغ یک میلیارد ریال از طریق سایت دیوار شد، بنابراین موضوع 
به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان این پلیس قرار گرفت. وی افزود: در تحقیقات اولیه مشخص شد شاکی 
پرونده در سایت دیوار آگهی فروش خودرو را مشاهده و با توجه به قیمت مناسب آن مبلغ یک میلیارد ریال 
به عنوان بیعانه به شماره  حساب اعلامی که در آگهی درج  شده بود واریز و پس از پرداخت کسی جوابگوی 
وی نبوده است. رئیس پلیس آگاهی استان قم اضافه کرد: در ادامه با انجام اقدامات پلیسی و تحقیقات 
تخصصی متهم شناسایی و با هماهنگی قضائی دستگیر شد. سرهنگ قهرمانپور به شهروندان توصیه کرد: ارائه 
اطلاعات حساب از سوی فروشنده نباید موجب اعتماد شما شود زیرا ممکن است اطلاعات شخص دیگری 
مورد سوءاستفاده قرارگرفته باشد و تحت هیچ عنوان پیش از دریافت کالا هزینه ای پرداخت نکنید، همچنین 

خریدوفروش ها را به صورت حضوری انجام داده و قبل از خرید، کالا را با دقت موردبررسی قرار دهید.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم :

قاچاقچی پارچه ۵۱ میلیارد ریال جریمه شد
مدیرکل تعزیرات حکومتی قم با اشاره به کشف یک محموله قاچاق پارچه در این استان گفت: متهم این 

پرونده در مجموع به پرداخت مبلغ ۵۱ میلیارد و ۱۳۰ میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم شد. 
مهدی ریاضی افزود: در پی کسب خبر واصله در خصوص حمل و جابه جایی مقادیر قابل توجهی پارچه 
قاچاق توسط یک دستگاه خودرو کامیون کمپرسی تحت پوشش بار مواد خوراکی دام از استان های جنوبی 
 ـقم اعزام شدند که پس از شناسایی و توقیف خودروی  به مقصد تهران، ماموران کاشف به محور دلیجان 
موردنظر، راننده خودرو مدعی شد، بار کود شیمیایی دارد ولی در بازرسی از این خودرو مشاهده شد که به 
طرز ماهرانه ای مقادیر قابل توجهی انواع پارچه قاچاق به ارزش ۳۱ میلیارد و ۱۲۷ میلیون و ۷۷۴ هزار و ۸۶۳ 
ریال زیر بار نهاده های دامی جاسازی شده است، از این رو مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل 
تعزیرات حکومتی استان ارسال شد. مدیرکل تعزیرات استان افزود: با تشکیل پرونده، شعبه دوم ویژه رسیدگی 
به تخلف های قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، به دلیل ارائه نکردن مدارک مثبته 
گمرکی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته، متهم را علاوه بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، با 
احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، در مجموع به پرداخت مبلغ ۵۱ میلیارد و ۱۳۰ میلیون ریال جزای 
نقدی در حق دولت محکوم کرد. وی همچنین در ادامه خاطر نشان کرد: بر اساس قانون، محموله مکشوفهِ 

قاچاق توسط مرجع کاشف، به اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان تحویل داده شد.

معاون عملیات فرماندهی انتظامی  استان قم خبرداد:

قتل زن جوان با شلیک گلوله همسردرمیدان پلیس
معاون عملیات فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به وقوع حادثه تیراندازی در میدان پلیس قم گفت: 

ضارب این حادثه پس از خودکشی به بیمارستان نکویی قم منتقل شده است. 
سرهنگ ولی الله ترابی عصر چهارشنبه در گفت وگویی افزود: حدود ساعت ۱۵:۲۵  عصرروز چهارشنبه  یک مرد 
۳۰ ساله با شلیک به همسر ۲۴ ساله خود، او را به قتل رساند. این مقام انتظامی با بیان اینکه این مَرد پس از کشتن 
همسر، اقدام به خودکشی کرد گفت: او بلافاصله به بیمارستان نکویی قم منتقل شد و تحت معالجه قرار گرفت. 
وی محل دقیق این حادثه را در خیابان آذر بالاتر از  میدان پلیس عنوان کرد و افزود: علت این قتل، اختلاف 
خانوادگی بوده است.  ترابی با بیان اینکه این قتل به وسیله سلاح کمری صورت گرفته است گفت: تحقیق ها 

در خصوص چگونگی تهیه این اسلحه توسط ضارب، در حال انجام است، و نتایج به اطلاع عموم خواهد رسید.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد:

کشف ۲ تن و ۲۰۰ کیلو پودر ویتامین c خارجی 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم گفت: با توقیف یک دستگاه خودرو نیسان در محور "سلفچگان-
قم"، ۲ تن و ۲۰۰ کیلوگرم پودر ویتامین c خارجی قاچاق کشف شد.   سرهنگ حسین برزگر اظهارداشت: 
مأموران پلیس امنیت اقتصادی استان در اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی و مقابله با خودروهای حامل 
کالا قاچاق، حین گشت زنی در محور "سلفچگان-قم"، به یک دستگاه خودرو نیسان حامل بار مشکوک و آن 
را متوقف کردند. وی افزود: طی بازرسی از خودرو مذکور مشخص شد حامل ۸۸ کارتن ۲۵ کیلویی جمعاً ۲ 
تن و ۲۰۰ کیلوگرم پودر ویتامین c خارجی فاقد مجوز و قاچاق است. رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم 
گفت: کارشناسان ارزش محموله کشف شده را بیش از ۴ میلیارد و ۸۸۵ میلیون ریال اعلام که در نهایت متهم 

دستگیر شده به همراه پرونده متشکله تحویل مرجع قضائی استان شد.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم 

سند جامع سرمایه گذاری در قم 
تدوین شود

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: در قالب بحث دیپلماسی شهری 
باید مجموعه مدیریت شهری و مجموعه استانداری سند جامعی داشته باشند تا 
ظرفیت های شهر قم را در اختیار کلیه دوستداران نظام جمهوری اسلامی ایران در 

ابعاد مختلف قرار داده و این مهم را به دیگر کشورها معرفی کنیم.
و رفع  به مسائل  بین المللی  محمود مسگری جایگاه قم و ضرورت نگرش 
مشکلات آن در حوزه های مختلف را مورد تأکید قرار داد و اظهار داشت: با توجه 
به ظرفیت های شهر مقدس قم به عنوان ام القرای جهان تشیع و با توجه به روایات 
متعددی که در سخنان ائمه معصومین)ع( در جایگاه شهر قم؛ اقبال بسیار خوبی 

نسبت به شهر قم دیده می شود.
به گفته وی، در قالب بحث دیپلماسی شهری باید مجموعه مدیریت شهری و 
مجموعه استانداری سند جامعی داشته باشند تا ظرفیت های شهر قم را در اختیار 
کلیه دوستداران نظام جمهوری اسلامی ایران در ابعاد مختلف قرار داده و این مهم 

را به دیگر کشورها معرفی کنیم.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم افزود: ظرفیت های خوبی که شهر مقدس 
قم دارد در حوزه های مختلف مغفول واقع شده و حضور مراکز پژوهشی و علمی 
بسیار فراوان در قم و وجود مراجع و علما و بحث جاذبه های تاریخی و گردشگری 
و باستانی که در شهر مقدس قم بوده باید به همه معرفی شود و نوع معرفی نیز 

موارد مختلفی را در برمی گیرد.
لزوم معرفی ظرفیت های قم در بسته های سرمایه گذاری

اینکه برگزاری نمایشگاه های منظم و معرفی شهر قم در قالب  بیان  با  وی 
استفاده از فضای مجازی و رسانه هایی که در کشورهای دیگر هستند که با 
زبان های مختلف می توانند این ظرفیت ها را معرفی کنند، گفت: بحث مهمی که 
در این مسیر وجود داشته این بوده که اگر دعوت به عمل آید، زیرساخت ها آماده 
باشد که تحقق این مهم، نیاز به نگاه جامع حاکمیتی و ملی دارد و فقط نباید به 
ظرفیت های استانی شهر قم نگاه شود، حتماً باید در مرکز نگاهشان به قم نگاهی 

جامع و کامل باشد تا بتوانیم در ایجاد زیرساخت ها از ظرفیت ها استفاده کنیم.
مسگری ادامه داد: مدلی که کشورهای حاشیه ای خلیج فارس و همسایگان 
شمالی و غربی انجام می دهند این بوده که سرمایه های ایرانیان را برای توسعه 
جذب می کنند که ما نیز باید به صورت معکوس اجازه استفاده از این ظرفیت ها 

را داشته باشیم.
وی با تأکید بر اینکه در حال حاضر بسیاری از سرمایه گذاران آماده هزینه 
کردن در زیرساخت های کشور و استان هستند، تصریح کرد: در این زمینه باید 
زیرساخت های لازم دیده شود که یکی از این موارد استفاده از ظرفیت واگذاری 
سند ملکی به نام این سرمایه گذاران طبق ضوابط و فیلترهای امنیتی است که 
در بحث ایجاد مراکز و استفاده از ظرفیت داخلی موفقیت های خوبی به دست 

می آید.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره بر بهره گیری از سرمایه گذاران 
مشتاق در شهر مقدس قم، گفت: استفاده از مصالح داخلی و نیروی کار داخلی 
و ایجاد اشتغال بالا و استقرار نیز بحث خدماتی اشتغال خوبی در شهر مقدس 
قم خواهد داشت که یکی از مهم ترین زیرساخت های قم بحث فرودگاه است که 

حتماً باید در قم به نتیجه برسد.
 

عضو شورای اسلامی شهر قم :

بوستان بانوان مناطق ۲ و ۵ شهرقم 
امسال احداث می شود

عضو شورای اسلامی شهر قم با آغاز اجرای احداث دو بوستان بانوان در مناطق 
پنج و دو در سال جاری خبر داد.

معصومه آمره با اشاره به اینکه تعداد بوستان های بانوان در قم رو به توسعه است 
اظهار داشت: تقریباً در همه مناطق شهری قم بوستان بانوان احداث شده است.

وی ادامه داد: در منطقه یک بوستان طاووس و بوستان خانواده اصناف، منطقه 
سه بوستان ارغوان، منطقه چهار بوستان نرگس، منطقه ۶ بوستان اردیبهشت 
و بوستان تبسم، منطقه هفت بوستان نجمه و منطقه هشت بوستان پروانه با 

امکانات ورزشی در اختیار بانوان شهر قم است.
عضو شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه برای احداث بوستان بانوان منطقه 
دو در سه ماهه نخست امسال زمینی بیش از هشت هزار مترمربع تملک شده 
است و فرآیند طراحی و اجرای آن در نیمه دوم سال جاری آغاز خواهد شد، گفت: 
همچنین در منطقه ۵ احداث بوستان بانوان در سال ۱۴۰۱ با بیش از ۱۶ هزار 

مترمربع و با نام بوستان بصیرت در میدان ولیعصر)عج( در دستور کار قرار دارد.
آمره خاطرنشان کرد: هدف از احداث بوستان های بانوان، ایجاد یک محیط 
امن، شاد و جذاب برای آموزش، تفریح و ورزش و تأمین سلامت جسم و روح 

بانوان قمی است.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

احیای فضای سبز بافت های قدیمی
برنامه ریزی برای  از   مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 

استفاده از اقلام و کالاهای قابل بازیافت در فضای سبز شهر خبر داد..
به گزارش ندای قم به نقل از روابط عمومی شهرداری قم، پیام جوادیان با اشاره 
به سم پاشی ها در سطح شهر قم اظهار داشت: برگ های نارون در سال های 
گذشته دچار آفات شده و آسیب  می دیدند که از امسال با توجه به شناسایی 
کانون های آلودگی و خرید سموم موردنیاز، عملیات آفت کشی با سرعت بالا 

انجام شده و شاهدیم تمام درختان نارون با شرایط بسیار مطلوبی هستند.
وی با بیان اینکه از عملیات های مستمر و دائمی در فضای سبز شهر، احیای 
فضای سبز بافت های قدیمی است گفت: تمام طرح کاشت بوستان ها وابسته با 
شرایط موجود بوده و در ابتدای کاشت گیاهان سایه انداز کاشته می شوند و به مرور 
با گیاهان با تنوع دیگر این کار انجام می شود که به عنوان نمونه در بوستان های 
علوی، زنگارکی، نیایش و بنیادی اقدام به اصلاح طرح در قطعات قدیمی زیر 

درختان سایه انداز کردیم.
تأکید  با  همچنین  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
افزود:  قم  شهر  سبز  فضای  در  بازیافت  قابل  کالاهای  و  اقلام  از  استفاده  بر 
به عنوان مثال از درختان خشک شده و نامناسب و شکسته شده برای احداث 
نرده های با طرح طبیعی چوب استفاده می شود که این کار در حال حاضر در 
چند بوستان شهر ازجمله بوستان زنگارکی انجام شده است که این کار هزینه های 

تأمین کالاهای مصنوعی نیز کاهش داده است.
 

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم :

روزانه ۴ تن زباله از میدان میوه و تره بار 
جمع آوری می شود

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم از جمع آوری روزانه پسماند تر از سطح میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی 

به صورت روزانه و به حجم ۴ تن خبر داد.
علیرضا مظفری ضمن تشریح اقدامات سازمان در حوزه رفت وروب میدان 
مرکزی میوه و تره بار اظهار کرد: حجم زباله تولیدی هر فرد در میدان مرکزی میوه 
و تره بار شهید رجایی چند برابر یک فرد عادی خارج از میدان است، به طوری که 
روزانه حدود ۴ تُن زباله در این میدان جمع آوری و به سایت البرز انتقال داده 
می شود. وی در ادامه خاطرنشان کرد: با توجه به کمبود مخازن زباله در سطح 
میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی و درخواست های مکرر مراجعین و کسبه، 
۳۰ عدد مخزن زباله )فان( در محل های مشخص مستقر شد. مدیرعامل سازمان 
میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم تصریح کرد: 
فرآیند رفت وروب، پاک سازی پوشال ها، نظافت معابر و فضای انتهایی بلوک ها 
در میدان مرکزی، توسط نیروهای خدماتی در دو شیفت مختلف و با استفاده از 

دستگاه ها و ماشین آلات، اعم از )گریدر، بابکت و کامیون( انجام می پذیرد.

 استاندار قم با بیان اینکه در میدان عمل تمام قد در خدمت تولیدکنندگان 
هستیم، گفت: باید تکمیل واحدهایی که زمینه توسعه و گسترش دارند، در استان 

در اولویت نخست قرار بگیرند. 
سید محمدتقی شاهچراغی روز چهارشنبه  در آیین افتتاح دو واحد صنعتی در 
شهرک صنعتی شکوهیه قم، با بیان اینکه با مجموعه های گوناگون کشوری برای 
حل مشکلات استان مکاتبه و یا جلسه برگزار می کنیم، افزود: هر جا که مانعی در 
کار تولید باشد، درصددیم که آن را رفع کنیم.   وی با تقدیر از سرمایه گذارانی که 
در رونق تولید و اشتغالزایی در جامعه نقش ایفا می کنند، گفت: هر کسی که در 
این مسیر گام برمی دارد، جا دارد که به او خداقوت و آفرین گفت و الحمدالله این 
مساله در این واحدهای تولیدی رخ داده است. استاندار قم اضافه کرد: امیدوار 
هستیم که با فعال شدن این گونه واحدهای صنعتی در استان، هم نیاز کشور رفع 
و همچنین زمینه صادارات تولیدات آنان فراهم شود. شاهچراغی خاطرنشان کرد: 
اگر ما تلاش کنیم؛ به طور حتم خداوند متعال نیز ما را در انجام امور یاری می 
فرماید.     وی همچنین در حاشیه این دو افتتاح نیز در گفت وگو با خبرنگاران 
اظهار داشت: امروز دو واحد صنعتی که در راستای تامین نیازمندیهای کشور 
عزیزمان تلاش می کنند، در استان به بهره برداری رسید. وی افزود: در مصوبه 
سفر رییس جمهوری به استان؛ برای سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ مبلغ ۱۳۰ هزار 
میلیارد ریال تسهیلات پیش بینی شده است که ان شاءالله این مساله در ارتقای 
تولید نقش بسزایی خواهد داشت. شاهچراغی با بیان اینکه اگر بتوانیم در کشور 
یک گام برای کسی برداریم، ارزشمند است؛ ادامه داد: هدف اصلی که پیش بینی 

شده است، احیای واحدهای تعطیل و تکمیل ظرفیت واحدهای نیمه فعال است 
و ان شاءالله این مسیر پرشتاب ادامه داشته باشد.   وی با تاکید بر شتاب و سرعت 
دستگاه های دولتی تصریح کرد: باید فرایند دسترسی تولیدکنندگان و سرمایه 

گذاران را به مسئولان کوتاه کنیم و مسیر را برای تولید هموار سازیم.  
استاندار قم خاطرنشان کرد: بدنه دولت سنگین است و نیاز به محرک دارد که ان 

شاءالله امیدوار هستیم که ما بتوانیم این نقش را انجام بدهیم.

استاندار قم: 

تکمیل واحدهای صنعتی دارای زمینه توسعه در اولویت است

  فرزندانمان را در فضای مجازی تنها نگذاریم! 

طرح:محمدعلی رجبی

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی اداره  کل راه 
و شهرسازی استان قم از آغاز عملیات اجرایی پروژه 
توسعه حرم موسی مبرقع)ع( در آینده نزدیک خبر 

داد. 
فهیمه فتاحی با اشاره به اینکه شروع پروژه طرح 
توسعه امامزاده موسی مبرقع)ع( مربوط به سفر مقام 
معظم رهبری در سال ۱۳۸۹ است، اظهار کرد: در 
این پروژه مصوب گردید از محل اعتبارات دولتی و 
به میزان یک سوم سهم اعتبارات ملی توسط مسکن 
اعتبارات استانی  از محل  و شهرسازی، یک سوم 
توسط استانداری و یک سوم هم سهم شهرداری 
تملک و اجرای طرح انجام پذیرد. وی با بیان اینکه 
طرح به جهت قابلیت اجرایی به چند فاز تقسیم 
شده است، عنوان کرد: در فاز نخست؛ باقیمانده 
گذر  و  مجموعه  شهری  صحن  احداث  و  تملک 

تاریخی در دستور کار است. معاون توسعه مدیریت 
و منابع انسانی اداره  کل راه و شهرسازی استان قم 
ادامه داد: همچنین این فاز شامل ایجاد صحن باز 
و وسیع جهت عملکرد چندگانه تجمع مردمی در 
مناسبت های آئینی و مذهبی، استقرار هیات چهل 
اختران و در مواقع عادی استفاده و تردد شهروندان 
به  اشاره  با  وی  است.  شده  برنامه ریزی  زائران  و 
اینکه مصوبه اخیر سفر رئیس جمهور ناظر به انجام 
تملکات و ساماندهی وضعیت موجود است، مطرح 
طراحی  مراحل  سرعت  به  تصویب؛  از  پس  کرد: 
مجموعه باز شهری و همچنین انجام فرایند فراخوان 
و انتخاب پیمانکار انجام گرفته و به زودی و پس از 
آغاز می گردد.  انعقاد قرارداد، عملیات اجرایی آن 
فتاحی با بیان اینکه در حال حاضر ۱۰۰ میلیارد ریال 
از مجموع ۳۰۰ میلیارد ریال اعتبار مصوب طرح 

تخصیص نقدی دارد، خاطر نشان کرد: امیدواریم 
با تخصیص کامل این اعتبارات و همکاری مجموعه 
تکمیل  و  تملک  موضوع  بتوانیم  شهری  مدیریت 
عملیات اجرایی را به سرانجام برسانیم. وی با اشاره 
به اینکه سهم استان نیز باید پیگیری شود، تصریح 
کرد: تمام ۳۰۰ میلیارد ریال مصوبه سفر ریاست 
جمهوری بایستی توسط وزارت راه و شهرسازی و 
تخصیص  و  تامین  برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان 
اعتبار گردد. معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی 
اداره کل راه و شهرسازی استان قم با بیان اینکه به 
این ترتیب فاز اول پروژه شامل احداث فضای صحن 
شهری، رواق های اطراف، تاسیسات شهری و اجرای 
گذر تاریخی انجام خواهد شد، یادآور شد: در فاز 
بعدی نیز تامین پارکینگ، خدمات محلی و فضاهای 

اقامتی و توسعه صحن زیارتی انجام خواهد گرفت.

معاون اداره  کل راه و شهرسازی استان قم:

عملیات اجرایی توسعه حرم موسی مبرقع )ع( به زودی آغاز می شود 

مدیر حوزه های علمیه کشور گفت: هر اقدامی که 
برای ترویج معارف عاشورا و امام حسین)ع( به ویژه 
اقدامی  گیرد،  می  انجام  اربعین  عظیم  راهیپمایی 

راهبردی، اساسی، اثرگذار و غیرقابل وصف است. 
ستاد  اعضای  دیدار  در  اعرافی  علیرضا  آیت الله 
دشمنان  زمانی  افزود:  قم  عالیات  عتبات  بازسازی 
سکوت  دنبال  به  اسلامی  انقلاب  و  مذهب  اسلام، 
رسانه ای بین المللی از این واقعه عظیم بودند اما بعد 
از انقلاب اسلامی و گسترش معارف اهل بیت امروز 
مسلمانان و غیرمسلمانان کشورهای مختلف جهان 

در ایام اربعین، در مسیرهای منتهی به کربلای معلی 
در حال حرکت هستند و این عزت پرچم، عَلَم و لوای 
حسینی است. آیت الله اعرافی ادامه داد: هر چقدر 
المللی را به فریضه محرم،  بتوانید نگاه ملی و بین 
قیام امام حسین)ع(، واقعه عاشورا، حماسه حسینی، 
اربعین حسینی روشن و تبیین کنید، تردیدی نداشته 
باشید که صف دشمنان مکتب را برای کم فروغ نشان 

دادن این حماسه عظیم حسینی، خواهید شکست.
عضو خبرگان رهبری خاطرنشان کرد: در پیش از 
انقلاب در محدود کشورهایی حتی کمتر از انگشتان 

حسین)ع(  امام  عزاداری  و  محرم  ماه  به  دست 
برنامه های مختصری انجام می شد، اما امروز به برکت 
انقلاب اسلامی در ۱۵۰ کشور این حرکت عظیم شکل 
گرفته است. امام جمعه قم در ادامه به احداث اردوگاه 
اسکان زائران حسینی در نزدیکی مرز مهران توسط 
ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم اشاره کرد و 
یادآور شد: اقدام بسیار ارزشمندی از سوی ستاد قم 
صورت گرفته است و امیدوارم به بهترین شکل ممکن 
اربعین  در  تبلیغی  و  فرهنگی  نگاه  با  مجموعه  این 

امسال به بهره برداری برسد.

مدیر حوزه های علمیه:

 ترویج معارف عاشورا اقدامی راهبردی است

مشاور وزیر آموزش و پرورش: 
پاسخگویی به شبهات دانش آموزی نیازمند کارشناسان خبره است

مشاور وزیر و دبیر ستاد همکاری های حوزه و آموزش و پرورش با بیان اینکه عرصه 
فعالیت های ما در آموزش و پرورش متنوع است گفت: مدارس و شبکه آموزش 
دانش آموزی فضای آماده و مهیایی جهت پاسخ گویی به شبهه های دینی است، اما 

نیازمند حضور کارشناسان  خبره حوزوی می باشد. 
حجت الاسلام حمید نیکزاد در بازدید از مرکز مطالعات و پاسخ گویی به شبهات 
دینی حوزه های علمیه در سخنانی اظهار کرد: ظرفیت تعاملی در آموزش و پرورش 
بیش از ۵۵ میلیون تَن است یعنی دانش آموزان، والدین آنان، معلمان و خانواده های 

ایشان، بنابراین جامعه مخاطب بسیاری گسترده و متنوعی است.

وی با بیان اینکه عرصه فعالیت های ما در آموزش و پرورش متنوع است افزود: ما 
در محتوای درسی، فضای پرورشی می توانیم ورود داشته باشیم همچنین ظرفیت 
کانون های پرورش فکری قابل استفاده بوده و بستر مجازی شبکه شاد فضای آماده 
و مهیایی است، البته ظرفیت معلمان و دانشگاه فرهنگیان نیز وجود دارد البته 

پاسخ گویی به شبهه ها در مدارس  نیازمند حضور کارشناسان  خبره حوزوی است.
نیکزاد ادامه داد: ما می توانیم از این ظرفیت ها استفاده کرده و شبهه های موجود 
در متن مدارس و فضای فکری معلمان را رصد کنیم، البته باید سازوکار آن مشخص 

شود.


